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V zmysle ustanovenia § 12, odst. 1 zákona č. 369/1990 Zb. O obecnom zriadení v znení neskorších
predpisov sa 9. novembra 2022 konalo ustanovujúce zasadnutie Obecného zastupiteľstva v Nižnej

Starosta a novozvolení poslanci zložili sľub

V úvode rokovania ustanovujúceho 
zasadnutia obecného zastupiteľstva ozná-
mila Veronika Bakošová, predsedníčka vo-
lebnej komisie, výsledky volieb poslancov 
obecného zastupiteľstva a volieb starostu 
obce, ktoré sa konali 29. októbra 2022. Do 
Obecného zastupiteľstva (OcZ) v Nižnej 
boli zvolení: Ján Bolibruch, Andrej Brčák, 

Anton Hlavaj, Mgr. Roman Kašuba, Agáta 
Ličková, Ján Mišík, Milan Seman, Ing. On-
drej Tuka, Dušan Záhorec, Martin Žuffa. 
Za starostu bol už štvrté volebné obdobie 
zvolený Ing. Jaroslav Rosina. Vo voľbách 
do orgánov samosprávy bolo celkovo za-
písaných 3280 voličov. Počet voličov, ktorí 
sa zúčastnili na hlasovaní – 1963. 

Starosta predniesol slávnostný prí-
hovor, kde zablahoželal zvoleným poslan-
com k zloženiu sľubu a k začatiu výkonu 
mandátu v samospráve našej obce. Záro-
veň poďakoval za spoluprácu poslancom 
a poslankyniam predchádzajúceho OcZ. 
Vyslovil želanie, aby táto úloha nebola 
len zodpovednou, ale aj radostnou prá-
cou. „Ako bude prebiehať a aké budú jej 
výsledky, záleží na nás všetkých, hlavne 
od spolupráce, vzájomného rešpektu, 
úcty názoru toho druhého a hľadania spo-
ločného dobra,“ povedal. Vyzval občanov 
Nižnej a Zemianskej Dediny na spoluprá-
cu a diskusiu počas celého volebného ob-
dobia, ktorá bude prospešná pre rozvoj 
našej obce. V závere poďakoval všetkým 
organizáciám a jednotlivcom, ktorí po-
zdvihli spoločenský život, kultúru a šport 
v Nižnej na vysokú úroveň. Zastupova-
ním starostu obce bol poverený Ján Mišík 
a Martin Žuffa oprávnený zvolávať 
a viesť zasadnutie OcZ.

Poslanci schválili komisie obecné-
ho zastupiteľstva, vykonávanie občian-
skych obradov, členov Rady školy ZŠ s MŠ 
a Rady školy ZUŠ V. Habovštiaka. 

(red)

Komisia na ochranu verejného záujmu

Predseda: Ján Mišík, členovia: Anton 
Hlavaj, Martin Žuffa.

Sociálno-zdravotná komisia

Predsedníčka: Agáta Ličková, členovia: 
Miroslava Bandíková, Anna Hrnčiaro-
vá, Zdena Halčinová, Elena Hlavičková, 
Marta Morávková, Antónia Mudrončí-
ková, Mária Siteková, Irena Tomagová, 
Veronika Záhorcová.

Komisia výstavby, územného 
plánovania a dopravy

Predseda: Milan Seman, členovia: Ján 
Bolibruch, Pavol Habovštiak, Mgr. Ro-
man Kašuba, Matej Rosina, Ing. Ondrej 
Tuka, Radoslav Vasek.

Komisia športu

Predseda: Andrej Brčák, členovia: Mgr. 
Ľubomír Ivan, Marián Klimčík ml., Bc. 
Zuzana Oriešková, Mgr. Dana Plevová, 
Ing. Radovan Slimák, Mgr. Ľuboš Šeling.

Komisia kultúry

Predsedníčka: Bc. Daniela Štecová, 
členovia: Terézia Drozdová, Anton Hla-
vaj, Viktor Kubala, Pavol Kubinec, Ing. 
Gabriela Marasová, PaedDr. Stanislava 
Opátová, Mgr. Eva Štefanová, Michal 
Žuffa.

Komisia na ochranu verejného 
poriadku

Predseda Mgr. Tibor Šándor, členo-
via: Peter Dekanovský st., Mgr. Roman 

Kašuba, Mgr. Miroslava Medvecká, 
Ing. Anton Steiniger.

Občiansky výbor Zemianska Dedina

Predseda: Ján Bolibruch, členovia: Ján 
Žuffa (ZD č. 1), Ján Žuffa (ZD č. 51), Ti-
bor Žuffa, Marek Žuffa, Dušan Záhorec.

Vykonávaním občianskych obra-
dov – sobášov bol poverený starosta 
Jaroslav Rosina a poslanec Ján Mišík. 
Sobášne dni sú stanovené od pondel-
ka do soboty. Členmi Rady školy pri ZŠ 
s MŠ Nižná sa stali Andrej Brčák a Ján 
Bolibruch, členmi Rady ZUŠ Vendelí-
na Habovštiaka Milan Seman a Anton 
Hlavaj. Hlavnou kontrolórkou zostáva 
Ing. Zuzana Žáková.

(red)

Komisie obecného zastupiteľstva
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Príhovor starostu obce
Vážení spoluobčania,

prihováram sa k vám v našich obecných 
novinách po dlhšej dobe. Je zbytočné vy-
menúvať dôvody, prečo tomu tak bolo. 
Jednoducho spleť rôznych objektívnych 
i subjektívnych dôvodov spôsobila výlu-
ku vydávania našich novín. 

Myslím, že sa nám konečne podarilo 
opäť získať ľudí do tejto náročnej činnosti 
a hneď na začiatku môjho príhovoru im 
prajem veľa úspechov v tejto neľahkej 
práci.

Doba predchádzajúcich dvoch rokov 
bola doba, ktorú by sme mohli zjedno-
dušene nazvať kovidová, ktorá sa potom 
zmenila na vojnovú. Obe tieto situácie 
neblaho zasiahli do života ľudí nielen 
v našej samospráve. 

Niektorí spoluobčania prišli bohu-
žiaľ o zdravie a aj o život. Čas ukáže, čo 
sa stalo a čo a ako sa malo čo najlepšie 
konať. Všetci sme boli vystrašení a všet-
ci sme sa aktívne podieľali v boji pro-
ti tejto pliage. Nikto by neuveril, že nás 
v dnešnej modernej dobe môže niečo 
také zastihnúť. Nikto neveril, že až tak ďa-
leko môže zájsť všeobecné zlo. Postupne 
sme sa dostávali z kovidového zajatia a 
paradoxne nás z tohto zajatia vyslobo-
dilo ďalšie zlo, a to prepuknutá vojna na 
Ukrajine. Každý má svoj názor na to, čo 
sa to deje blízko nás – od konšpirácií, cez 
rôzne manipulácie až po takzvané ove-
rené informácie. Na pozadí týchto, zatiaľ 
dvoch najviditeľnejších udalostí sa roz-
víjala ekonomická kríza, ktorej napomá-
ha energetická kríza, ktorú zase spustili 
„ochrancovia“ životného prostredia. Na-
skytá sa otázka. Komu toto najviac pro-
spieva? To už asi vieme. Ale hlavne vie-
me, že doplácame na to my, jednoduchí 
a v pravom zmysle slova obyčajní ľudia 
v našej samospráve, ale aj na celom svete. 
Zdalo by sa, že sa celý svet obracia hore 
nohami, že sa naša spoločnosť dostala 
do takmer neriešiteľnej situácie. Netreba 
podľahnúť týmto zlým náladám. Každý 
má svoj názor na riešenie tejto situácie. 
Diskutujme a neurážajme sa. Ctime si vý-
dobytky práce našich rodičov a starých 
rodičov. Zoberme si od nich príklad umu, 
pracovitosti, viery, pokory a skromnosti, 
veď dokázali vybudovať našu republiku 
takmer od nuly. Poučme sa z toho, čo 
sme zažili a zažívame práve teraz. 

Verme si a nedajme si nahovoriť, že 
všetko za nás vyrieši niekto imaginárny, 
niekto, kto nášmu životu údajne rozumie 
lepšie ako my. 

Chráňme a upevňujme si vieru, tra-
dície, rodinu a priateľstvá. Zakončím ten-
to geopolitický odstavec slovami jedné-
ho môjho priateľa: „Ak je Pán Boh s nami, 
kto je proti nám?“ 

Za uplynulé dva roky spoločne opä-
tovne ďakujem všetkým, ktorí akýmkoľ-
vek spôsobom pomohli posunúť našu 
obec Nižná trochu ďalej v prospech lep-
šieho života v nej. Prajem veľa dobrých 
rozhodnutí poslancom obecného zastu-
piteľstva, aktívnu a prospešnú prácu čle-
nom komisií a redakčnej rady. Spojenej 
škole, Základnej škole s Materskou ško-
lou a Základnej umeleckej škole prajem 
veľa kvalitne pripravených absolventov. 
Prajem našim športovcom a umelcom 
rôznych žánrov a ostatným záujmovým 
skupinám, aby svojím snažením rozdávali 
radosť, a tým zároveň propagovali našu 
obec doma i v zahraničí. 

Ako každý rok, tak aj teraz ďakujem 
a prajem všetko dobré všetkým dôchod-
com, ktorí v uplynulom období preukázali 
svoju angažovanosť v prospech diania 
v našej obci. Prajem podnikateľom a za-
mestnávateľom, aby sa im v našej obci 
naďalej darilo v podnikaní a pri vytváraní 
pracovných miest pre občanov širokého 
okolia. Od srdca ďakujem a prajem všet-
ko dobré a veľa zdravia správcovi farnosti 
a p. kaplánovi, aby za ich citlivú službu 
v prospech nás všetkých boli odmenení 
spokojnosťou všetkých občanov Nižnej. 

Prajem nám všetkým veľa toleran-
cie, pochopenia a pokory, aby sme mno-
hé zložité situácie v živote aj medzi sebou 
navzájom zvládli k všeobecnému pro-
spechu a spokojnosti. Spoločne vytvá-
rajme pohodu v rodinách, v susedských 
vzťahoch a medzi všetkými obyvateľmi 
našej obce. 

A teraz, čo nás čaká a neminie: 
v našej samospráve sme spolu s poslan-
cami zostavili rozpočet, ktorý sa popri 
obrovskom navýšení nákladov na ener-
gie a materiály ešte dá nazvať rozvojový. 
V tomto roku začneme rekonštruovať ha-
sičskú zbrojnicu, začalo sa s výstavbou 
zberného dvora, budeme rekonštruovať 
kinosálu, opravujeme aj havarijný stav jej 
strechy. Začneme výstavbu zázemia šta-
dióna. V priestoroch technických služieb 
pokračujeme v masívnych vnútorných 
aj vonkajších úpravách. Priestory budú 
slúžiť aj na rozšírenie podnikateľskej čin-
nosti Obecného sociálneho podniku. Po-
stupne sa zapojíme do výziev na čerpanie 
prostriedkov z Fondu obnovy. Budú to 

projekty na obnovu zdravotné-
ho strediska, domu služieb, budo-
vy štadióna, telocvične a prístavby 
základnej školy. Zároveň budeme po-
kračovať vo vonkajšej úprave kul-
túrneho domu v Zemianskej Dedine 
a budovy Technických služieb. Obnoví-
me projektové dokumentácie a stavebné 
povolenia na výstavbu garáží a parkovísk 
v okolí štadióna a  hotela Arman. Popri 
tom sa priebežne bude dobudovávať 
rôzna infraštruktúra v novozastavaných 
lokalitách. Po dohode s predstaviteľmi 
OVS začneme koncom roku s výstavbou 
vodovodu a kanalizácie v lokalite Sihoť, 
Uhliská a Močiare a pod Ostražicou. Vý-
stavba bude rozložená do troch rokov. 

Vážení spoluobčania, zároveň vám 
úprimne ďakujem za dôveru, ktorú ste 
mi dali na ďalšie volebné obdobie aj ako 
starostovi našej krásnej obce Nižná, aj 
ako poslancovi vo Vyššom územnom cel-
ku Žilina. Budem sa spolu s poslancami 
snažiť, aby sme vašu dôveru nesklamali.

V tomto roku nám všetkým prajem 
veľa hojnosti, aby nám v ňom nič pod-
statné nechýbalo, či už materiálne alebo 
duchovné. 

Nech sme obklopení tými správnymi 
ľuďmi, ľuďmi, ktorí nás majú radi a podajú 
nám pomocnú ruku v ťažkostiach a kto-
rým na nás záleží. 

Želám nám, všetkým ľuďom dobré-
ho srdca, aby sme v tomto roku nemali 
núdzu o lásku, vľúdne slovo, úprimnosť, 
ochotu a vďaku.

Ing. Jaroslav Rosina, 
starosta obce



Prvé zasadnutie novozvoleného poslaneckého zboru sa konalo 13. decembra 2022

O čom rokovalo obecné zastupiteľstvo

Zasadnutia sa zúčastnili starosta 
Ing. Jaroslav Rosina, prednosta JUDr. Jo-
zef Šveda, hlavná kontrolórka Ing. Zuza-
na Žáková, riaditeľ Technických služieb 
Nižná Pavol Habovštiak, ekonómka obce 
Jana Bečková a poslanci Ján Bolibruch, 
Andrej Brčák, Anton Hlavaj, Agáta Lič-
ková, Ján Mišík, Milan Seman, Dušan Zá-
horec a Martin Žuffa. Starosta otvoril za-
sadnutie a oboznámil prítomných s jeho 
programom.

Najdôležitejším bodom programu 
bolo schválenie rozpočtu obce na rok 
2023.

Návrh programového rozpočtu obce 
Nižná na rok 2023 a na roky 2024 i 2025 
bol poslancom vopred zaslaný. Ekonóm-
ka obce Jana Bečková informovala, že 
programový rozpočet bol zostavený ako 
vyrovnaný, čiže príjmy sa rovnajú vý-
dajom. 

K predloženému návrhu rozpočtu na 
rok 2023, a zároveň k návrhu rozpočtu na 
roky 2024 a 2025, predniesla stanovis-
ko hlavná kontrolórka obce. Uviedla, že 
pri spracovaní návrhu rozpočtu (progra-
mového aj viacročného) boli splnené zá-
konné povinnosti. Taktiež zhrnula riziká, 
ktorých sa treba vyvarovať. Odporučila 
schváliť programový rozpočet (na rok 
2023) a zobrať na vedomie programový 
rozpočet obce (na roky 2023 - 2025). 

Do rozpravy sa prihlásil poslanec 
Ján Bolibruch. Zaujímal sa o kapitálové 
výdavky, ktoré boli v návrhu rozpočtu 
značne navýšené. Ekonómka Jana Beč-
ková informovala, že do kapitálových vý-
davkov boli zahrnuté investičné náklady 
projektov, na ktoré získala obec dotáciu. 
Prednosta Jozef Šveda ich konkretizoval: 
jedná sa o výstavbu kultúrno-spoločen-
ského pavilónu na štadióne, zlepšenie 
technického vybavenia hasičského zboru, 
výstavbu zberného dvora a modernizáciu 
kinosály. Zasadnutia OcZ sa zúčastnila 
aj Ing. Eva Bednárová. Jej otázky zod-
povedal starosta. Po ukončení rozpravy 
schválili poslanci programový rozpočet 
na rok 2023. Vzali na vedomie stanovis-
ko hlavnej kontrolórky k návrhu rozpočtu 
obce na roky 2023 – 2025, návrh rozpoč-
tu na roky 2024 a 2025 a návrh progra-
mového rozpočtu na roky 2024 a 2025. 

Správy hlavnej kontrolórky z kon-
trolnej činnosti a jej plán kontrolnej 
činnosti na I. polrok 2023 boli taktiež 

poslancom zaslané vopred. Správa z 
kontrolnej činnosti bola zameraná na 
kontrolu účelnosti a aktuálnosti Zásad 
hospodárenia s obecným majetkom a 
Zásad hospodárenia s finančnými pro-
striedkami obce Nižná. Hlavná kontro-
lórka odporučila poveriť prednostu, aby 
vypracoval nové zásady nakladania s 
majetkom a hospodárením s prihliadnu-
tím na podmienky obce a následne ich 
zverejniť na webovej stránke obce. Sta-
rosta s tým súhlasil a prednosta povedal, 
že zásady hospodárenia budú prispôso-
bené aktuálnym podmienkam a na nasle-
dujúce zasadnutie OcZ budú predložené 
na prerokovanie.  

Poslanci vzali na vedomie Správu 
hlavnej kontrolórky o výsledku kontroly. 

Vypracovanie plánu kontrolnej čin-
nosti na I. polrok 2023 vyplýva hlavnej 
kontrolórke zo zákona. Zverejnený je na 
webovej stránke obce. Do rozpravy sa 
nikto z prítomných neprihlásil. Aj táto 
správa bola schválená.

Na rokovaní odzneli informácie o 
zmenách a doplnkoch územného plánu. 
Starosta oboznámil prítomných, že obec 
podá žiadosť o preplatenie nákladov s 
vypracovaním zmien a doplnkov Územ-
ného plánu obce Nižná. Vyplýva to z 

množstva podaní žiadostí od obyvateľov. 
Vďaka územnému plánu sa v Nižnej zvý-
šila výstavba v bytovej aj podnikateľskej 
oblasti. Starosta vyzval poslancov, aby 
boli nápomocní a zbierali podnety na 
zmeny alebo doplnky tohto plánu. Pred-
nosta uviedol, že odborným garantom 
bude Ing. arch Eva Zaťková, ktorá vy-
pracovala Správu o preskúmaní územno-
plánovacej dokumentácie obce Územný 
plán obce Nižná. Táto správa bola zasla-
ná poslancom OcZ. 

Podľa stavebného zákona sú obce 
povinné pravidelne, najmenej však raz 
za štyri roky, preskúmať územný plán. 
Schválené bolo uznesenie v znení: Obec-
né zastupiteľstvo v Nižnej schvaľuje ob-
staranie Zmien a doplnkov č. 2 Územného 
plánu obce Nižná a uznesenie, ktorým sa 
schvaľuje, že proces tohto obstarávania 
a schvaľovania potrvá najviac tri roky od 
uzatvorenia zmluvy o poskytnutí dotácie.

OcZ schválilo predĺženie platnosti 
Plánu hospodárskeho a sociálneho roz-
voja Obce Nižná (PHSR) do schválenia 
nového PHSR. Uznesenie bolo hlasova-
ním prijaté.

Vypracovanie Doplnku Štatútu obce 
Nižná a Rokovacieho poriadku Obecného 
zastupiteľstva v Nižnej bolo navrhnuté 
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na ustanovujúcom zasadnutí OcZ. Do 
rozpravy o doplnku sa prihlásila poslan-
kyňa Agáta Ličková, ktorá sa zaujímala o 
obecnú kroniku, kto ju vedie. Prednosta 
odpovedal, že za obec Nižná vedie kroni-
ku Bc. Daniela Gondová a za Zemiansku 
Dedinu vedie kroniku poslanec Ján Bolib-
ruch. Po skončení rozpravy bol schválený 
Doplnok č. 1 ku Štatútu obce Nižná a Do-
plnok č. 4 ku Rokovaciemu poriadku OcZ 
v Nižnej. 

Na ustanovujúcom zasadnutí OcZ 
tiež vzišla úloha pre predsedov komisií 
pri OcZ predložiť na nasledujúce zasad-
nutie návrhy členov komisií. Predsedovia 
ich predložili, a keďže nebol daný iný ná-
vrh, s účinnosťou od 1. januára 2023 pre 
volebné obdobie 2022 - 2026 boli zvole-
ní členovia komisie na ochranu verejné-
ho záujmu, členovia sociálno-zdravotnej 
komisie, komisie športu, komisie kultúry, 
komisie na ochranu verejného poriadku, 
komisie výstavby, územného plánovania 
a dopravy a členovia Občianskeho výbo-
ru Zemianska Dedina (uvedení na str. 2).

Poslanci schválili správy o výsled-
koch a podmienkach výchovno-vzdelá-
vacej činnosti ZŠ s MŠ Nižná a ZUŠ Ven-
delína Habovštiaka Nižná za školský rok 
2021/2022 a Všeobecne záväzné naria-
denie (VZN) obce Nižná č.6/2022 o výš-
ke príspevku a spôsobe jeho platby na 
čiastočnú úhradu nákladov v školách a 
školských zariadeniach v zriaďovateľskej 
pôsobnosti obce Nižná.

Návrh VZN o dani z nehnuteľností 
bol zverejnený na úradnej tabuli a na we-
bovej stránke obce 25. novembra 2022. 
K zverejnenému návrhu neboli podané 
námietky. 

Prednosta vysvetlil, že v návrhu 
VZN boli uvedené sadzby v zmysle zá-
kona. Schválením tohto návrhu sa napl-
nia zákonom stanovené podmienky ur-
čovania sadzieb a v budúcnosti už bude 
na rozhodnutí poslancov, či budú chcieť 
schvaľovať nové znenie VZN. Do roz-
pravy sa nikto z prítomných neprihlásil.  
Všeobecne záväzné nariadenie obce Niž-
ná č.7/2022 o dani z nehnuteľností bolo 
schválené.

Aj návrh VZN o miestnych daniach 
bol zverejnený na úradnej tabuli a na 
webovej stránke obce dňa 25. novembra 
2022. K zverejnenému návrhu tiež neboli 
podané námietky. 

Prednosta uviedol, že oproti pred-
chádzajúcemu VZN sa navrhuje zvýše-
nie dane z verejného priestranstva pre 
autoškoly z 360 eur na 520 eur. Ostatné 
sadzby sa nemenia. Do rozpravy sa pri-
hlásil poslanec Martin Žuffa, ktorý sa 
informoval ohľadom zvýšenia sadzby pre 
autoškoly. 

Starosta objasnil, že sa urobil 
prieskum. Výsledok bol taký, že v Nižnej 
bola najnižšia cena za prenájom cvičis-
ka. Po ukončení rozpravy bolo schválené 
VZN č.8/2022 o miestnych daniach.

Na web-stránke bol 25. novembra 
2022 zverejnený aj návrh VZN o poplat-
ku za komunálny odpad, ku ktorému ne-
boli podané námietky. Prednosta uvie-
dol, že poslancom bolo toto VZN zaslané 
aj s komentárom. Starosta navrhol čias-
točné navýšenie poplatku, a to vo výške 
25 percent. Ak bude potrebné, poplatok 
sa zvýši ešte raz. 

Do rozpravy sa prihlásil poslanec 
Martin Žuffa, ktorý požadoval informo-
vanie obyvateľov Nižnej o zvýšení po-
platku spolu s uvedením vysvetlenia 
(viac na str. 12). Poslanec Milan Seman 
sa informoval o výške poplatku pre sa-
mostatne žijúcich obyvateľov nad 62 
rokov. VZN č.9/2022 o poplatku za ko-
munálny odpad bolo schválené.  

Poslanci rokovali aj o návrhu sadzieb 
ročného nájomného za 1 m2 podlahovej 
plochy obecných nebytových priestorov 
a priestorov Domu kultúry s účinnosťou 
od 1. januára 2023, pretože sa sadzby od 
roku 2012 nemenili. 

Do rozpravy sa prihlásil poslanec 
Dušan Záhorec, ktorý sa ohradil voči 
zvýšeniu nájomného pre nájomcov, pod-
nikateľov na ulici Nová doba. V prepočte 
sa jednalo o 40 až 50 percentné zvýšenie 
nájomného, čo je pre nich príliš veľa. Na-
vrhol zvýšenie nájomného o 20 percent. 
Ekonómka technických služieb Bc. Danie-
la Gondová uviedla, že návrh vznikol na 
základe prieskumu nájomného pre pod-
nikateľov v okolitých obciach. Predložený 
návrh bol kompromisom medzi návrhom 
zo strany obce a konkurenčnými cenami. 
Hlavná kontrolórka uviedla, že obec sa 
má správať ako dobrý hospodár. Nájmy v 
porovnaní s trhovými cenami sú v Nižnej 
nízke. Financie z nájmu sa dajú použiť na 
obnovu a skvalitnenie budov a navrhla, 
aby sa zvýšili ešte viac. Poslanec Dušan 
Záhorec argumentoval, že po zvýšení 
nájomného o 40 percent bude stratový, 
keďže k cenám nepridáva veľký zisk. 
Podľa jeho slov je potrebné prihliadať na 
stav budovy a čo konkrétna budova po-
núka. V prípade zvýšenia nájomného po-
žadoval investovanie do prenajímaných 
budov, nakoľko za posledných 50 rokov 
bola opravená iba strecha, vymenili sa 
vchodové dvere, okná a urobená bola 
predná fasáda. 

V rámci diskusie poslanci Martin 
Žuffa a Dušan Záhorec navrhli kompro-
mis, a to 30 percentné zvýšenie sadzieb 
nájomného nebytových priestorov, pri-
čom sa tieto sadzby budú postupom ro-

kov zvyšovať. Ide o nebytové priestory 
v budove na ul. Hviezdoslavova č.25, 
Hviezdoslavova č.149, Hviezdoslavova 
č.308, na ul. Závodná č.480, Nová doba 
č.492, Nová doba č.493, Nová doba 
č.494, Nová doba č.495, Nová doba 
č.484. Sadzba bola rozčlenená na hlavný 
priestor, sklady a ostatný priestor. Tento 
návrh poslanci schválili.

Sadzby za prenájom priestorov 
Domu kultúry a poplatku za využívanie 
kuchyne a spotrebičov boli naposle-
dy schválené na zasadnutí OcZ 4. júna 
2019. Do rozpravy sa prihlásil posla-
nec Milan Seman, ktorý sa informo-
val na obsadenosť obyvateľmi Nižnej 
a obyvateľmi iných obcí. Poslanec Mar-
tin Žuffa odpovedal, že 60 percent 
zo všetkých prenajímateľov boli oby-
vatelia obce Nižná. Tieto sadzby boli 
schválené uznesením č.166/2022 s účin-
nosťou od 1. januára 2023. Viac info 
na web-stránke obce. 

V bode Rôzne prednosta predložil 
návrh uznesenia, ktoré je nevyhnutné 
prijať pre prípravu Zmluvy o vyplňova-
com práve k blankozmenke a vlastnej 
blankozmenky poskytovateľom NFP 
(SAŽP) pre projekt Zberného dvora 
v obci Nižná. Návrh bol schválený. 

OcZ schválilo komisiu na vyradenie 
a likvidáciu obecného majetku v zložení: 
Predseda: Martin Žuffa, členovia: Agáta 
Ličková, Andrej Brčák a redakčnú radu 
(RR) Nižnianskych ozvien: Šéfredaktorka: 
Bc. Daniela Gondová, členovia RR: Mgr. 
Anna Čelková, Mgr. art. Eva Jandurová 
Rakovanová a Ing. Zuzana Floreková. 
Grafický dizajn: Terézia Drozdová.

Po odznení poslaneckých interpe-
lácií dal starosta hlasovať o uznesení 
v znení: OcÚ v Nižnej ukladá rozpra-
covať interpelácie zo zasadnutia OcZ 
do úloh, zodpovedný zástupca starostu 
Ján Mišík. 

V diskusii hlavná kontrolórka dala 
poslancom do pozornosti, že v roku 2023 
budú schvaľovať zmluvy o poskytnu-
tí dotácií z rozpočtu obce. Navrhla, aby 
sa hlasovalo separátne o každej zmluve 
o poskytnutí dotácie. Poslanec Milan Se-
man sa informoval, či bude v Nižnej zria-
dený denný stacionár. 

Na záver rokovania starosta poďa-
koval prítomným za účasť na podujatí 
Vianoce v Nižnej. Oboznámil prítom-
ných o termíne obecného plesu, do prí-
pravy ktorého sa poslanci môžu zapojiť. 
Následne informoval o plánoch obce 
na blízke obdobie. 

Ďalšie informácie na web-stránke 
obce www.nizna.sk. 

(red)
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Odpovede starostu na aktuálne otázky občanov Nižnej

Na rovinu so starostom

Posledné dve volebné obdobia 
bola občanom sľubovaná športová 
hala. Boli to len sľuby, alebo reálne 
plány?

Sľuby sú dovtedy sľubmi, kým sa 
nezrealizujú. Mal som, mám a naďalej bu-
dem mať záujem o postavenie športovej 
haly v Nižnej. Zatiaľ máme len priestor 
a chuť na výstavbu. Boli aj nám prisľúbené 
isté projekty. Ale tie zatiaľ nezohľadňujú 
ani v jednej tretine náklady na výstavbu 
takejto haly. Dúfam, že sa to zmení v pro-
spech výstavby aspoň jednej poriadnej 
športovej haly v našom okrese. 

Kedy budú spustené práce na vo-
dovode v oblasti Sihoť?

V budúcom roku. Výstavba vodovo-
du a kanalizácie v jednotlivých etapách by 
mala trvať cca 3 roky. 

Obec vyjednala s Oravskou vo-
dárenskou spoločnosťou zabezpečenie 
dostatočného tlaku vody v novej lokali-
te Orličie, nakoľko je tým ovplyvnená aj 
naša ulica Na Ostrvke. V minulosti boli 
osobné jednania aj s dotknutými občanmi 
na obecnom úrade. Odvtedy je ticho. 

Nemám k tomu žiadne informácie. 
Tlak vody by mala riešiť vodárenská spo-
ločnosť.

Budova štadiónu je v dezolátnom 
stave, práce začali pred niekoľkými 
rokmi, ale doteraz nie je dokončená. 
Čo sa stalo a ako sa ide pokračovať?

Obec pripravila projektovú doku-
mentáciu na stavebné povolenie, ale ani 
zo strany zastupiteľstva a ani zo strany 
obce neboli vyčlenené finančné pro-
striedky na realizáciu obnovy tejto budo-
vy z dôvodu, že v tom čase už parametre 
strechy nevyhovovali zámeru na prebudo-
vanie. Projektová dokumentácia sa prerá-
ba a bude sa prerábať aj strecha na budo-
ve štadióna. Finančné prostriedky chceme 
čerpať z Plánu obnovy.

Čo sa plánuje robiť s areálom 
starej plavárne? V súčasnosti je to 
len kopa sutín a neporiadok. Plánuje 
obec tento areál skultúrniť a premeniť 
na oddychovú zónu? 

Áno, zatiaľ to upravíme do podoby 
oddychu a oddychovej zóny. Napríklad aj 
už v minulosti spomínaným „havo parkom“ 
(časť areálu bude oplotená pre vypustenie 
psích miláčikov). O osude priestoru bude 
rozhodovať zastupiteľstvo. Medzi mož-
nosti využitia patrí aj dom seniorov.

Nerozmýšľala obec nad skultúr-
nením miesta za zberným dvorom 
smerom k vleku a vytvorenie pek-

nej aleje, alebo aspoň oddychového 
priestoru namiesto smetiska, ktoré 
tam dnes je? 

Časť tohto priestoru má obec v náj-
me od Urbáru na dočasné zberné miesto 
a uskladnenie materiálov ako zemina, štr-
kodrva, panely a pod... Ostatná časť patrí 
do vlastníctva Urbáru a Slovenského vo-
dohospodárskeho podniku.  

Prečo je autobusové nástupište 
v tak dezolátnom stave, kedy sa plá-
nuje jeho oprava? 

Pokúsim sa odpovedať stručne: Keď 
to bude ako priorita a obec na to vyčle-
ní nemalé finančné prostriedky. Zatiaľ 
budeme len, ako sa povie, „látať die-
ry“. Tento priestor mal byť riešený spolu 
s multifunkčnou budovou (bývalé plecho-
vé nástupište). Ale vtedajšie zastupiteľ-
stvo nenašlo zhodu na tom, aby sa to aj 
realizovalo. Dnes sa môžeme touto otáz-
kou, spojenou s výstavbou takého objek-
tu, opäť zapodievať. 

Plánuje sa oprava cesty v Zemian-
skej Dedine? Ak áno, kedy?

Podľa vyjadrenia našej županky 
tento krízový rok určite nie, ale na budú-
ci na to budeme tlačiť aj spolu kolegami 
poslancami v krajskom parlamente. 

Na Sihoti od prvého spustenia 
nového verejného osvetlenia sa stále 
svieti aj cez deň. Prečo to tak je a pre-
čo sa spúšťa osvetlenie, ak nie je na-
stavené na časovač?

Nie, nesvieti sa aj cez deň. Časovač 
tam nie je. Je tam súmrakový spínač. Na-
stavenie optimálneho zapínania a vypína-

nia si vyžadovalo aj čas aj drobné technic-
ké úpravy. Teraz to, myslím, funguje tak, 
ako má.  

Kedy budú odstránené všetky 
diery na autobusovej zastávke ? Cesta 
je v hroznom stave.

Na zastávkach okrem autobusového 
nástupišťa nemáme žiadne diery. Neviem, 
o akú cestu sa jedná.

Je možné v obci regulovať parko-
vanie na verejných komunikáciách?

Nie. Maximálne môžeme obmedziť 
státie, napríklad pred školou, pred nie-
ktorými obchodnými prevádzkami a pred 
kontajnermi na komunálny a separovaný 
zber odpadu.

Čo sa plánuje urobiť s budovou 
pôvodného, starého obecného úradu?

S najväčšou pravdepodobnosťou 
bude tento majetok odpredaný. Využiť sa 
môže v zmysle územného plánu, a to na-
príklad na bývanie.

Plánuje sa vybudovať v obci den-
ný stacionár? 

Samotná obec zatiaľ neplánuje vý-
stavbu denného stacionára, ale budeme 
nápomocní pri jeho prípadnej výstavbe 

v našom katastri.

Komu patria stromy okolo hrá-
dze (cyklotrasa) smerom od plavárne 
a kto je zodpovedný za ich    údržbu? 

Toto sú otázky, na ktoré nájdete 
jednoduchú odpoveď: na internete. Pre 
tento prípad odpoviem, že patria rôznym 
súkromným vlastníkom a aj Slovenskej 
republike. 

Areál plavárne dočasne nadobudne podobu oddychovej zóny
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Kedy bude sprevádzkovaný nový 
cintorín?

Bude to na dlhšie. Prvé štúdie uspo-
riadania sú už ukončené. Všetko sa musí 
prispôsobovať inžinierskym sieťam. Pra-
cuje sa aj na výslednom projekte „nového 
cintorína“, ktorý bude zohľadňovať súčas-
né potreby moderného cintorína.

Vyberá obec poplatok za par-
kovanie vozidiel súkromných pod-
nikateľov parkujúcich na verejných 
priestranstvách a miestnych komuni-
káciách ?

Nie, nevyberá sa a ani sa nemôže vy-
berať. Museli by sme vypracovať projekt 
rezidentského parkovania, ktorý by mohol 
čiastočne riešiť aj problém s parkovaním 
služobných dodávkových vozidiel. Túto 
tému som zadal na predbežné spraco-
vanie a prezentáciu odborne spôsobilej 
firme. Potom budeme verejnosť informo-
vať o možnostiach prípadnej realizácie 
projektu. Zatiaľ viem k tomu povedať len 
toľko, že sú to veľmi nákladné projekty, 
a zároveň sa veľmi ťažko zavádzajú 
do reálneho života. Väčšinou túto proble-

matiku riešia mestá, hlavne väčšie mestá. 
Myslím, že v súčasnosti sme odkázaní na 
toleranciu aj zo strany obyvateľov, kto-
rým to prekáža, ale hlavne na ohľadupl-
nosť majiteľov, resp. vodičov spomína-
ných služobných dodávkových vozidiel. 
Nám zo strany obce to prekáža hlavne 
pri údržbe miestnych komunikácií aj 
v zimnom aj v letnom období. Osobne 
radím „dodávkárom“, aby na parkovanie 
využívali parkoviská a nie miestne komu-
nikácie. 

Pán starosta, ste poslancom VÚC, 
riešite na zasadnutiach aj problemati-
ku obchvatu Nižnej? Rieši sa aj dopad 
energetickej krízy na našu obec?

Sporadicky sa táto téma spome-
nie aj na zastupiteľstve VÚC. Ale nie je 
v kompetencii samosprávneho kraja VÚC 
Žilina riešiť cestný obchvat R3. Toto má 
na starosti, zjednodušene povedané, štát 
a vláda. Na Slovensku sme si už bohužiaľ 
zvykli, že takéto investície, ako sú diaľ-
nice, rýchlostné cesty, mosty a podobne 
sú veľmi spolitizované a záleží hlavne 
na politikoch čo, kedy, a kde a hlavne 

za koľko sa bude budovať. Ešte som neza-
žil vládu, ktorá to robila tak, aby sme boli 
spokojní. Všetci politici sľubujú a potom 
vo vláde len hľadajú výhovorky. 

Je možnosť upraviť cestu k vodo-
jemu na Malej Orave, aj napriek tomu, 
že je súkromná - OVS?

Čiastočne ju aj upravujeme. 
Je možnosť zvolať stretnutie maji-
teľov pozemku, objektu huty a pra-
covníkov katastra, aby sa dohodli na 
zodpovednosti na údržbe Františko-
vej Huty? Denne ju navštevujú stov-
ky turistov a je naozaj v zlom stave. 
Jedná sa hlavne o kosenie, pretože tam 
„býva tráva až po pás“ atď. 

Františkova huta je vo vlastníc-
tve obce Podbiel. Obec Podbiel pracuje 
na projekte Františkovej huty s pomocou 
eurofondov. Pozemok je vo vlastníctve 
Urbáru Podbiel. Užívajú ho PPD Nižná. 
A celé je to v katastri obce Nižná. Nižná 
každý rok iniciuje stretnutie dotknutých 
strán a každý svojou mierou prispieva 
k údržbe tejto priemyselnej pamiatky. 
Za obec Nižná môžem povedať, že v ne-
dávnej minulosti naša mládež pod vede-
ním Maja Žuffu urobila kus práce pri od-
stránení náletových drevín aj na objekte 
aj okolo neho. Máme pripravené drevené 
oplotenie areálu, ktoré opäť v spoluprá-
ci s uvedenými partnermi na jar osadí-
me. Hlavne pred podujatiami, ktoré sa 
tam konajú, a dúfam, naďalej budú konať 
(Orava Alternative, Podbielanská držka, 
možno Staroslovania a pod.) sa vždy do-
hodneme, kto pokosí, kto uprace atď. 

Ako pokračujú práce na vybudo-
vaní obecného kompostoviska?

Kompostovisko máme naprojektova-
né, ale poslanci rozhodli, že na tom mies-
te, teda vedľa zberného dvora, nebude. 
Teraz hľadáme lokalitu. Najvýhodnejšia 
sa zdá byť lokalita za Zemianskou Dedi-
nou na bývalej skládke odpadu.

Pán starosta, povedzte nám nie-
čo bližšie o doplnku územného plánu 
- štúdii zastavanosti pri Krivých Ho-
noch.

Na novej štúdii zastavanosti sa in-
tenzívne pracuje. Zatiaľ to vyzerá veľmi 
pekne. Dúfam, že celú štúdiu zapracujeme 
priamo do druhého doplnku zmeny územ-
ného plánu v Nižnej. Zmeny a doplnky 
č.2 sme už začali obstarávať. K tomuto 
dávam do pozornosti ešte časový priestor 
na návrhy zo strany obyvateľov, ktoré je 
treba doručiť na obecný úrad. 

V novinách som si všimol príspevok 
o defibrilátore. Rád by som poznamenal, 
že podobné podnety môžeme v  budúc-
nosti vyriešiť priamo so starostom. Stačí 
ho osobne navštíviť na obecnom úrade, 
prípadne kontaktovať telefonicky.

(red)

Budova starého OcÚ sa plánuje odpredať. Využiť by sa dala napríklad na bývanie.

Na novej štúdii zastavanosti sa pracuje. Občania majú stále časový priestor na návrhy.
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Pandémia spôsobená kovidom a trvajúca takmer dva roky nepriaznivo ovplyvnila celkový 
spoločenský život. Napriek tomu sa však pracovný život nezastavil a aj počas tohto obdobia 

sa podarilo v našej obci zrealizovať práce, ktoré prispeli k jej rozvoju, zhodnoteniu a skrášleniu.

Niektoré investičné akcie v obci za obdobie 
2021 - 2022

V roku 2021, 2022 sa opravovali 
v obci výtlky na miestnych komunikáciách 
na ploche cca 4 000 m, najdlhšia časť sa 
týkala komunikácií na Malej Orave.

V Zemianskej Dedine bola roku 2022 
v rámci údržby rozšírená obecná cesta 
okolo kostola za viac ako 4 000 eur. 

Poľné cesty

Pozornosť bola venovaná aj poľ-
ným cestám, opravené boli v Nižnej a aj 
v Zemianskej Dedine. V roku 2021 
za 4 000 eur, z toho 2 000 eur v Nižnej 
a toľko isto aj Zemianskej Dedine. V roku 
2022 bolo do ich úpravy investované 
3 000 eur. Tieto poľné cesty sa každoroč-

ne udržujú a obec prispieva sumou mini-
málne 5 000 eur za rok. Tento rok bude 
údržba predstavovať takmer 20 000 eur.

Dopravné značenie

Obecný sociálny podnik Nižná rea-
lizoval v obci dopravné značenie na prie-
chodoch v sume 5 300 eur. 

Výmena okien

V roku  2021 v rámci údržby budov, 
ktoré sú majetkom obce, sa na ulici Nová 
doba v obchodných jednotkách vymenili 
sklené výkladové výplne v celkovej hod-
note 33 000 eur, čomu predchádzalo vy-

robenie a montáž hliníkových konštruk-
cií na okná vo výške takmer 8 000 eur, 
ostatné obchodné jednotky sa dorobia 
tento rok.

Oprava striech

Z dôvodu nefunkčnosti a zateka-
nia strechy na Dome služieb dala obec 
v roku 2022 zhotoviť novú strechu 
za vyše 38 000 eur. Doteraz je otvorená 
investícia na rekonštrukciu havarijného 
stavu strechy na Dome kultúry. Táto opra-
va na kinosále sa začala už vlani a pred-
stavovala čiastku takmer 31 500 eur. Jej 
kompletné ukončenie siahajúce do výšky 
cca 60 000 eur sa plánuje v tomto roku. 

Cesta na Sihoť

V Zemianskej Dedine bola rozšírená cesta okolo kostola Na ulici Nová doba sa uskutočnili výmeny okien na niekoľkých budovách

Nová cesta v obytnej zóne Sihoť

Práce na výstavbe komunikácie 
v Sihoti prebehli v roku 2021. Pozostávali 
z hydro-technického posúdenia rieky Ora-
vy, vypracovania dokumentácie, poklada-
nia rúr, dovozu kameniva, prác s bagrom, 
úprav krajníc komunikácie, zemných prác 
a asfaltovania. Suma za toto dielo pred-
stavovala čiastku viac ako 152 000 eur. 
Práce pokračovali aj v roku 2022 druhou 
etapou - položením druhej vrstvy vozovky. 
Obec za uvedené práce zaplatila 110 000 
eur. V tomto roku bolo v Sihoti osadené 
aj nové verejné osvetlenie v sume takmer 
66 000 eur. Na tejto ulici sa konal 
26. a 27. ročník cyklistickej časovky 
na 600 m, ktorý organizuje cykloklub 
v rámci Pltníckeho dňa. Od augusta 2022 
má obec stavebné povolenie na vybudova-
nie inžinierskych sietí - vodovod, kanalizá-
ciu a čerpaciu stanicu odpadových vôd.



Zberný dvor

Obec získala prostriedky z euro-
fondov na vybudovanie nového zberné-
ho dvora. Schválený je projekt vo výš-
ke takmer 490 000 eur. Keďže financie 
obci doteraz neboli dodané, v roku 2022 
bolo vybudované dočasné zberné miesto 
za vyše 14 000 eur v priestoroch ved-
ľa  súčasného zberného dvora. Dočas-
né zberné miesto, ktoré je už vybavené 
kancelárskym kontajnerom za takmer 
6 000 eur, skladovým kontajnerom 
za takmer 2 000 eur, prenosnou garážou 
sa po ukončení projektu stane súčasťou 
nového zberného dvora.

Kríž na Ostražici 

Za pomoci vrtuľníka mohli obča-
nia našej obce 19. júla 2022 pozorovať 
vo vzdušnom priestore osadenie dvoj-
ramenného nerezového kríža na vr-
chol kopca Ostražica, ktorý je vybavený 
programovateľným svetelným ovládaním. 
Kompletná realizácia prác bola vo výške 
15 000 eur.

Kolumbárium na cintoríne

Od  jesene 2022 sa nižniansky cin-
torín môže pochváliť novým dielom - ko-
lumbáriom, ktorý na základe zmluvy 
o dielo vybudoval Obecný sociálny podnik 
za 30 300 eur. Vzniklo tak dôstojné miesto 
na posledný odpočinok pre ľudí, kto-
rí uprednostňujú kremáciu pred klasic-
kým pochovávaním do zeme. Pozostáva 
zo 44 urnových schránok, oddychovej zóny 
a nového železného kríža. Kolumbárium je 
projektované na viac urnových schránok, 
zatiaľ je vybudovaná I. etapa.

V rámci údržby cintorína sa do úpra-
vy jeho priestranstiev, vybudovania chod-
níkov, schodov, kovových prístupov a cel-
kového vzhľadu investovalo 20 100 eur 
a 26 800 eur v roku 2022. Začalo sa  tiež 
budovať zberné miesto na separovaný 
odpad. Celková investícia bude predsta-
vovať zhruba 20 000 eur.  
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Opravená strecha budovy Domu služieb na Hviezdoslavovej ulici Dočasný zberný dvor sa nachádza vedľa súčasného zberného dvora

Nový Cyrilometodský kríž sa už viac ako pol roka týči nad Nižnou

Sme jednou z mála obcí na Orave, ktorá má k dispozícii kolumbárium



Oplotenie štadióna

Obec prispela na časť oplotenia 
na štadióne SNP za 4 400 eur. Umiestnili 
sa tam dve nové dvoj garáže, ktoré budú 
slúžiť na uskladnenie materiálu pre po-
treby štadióna a pre obecný cateringový 
nábytok.  Zástupcovia futbalového klu-
bu  na čele s jeho predsedom sa zaslúžili 
o vylepšenie vzhľadu štadióna pomocou 
úspešných projektov.

Obnova vozového parku

Cieľom technických služieb je 
poskytovať kvalitné a efektívne služby 
vo všetkých činnostiach. S tým úzko súvisí 
obnova technologického zázemia, a preto 
bolo potrebné investovať do nákupu pra-
covných strojov. 

V rámci kapitálového transferu 
obce  sa v roku 2021 rozšíril vozový park 
Technických služieb Nižná o hydrau-
lickú ruku, príves Palmse Trailer 8610, 
Drapák  na sypké materiály a hydraulic-
ký ramenný mulčovač v celkovej sume 
30 000 eur. 

V roku 2022 obnovenie vozového 
parku za takmer 50 000 eur pozostávalo 
z nákupu mulčovača, trojkolky, zametacej 
kefy, vyzúvačky pneumatík na nákladné 
a osobné autá, vyvažovačky kolies, auto-
mobilu Dacia Duster.

ZŠ s MŠ Nižná
V roku 2021 obec vybudovala 

v ZŠ s MŠ Nižná za 34 000 eur požiar-
ne schodisko, ktorého súčasťou sú tak-
tiež elektroinštalačné práce s núdzovým 
osvetlením. Obec  tieto práce investovala 
z vlastných zdrojov, nakoľko dobudovanie  
schodiska bolo podmienkou kolaudácie 
projektu z minulých období. 

Zdravotné stredisko
Z dôvodu havarijného stavu zdravot-

ného strediska boli na základe vyjadrenia 

revízneho technika v roku 2020 prevede-
né v celej budove elektroinštalačné prá-
ce v sume 85 000 eur. V roku 2022 bola 
tiež v celej budove zrealizovaná celková 
rekonštrukcia rozvodov vody a kúrenia 
v sume takmer 48 000 eur.

Vintiška nepretečie z koryta
V roku 2022 sa riešila obojstranná 

oprava vodného toku s  miestnym názvom 
Vintiška v dĺžke 108,80 m, ktorý prete-
ká medzi záhradami rodinných domov. 
Kapacita koryta bola pomerne malá 
a jeho opravou došlo k rozšíreniu a pre-
hĺbeniu koryta a stabilizácii dna. Celko-
vé úpravy vykonali pracovníci Obecného 
sociálneho podniku Nižná v čiastke 
takmer 8 800 eur.   

Projekty
V období  rokov 2021-2022 sa roz-

behla realizácia viacerých investícií, na-
príklad stavebné úpravy v MŠ Orličie 
na Malej Orave, postupne sa nakupuje 
vybavenie na nový zberný dvor. O tých-
to  investíciách vás budeme informovať 
po ukončení projektov.

Výhoda pre občanov aj obec

Obecný sociálny podnik Nižná, s.r.o 
vznikol 22.6.2021 a následne požiadal 
o pridelenie štatútu registrovaného 
sociálneho podniku, ktorý mu bol pridele-
ný MPSVaR dňa 3.9.2022.

Podnik začal  rozbiehať svoju čin-
nosť v 3.Q.2021. Ako verejnoprospešný 
podnik, ktorého hlavným cieľom je dosa-
hovanie merateľného sociálneho vplyvu, 
v rámci čoho spadá aj zamestnanie znevý-
hodnených alebo zraniteľných osôb. Pre-
to od 1.10.2021 prebral z chránenej diel-
ne na obecnom úrade na základe zmluvy 
osem znevýhodnených zamestnancov, 
s ktorými uzatvoril pracovný pomer. Vy-
tvoril im tak možnosť novej sebarealizá-
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Milí spoluobčania,

tento rok obnovujeme občasník Niž-
nianskych ozvien (NiO), ktorý plánuje-
me vydať 3-krát ročne.

Veríme, že pandémia  sa už nevrá-
ti a nás v tomto roku čaká veľa spolo-
čenských akcií a rôznych udalostí. 

Máme záujem vás informovať 
o najdôležitejších udalostiach v obci 
v pravidelných rubrikách, ako spravo-
dajstvo, život v obci, obec informuje, 
informácie zo Zemianskej Dediny, škol-
stvo, kultúra, z farnosti, spoločenská 
rubrika a ďalšie. Budeme sa snažiť 
predstaviť vám zaujímavých ľudí pro-
stredníctvom interview, históriu obce, 
ale priestor dáme aj na pripomienky 
a postrehy, úvahy či  zamyslenia, napr. 
rubrika: Zaujalo ma, či súťaže pre deti, 
krížovky. 

Redakčná rada v zložení: A. Čel-
ková, E. Rakovanová, Z. Floreková 
a (grafický dizajn) T. Drozdová sa bude 
snažiť, aby ste si občasník radi prečí-
tali. Zároveň vám ponúkame možnosť 
spolupodieľať sa na tvorbe novín tým, 
že sa s nami podelíte o výnimočné 
príbehy ľudí, uvediete svoje podnety, 
návrhy a iné. Už teraz sa na vaše prí-
spevky tešíme, lebo prispejú ku kvalite 
a hodnote novín. Príspevky zasielajte 
na: sefredaktor@nizna.sk. Podmienky 
uverejnenia: Text s nadpisom a menom 
autora textu (v prípade titulu uveďte aj 
ten) v dokumente word. Obrázky, pro-
sím, posielajte v čo najlepšej kvalite 
s rozlíšením 300 dpi. Uzávierka prí-
spevkov do najbližšieho čísla je 
10. júla 2023. Redakcia si vyhradzuje 
právo na úpravy príspevkov.

 V závere  mi dovoľte zaželať  nám 
všetkým  navzájom, aby sme v každej 
situácii správne chápali význam slova 
tolerancia, aby sme boli empatickí, zá-
roveň ústretoví a otvorení, ale aj  op-
timistickí, pretože, ak budeme vidieť 
svetlo, ktoré nám dodá  nádej - ak ju 
budeme potrebovať - všetko pôjde 
oveľa, oveľa ľahšie.

Pravdou je, že udalosti nedávnej 
minulosti v nás vypestovali imunitu 
a zasiali jadro zdravej sily zvládať ťaž-
ké životné situácie. A na zdravom jadre 
treba zakladať. Rozvíjajme dobro, ne-
bojme  sa prekážok, ale hlavne, spo-
ločne ich zvládajme.

Daniela Gondová, šéfredaktorka

Editoriál

Požiarne schodisko v ZŠ s MŠ Nižná



cie s vyšším finančným ohodnotením, čo 
priaznivo pôsobí na pocit samostatnosti, 
sebadôvery a začlenenie sa do fungujúce-
ho pracovného procesu.   

Podnik naplnil  merateľný sociál-
ny pozitívny vplyv aj podľa príslušných 
ustanovení zákona č. 112/2018, pretože 
zamestnal vo svojom podniku viac ako 
30 percent znevýhodnených osôb.

RSP svoju činnosť v začiatkoch za-
meral hlavne na vykonávanie verejno-pro-
spešných činnosti v obci. Zamestnanci 

sa starali o čistotu životného prostredia, 
a tak významnou mierou prispeli ku 
kvalitnej údržbe zelených priestran-
stiev, komunikácií v obci, či zodpoved-
ným triedením separovaného odpadu na 
zbernom dvore . Práce boli vykonáva-
né na základe objednania obcou Nižná. 
Jedným z cieľov bolo aj prihliadnutie 
na zvýšený záujem obyvateľov o svoje 
okolie.

Od 1.3.2022 RSP Nižná, s.r.o svoju 
činnosť rozvinul aj s podporou poskytnu-

tého nenávratného finančného príspevku 
pod zložkou Investičná pomoc pre sociál-
ne podniky v operačnom programe Ľud-
ské zdroje.

Hlavným cieľom investičného záme-
ru je vytvorenie podmienok pre kvalitné 
a efektívne poskytovanie služieb. Tento 
cieľ bude dosiahnutý vytvorením a stabi-
lizáciou personálneho jadra spoločnosti 
a obstaraním potrebnej techniky na skva-
litnenie služieb.

Vytvorilo sa  nových cca 7 pra-
covných miest a nákupom dlhodobého 
hmotného majetku sa podstatne roz-
vinie a zlepší vozový park organizácie. 
Časť investície bude krytá z návratného 
zdroja, úveru poskytnutého bankovou in-
štitúciou.

Nakoľko cieľom spoločnosti nie je 
dosahovanie zisku, ale dosahovanie me-
rateľného sociálneho pozitívneho vply-
vu, ktorý bude naplnený zamestnávaním 
znevýhodnených a zraniteľných osôb, fi-
nančná podpora v podobe nenávratných 
zdrojov bude potrebná. 

V predpokladanom budúcom vývoji 
RSP bude prvoradým záujmom dosaho-
vanie merateľného sociálneho vplyvu, 
aktívne integrovanie sa do aktívneho trhu 
práce, a zároveň dosahovanie kladného 
hospodárskeho výsledku v rámci činností 
zapísaných v obchodnom registri.

(red)
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Vodný tok Vintiška už nepretečie z koryta

Pán poslanec, na slovíčko
Ján Bolibruch, poslanec obce Nižná od r. 2014 za volebný obvod Zemianska Dedina, 

živnostník – samostatne hospodáriaci roľník, ženatý, otec piatich detí

Nakoľko ste poslancom už tretie 
volebné obdobie, ako by ste zhodnotili 
tie predchádzajúce?

Počas prvého volebného obdobia 
som sa oboznamoval s fungovaním sa-
mosprávy, hľadaním spoločných riešení 
a kompromisov. Podarilo sa nám presadiť 
viac investícií na kompletnú rekonštrukciu 
kultúrneho domu v Zemianskej Dedine, 
nakoľko tu prebehli pozemkové úpravy. 
Postupne sme začali so sprístupňovaním 
jednotlivých parciel vytvorením obecných 
ciest. Každoročne sa sanuje cesta do Magu-
ry v spolupráci s Urbárom Nižná a Krásna 
Hôrka, a tiež s PPD Nižná a Krásna Hôrka. 
Za pomoci technických služieb sa zintenzív-
nila údržba zelene. V 2. volebnom období 
nám zobrala vietor z plachiet korona.

Máte nejaké podnety aj od obča-
nov?

Áno. Práve na základe ich podnetov 
sa začalo s dovozom obedov pre občanov 
zo školskej jedálne. Keďže v Zemianskej 

Dedine nie je predajňa potravín, 2-krát týž-
denne dochádza do dediny auto s čerstvým 
pečivom a umožňuje ambulantný predaj 
občanom. Toto sa tiež podarilo na podklade 
návrhu jedného spoluobčana.

Akú máte víziu do tretieho voleb-
ného obdobia?

Určite to nebude ľahké, pretože všetci 
vidíme, čo sa deje s financiami. Zvyšujú sa 
náklady na energie, a tiež stúpa zaťaženie 
obcí na dofinancovanie niektorých sekto-
rov. V dedine chýba priestor pre deti. Nie je 
tu poriadne detské ihrisko. A to, ktoré mo-
mentálne máme, je mimo obce, takže ani 
z hľadiska bezpečnosti to nie je dobré. Ak 
sa nájdu financie, bol by som rád, ak by 
v blízkej budúcnosti stálo v Zemianskej De-
dine multifunkčné ihrisko. Začala sa inten-
zívna výstavba rodinných domov, tak ob-
čania rátajú s adekvátnou pomocou obce, 
čo sa týka infraštruktúry.

(dg)
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Poplatok za vývoz komunálneho odpadu 
na rok 2023

Poslanci Obecného zastupiteľstva v 
Nižnej schválili Všeobecne záväzné naria-
denie o poplatku za komunálny odpad, v 
zmysle ktorého sú nasledovné sadzby za 
vývoz komunálneho odpadu:

1. 22,50 eur za rok pre poplatníka 
bývajúcom v bytovom dome pri nádobe o 
objeme 1100 l s frekvenciou vývozu 1-krát 
týždenne. 

2. 75 eur za rok za vývoz jednej kuka 
nádoby (110 l alebo 120 l smetný kôš) 
pri rodinnom dome s frekvenciou vývozu 
1-krát za dva týždne.

3. 37 eur za rok za vývoz jednej kuka 
nádoby (110 l alebo 120 l smetný kôš) 
pri rodinnom dome s frekvenciou vývozu 
1-krát za mesiac.

4. 13,10 € za rok pre poplatníka sa-
mostatne žijúceho nad 62 rokov.

Podmienky pre zníženie poplatku 
za komunálny odpad pre rok 2023

1. Zdokladovanie, že poplatník je štu-
dentom denného štúdia na strednej alebo 
vysokej škole a je ubytovaný na internáte, 
príp. v prenájme (t.z. potvrdenie o návšteve 
školy, kópia nájomnej zmluvy),

2. zdokladovanie, že poplatník je za-
mestnaný a ubytovaný v mieste sídla za-
mestnávateľa mimo obce Nižná (tzv. týž-
dňové zmeny, práca v zahraničí),

3. zdokladovanie, že poplatník s trva-
lým pobytom v obci tvorí komunálny odpad 
mimo obce Nižná (potvrdenie o zaplatení 
poplatku na celý rok 2023 v inej obci),

4. zdokladovanie, že poplatník s trva-
lým pobytom v obci Nižná žije v mieste jeho 
prechodného pobytu mimo obce Nižná. 

Doklady k zníženiu poplatku za ko-
munálny odpad prosíme doručiť na obecný 
úrad, príp. na e-mail poplatky@nizna.sk.

Tak, ako aj minulé roky, aj tento rok 
budeme zasielať rozhodnutia k zaplateniu 
dane z nehnuteľnosti, dane za psa a po-
platku za komunálny odpad na e-mailové 
adresy, ktoré nám poskytli jednotliví po-
platníci. Ak má poplatník záujem o zasie-
lanie rozhodnutí na jeho e-mail a doteraz 
nám ho neposkytol, môže tak urobiť tele-
fonicky alebo e-mailom pani Mgr. Daniele 
Pitákovej a Ing. Veronike Ballovej.

Veronika Latková, OcÚ

Komunálny odpad Plasty Sklo 

05. 04. 2023 19. 04. 2023 - 12. 04. 2023 14. 04. 2023

03. 05. 2023 17 05. 2023 31. 05. 2023 10. 05. 2023 12. 05. 2023

14. 06. 2023 28. 06. 2023 - 07. 06. 2023 09. 06. 2023

12. 07. 2023 26. 07. 2023 - 05. 07. 2023 14. 07. 2023

09. 08. 2023 23. 08. 2023 - 04. 08. 2023 11. 08. 2023

06. 09. 2023 20. 09. 2023 - 13. 09. 2023 15. 09. 2023

04. 10. 2023 18. 10. 2023 - 11. 10. 2023 13. 10. 2023

01. 11. 2023 15. 11. 2023 29. 11. 2023 08. 11. 2023 10. 11. 2023

13. 12. 2023 27. 12. 2023 - 06. 12. 2023 08. 12. 2023

Komunálny odpad Plasty Sklo 

26. 04. 2023 12. 04. 2023 14. 04. 2023

31. 05. 2023 10. 05. 2023 12. 05. 2023

28. 06. 2023 07. 06. 2023 09. 06. 2023

26. 07. 2023 05. 07. 2023 14. 07. 2023

30. 08. 2023 04. 08. 2023 11. 08. 2023

27. 09. 2023 13. 09. 2023 15. 09. 2023

25. 10. 2023 11. 10. 2023 25. 10. 2023

29. 11. 2023 08. 11. 2023 10. 11. 2023

27. 12. 2023 06. 12. 2023 08. 12. 2023

Harmonogram vývozu komunálneho odpadu pre domácnosti v rodinnom dome
Termíny dvojtýždňového vývozu + separovaný zber Termíny mesačného vývozu + separovaný zber

Výsledky sčítania obyvateľov 2022
Údaje o obyvateľoch

Počet obyvateľov spolu: Ženy: Muži: Hustota obyvateľstva (ob./km²): Štátni občania: Cudzinci:

3 936 1 992 1 944 141,69 3 907 29

Veková štruktúra

0 – 14 r.: 15 – 64 r.: 65 a viac r.: Priemerný vek:

584 2 585 767 41,85

Vzdelanie

Základné: Stredoškolské: Vysokoškolské: Ekonomicky aktívni:

498 2 153 751 2 072

Najpočetnejšie náboženské vyznania

Rímskokatolícka cirkev v Slovenskej republike Bez vyznania: Evanjelická cirkev augsburského vyznania na Slovensku

3 138 477 57

Rodinný stav

slobodný, slobodná: ženatý, vydatá: rozvedený, rozvedená: vdovec, vdova:

1 695 1 734 208 284

Zdroj: https://www.scitanie.sk/moja-obec. Viac výsledkov nájdete na www.scitanie.sk
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Celá horná Orava od novembra minulého roka s napätím sledovala vývoj 
Optimalizácie siete nemocníc, ktorej výsledkom bolo oznámenie zdravotníckym zariadeniam, 

do ktorej kategórie nemocníc budú zaradené

Sme dvojnásobne hrdí

Nemocnica s poliklinikou v Trste-
nej poskytuje svoje služby pre takmer 
100 000 obyvateľov regiónu hornej Ora-
vy. Na jeseň minulého roka jej hrozilo, že 
v rámci reformy ministerstva zdravotníc-
tva podľa teoretickej argumentácie bude 
preradená na nižšiu „komunitnú“ úro-
veň, čo by znamenalo, že by poskytovala 
vlastne len doliečovaciu starostlivosť. 

Nemocnica, ktorá nie je zadĺžená, 
nemá personálne problémy a ktorá sa 
snaží poskytovať zdravotnú starostlivosť 
svojim pacientom na najvyššej profesio-
nálnej úrovni, mala byť zlikvidovaná. Toto 
rozhodnutie vyvolalo okamžitú vlnu ne-
súhlasu, do ktorého sa zapojili občania, 
ale aj kompetentní - primátori a staros-
tovia regiónu.

Najväčšia ťarcha však ostala vi-
sieť na pleciach riaditeľa nemocnice 
MUDr. Mariána Tholta. Práve on svojou 
húževnatosťou a odhodlanosťou doká-
zal „bojovať“ za správnu vec. Obstál ako 
riaditeľ, lekár, ako priamy a rovný chlap. 
Svojím postojom si vyslúžil úctu nielen 
v lekárskej obci, ale aj u obyvateľov 
v rámci Slovenska. Dokázal, že niektoré 
„úradnícke rozhodnutia“ nemusia vychá-
dzať z poznania skutočnej reality.

My, Nižňania, sme na neho právom 
hrdí, pretože doktor Tholt v Nižnej nielen 
vyrástol, ale naša obec je doteraz stále aj 
jeho domovom.

Pán riaditeľ, ako s odstupom času 
hodnotíte nezávideniahodnú situáciu 
nemocnice z novembra 2022? 

Chápal som celú situáciu ako ne-
spravodlivú, voči celej, nielen hornej 
Orave. Boj trval viac ako dva roky. Tí, 
ktorí to urobili, vôbec našu nemocnicu 
nepoznali, nikdy v nej neboli, nepoznajú 
charakter regiónu, klimatické a geogra-
fické podmienky, cestovný ruch, dopra-

vu v tomto regióne. Ale musím povedať, 
že za 40 rokov, čo pracujem v tejto ne-
mocnici, sa to nestalo prvýkrát. Mám 
pocit, že je to určité podcenenie, pocit 
nadradenosti ľudí v centrách, kde sa ria-
di tento štát. Vždy sme boli na chvoste, 
keď sa delili peniaze, keď sa rozhodovalo 
o tom, čo treba v zdravotníctve vybudo-
vať. Už dávno sa malo tvrdo bojovať.

Vynaložili ste obrovské úsilie 
na záchranu nemocnice, dokonca ste 
boli ochotný držať hladovku. Čo bolo 
vaším hlavným pilierom v odhodlaní 
nevzdať sa a vydržať?

Za pravdu a spravodlivosť treba 
bojovať zo všetkých síl. Veľké veci chcú 
veľké obete. Mnohí ľudia si neuvedomujú, 
čo znamená nemocnica pre región. Mnohí 
ju podceňujú, no keď okúsia iné zariade-
nia, vtedy si povedia - zlatá Trstená. Mne 
sa tu liečili starí rodičia, rodičia, narodila 
sa mi tu dcéra a mne doslova zachráni-
la život v hodine dvanástej. Pracujú v nej 
slušní, obetaví ľudia. Sú naozaj na vysokej 
odbornej úrovni. Bohužiaľ, život a choro-
by niekedy sú veľmi komplikované. V me-
dicíne neplatí, že jeden a jeden sú dva. Je 
to tak v každej nemocnici na svete. Sna-
žíme sa, aby nemocnica po každej strán-
ke napredovala, zlepšovala sa. Verím, že 
čoskoro tu bude kvalitná nemocnica, po-
dobná ako napr. v  Rakúsku, kde vidíme 
takéto nemocnice v podobných regiónoch 
ako je náš.

Ako hodnotíte súčasné materiál-
no-technické vybavenie a personál-

ne zabezpečenie nemocnice? Obstojí 
v porovnaní s ostatnými nemocnica-
mi v Žilinskom kraji?  - Ste primárom 
gynekologicko-pôrodníckeho oddele-
nia, ktoré patrí medzi najmodernejšie 
na Slovensku.

Máme najmodernejšie gynekologic-
ko-pôrodnícke oddelenie na Slovensku. 
Máme dobré meno nielen u nás, ale aj 
v zahraničí. Vybudovali sme ho z fondov 
EÚ. Tie nám nespadli rovno z neba. Tie 
sme museli obhájiť svojimi výsledkami.
Postupne modernizujeme všetky oddele-
nia, kupujú sa nové prístroje, prichádzajú 
noví ľudia. Nemocnica určite pozíciu ob-
háji, my dobre vieme, že srdcia, mozgy 
a ťažké onkologické operácie sa v takom-
to type nemocníc nedajú operovať, ta-
kých nemocníc na Slovensku je málo. Ale 
to, čo má zvládať všeobecná nemocnica, 
to pre ľudí nielen z tohto regiónu zabez-
pečíme. Budeme sa snažiť, aby pacien-
ti mali k nám veľkú dôveru a verím, že 
aj vzťahy pacient - lekár a naopak budú 
na vysokej úrovni.

Čo by ste odkázali svojim spolu-
občanom?  

Všetkým ľuďom dobrej vôle pra-
jem v novom roku len to dobré, hlavne 
pevné zdravie, buďme hrdí na svoj kraj, 
na svoju Oravu, robme všetci tak, aby 
sme si tu dobre žili, pomáhali si, rešpek-
tovali sa a hlavne trochu pokory, lebo 
život a zdravie sú najväčšie hodnoty 
na tomto svete.

    (dg)

“Ľudské telo je chrám. 
Choroba je trhlina v harmónii, 
zdravie je súzvuk!”

“Aj keby si pacient mohol byť 
vedomý toho, že jeho stav je veľmi 
vážny, on sa môže uzdraviť, 
keď má vieru vo svojho dobrého 
lekára.”

Hippokrates
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Večer návratov a oslava 65. výročia Spojenej školy v Nižnej

Genius loci Nižnej

Kultúrny program slávnostného ve-
čera návratov sa spojil s oslavou 65. vý-
ročia Spojenej školy. Návraty v spomien-
kach, myšlienkach, s divadielkom poézie, 
so spomienkami na Teslu Orava, ktorá 
je silnou časťou histórie a vývoja obce 
Nižná, s pripomenutím filmového klubu 
a celkovým prepojením všetkých týchto 
výrazných udalostí so Spojenou školou, 
jej históriou a vývojom. Stretlo sa veľa ši-
kovných ľudí a všetci spojili svoj program 
do pásma zloženého z mnohých zaujíma-
vých fenoménov, ktoré spája Nižná a jej 
genius loci.

„Obrazom obce, čo z diaľky bez strachu,
chystá pre každého otvorenú náruč. 
Za silu duší v nej sa hneď zaruč.
Namaľovaný je štetcom vôní,
vôní ľudí odhodlaných a plných pokory.
Hneď svoj pokoj Ti otvorí...
Pretože vieš a cítiš, že čas sa pohol
no ľud dal svojmu kraju všetko, čo mo-
hol.“

„Genius loci je ochranný duch domu, 
alebo duch miesta, duch atmosféry. Ten-
to termín sa často používa na označenie 
určitej charakteristickej atmosféry, ktorú 
má dané miesto. Genius loci môžeme  vní-
mať aj ako atmosféru, ktorú má len nejaká 
konkrétna lokalita.“

Je Nižná takouto výnimočnou lo-
kalitou, cítime tu tú neopakovateľnú 
atmosféru, alebo je to len dávny ob-
raz, ktorý už vybledol?

Koľko osobností, ktoré tvoria 
toto Genius loci Nižnej, by muselo stáť 
na javisku, aby to boli práve tí, vďaka 
ktorým naša Nižná svojho ducha má? 
20 ľudí, či 300? Tí, ktorí niečo dosiahli, 
alebo práve tí jednoduchí ľudia, ktorí 
láskavo žijú svoju každodennosť?

Spoločným menovateľom povaho-
vých čŕt týchto ľudí je určite húževnatosť, 
odhodlanie, ale aj pokora. So zmesou 
týchto vlastností sme sa stretli u každého 
z účinkujúcich poetického, spomienkové-
ho večera Genius loci Nižnej, 2. decembra 
2022 na slávnostnom programe Spojenej 
školy v Nižnej. Či to boli recitátori, učite-
lia Spojenej školy, pozvaní hostia, alebo 
aktívni občania. Akcia oslavy 65. výro-
čia Spojenej školy sa spojila s kultúrnym 
programom Divadielka poézie, ktoré 
v časoch rozkvetu Nižnej menilo životy 
pod pôsobivým prejavom prof. Kollárovej. 
Históriu tohto divadielka vám postupne 
priblížime. Z histórie a spomienok vie aj 
mladší divák vycítiť nádhernú emotívnu 
výpoveď tohto recitačného zoskupenia. 

Večer sa skladal z dvoch častí, dajú sa na-
zvať ako umelecká – spomienky na Teslu 
Oravu, recitátori bývalého divadielka 
poézie a školská – história a súčasnosť 
Spojenej školy. Záverečná časť programu 
bola kvôli času vypustená. 

Spojenie týchto dvoch častí do jed-
ného programu sa zrejme trošku vymklo 
zámeru, pretože program bol až príliš 
dlhý a diváci strácali záujem. Z postre-
hov účinkujúcich to krásne vystihla veta: 
„...všetci chceme, aby ten, pre koho sa 
to robí - divák, bol spokojný. Chceli sme 
ponúknuť veľmi veľa vecí, každý najlep-
šie ako vie a vo finále to spojiť s oslavou 
výročia Spojenej školy - tak sa to veľmi 
natiahlo.“ Program by zrejme vhodnejšie 
zasiahol svojho diváka, keby sa oslava 
Spojenej školy zorganizovala osobitne. 
Tak isto by kultúrny program mohol byť 
vhodne ponúknutý verejnosti Nižnej ako 
kompletný poeticko – spomienkový ve-
čer. Tento jemný nedostatok nám dáva 
nádej, že podobnú akciu s upraveným 
programom si v Nižnej ešte zopakujeme. 
„Režisérka a autorka programu, profe-
sorka Kollárová, s noblesou previedla di-
vákov pripraveným programom, svojimi 
moderátorskými vstupmi vytvárala mos-
tíky medzi jednotlivými časťami programu 
a pomohla divákovi sa zorientovať,“ uvied-
la diváčka večera.

Program večera
Začiatok programu bol venovaný 

vzniku a začiatkom Tesly Oravy. Škola 
vznikala tiež preto, aby pripravovala od-
borníkov pre Teslu. Tak sa prepojila his-
tória Nižnej s históriou Spojenej školy. 
Program otvoril riaditeľ Spojenej školy 
Ing. Roman Javorek. Pozreli sme si film 
o histórii Tesly, vypočuli príhovor starostu 

obce Ing. Jaroslava Rosinu a v jeho podaní 
zaznel aj príhovor Ing. Ladislava Ďurošku, 
najstaršieho účastníka stretnutia a člo-
veka, ktorý má k histórii Tesly Orava čo 
povedať. Program pokračoval vystúpe-
niami Divadielka poézie, ktoré v Nižnej 
staršia generácia dôverne pozná. V po-
daní Karola Hanuláka, Márie Habovštia-
kovej, Jany Černej, Heleny Jakubovičovej 
a Pavla Koňucha sme sa preniesli do rôz-
norodých očarujúcich miest, smutných aj 
veselších situácií, prešli sme sa záhrada-
mi svojho vnútra. Počúvať poéziu je dnes 
už vzácnosť. Aj napriek časovej nároč-
nosti, v sále sa našlo množstvo divákov, 
ktorí ocenili autentický prejav prednesu. 
Členovia divadielka poézie sa vrátili 
v čase a bez pátosu dokázali svoje kvality 
krásnym a bohatým umeleckým predne-
som. 

Po krátkej pauze nasledoval svie-
žejší, modernejší program Spojenej školy. 
Program pri príležitosti výročia Spoje-
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nej školy začal prezentáciou PhDr. Milo-
ša Kázika, ktorý nás previedol históriou 
a nakombinoval správne dávky dôležitých 
udalostí školy. Po ňom sme si vypočuli 
a pozreli novodobé programy a technoló-
gie, s ktorými sa žiaci strednej školy učia 
pracovať v digitálnom svete vo vizuálne 
podmanivej prezentácii Mgr. Mareka Med-
veckého. Prezentácia dvoch učiteliek Mgr. 
Jany Krúpovej a PhDr. Moniky Barčákovej 
o ich tvorivom a výnimočnom spôsobe 
výučby cudzieho jazyka zaujal každého. 
Záver programu bol rozhovorom s býva-
lými žiakmi Spojenej školy – „učňofky“, 
ako zvýrazňoval Marek Kuboš, absolvent, 
ktorý na školu spomína len v dobrom. Od-
povede bývalých študentov: umeleckého 
sochára Mgr. art. Miroslava Mlkvika, fil-
mového režiséra Ing. Mgr. art. Mareka Ku-
boša a Tomáša Lajmona, umeleckého rez-
bára a hudobníka boli vtipné a odľahčili 
program. Z ich rozprávania bolo zrejmé, že 
si v škole každý z nich našiel svoju osob-
nosť, ktorá mu pomohla v rozhodovaní 
a našli počas štúdia možnosť byť sami se-
bou, nájsť svoju tvorivosť a venovať sa jej. 

„Program úplne stačil, bol nápaditý, 
zaujímavý a aj pre nás ostatných veľmi 
obohacujúci. Keby som teraz mala po-
máhať rozhodovať sa svojim deťom, kam 
na strednú školu, určite by som neváhala 
odporučiť štúdium na tejto škole“, uvied-
la diváčka. Škola naozaj divákov oslnila 
možnosťami, ktoré ponúka a cestami, 
na ktoré sa uberá. Z pozície autora článku 
by som tu rada poďakovala každému, kto 
sa pričinil o vývoj školy, každému kto stál 
pri zrode, prvých myšlienkach a mal od-
vahu sa do čohokoľvek z toho, čo sme si 
tu pripomenuli, pustiť. Osobitne vďaka za 
vklad každého zo spomenutých ľudí. Nedá 
mi ale nespomenúť aj bývalého riaditeľa 
Ing. Petra Smolára, ktorý bol dlhoročným 
riaditeľom školy a pomohol škole dostať 
sa na úroveň, kde sa nachádza dnes.

„Vo vestibule škola prezentovala 
svoju históriu a v priľahlej miestnosti boli 
vystavené ručné práce našich dôchod-
cov, historické kamery, ďalšia technika 
Orfiklubu aj s dobovými fotografiami, 
a tiež elektrotechnické a rezbárske práce 
žiakov školy. Pri pohľade na tieto práce sa 
nejednému pamätníkovi objavila slzička v 

oku. Každý z nás vytvára prostredie svo-
jej obce. Základným cieľom tejto akcie je 
zachovať fenomén Genius loci Nižnej.“ 
priblížil Ing. Andrej Bödi, ktorý na záver 
programu predstavil Orfiklub - filmo-
vý klub, ktorý prezentuje Nižnú od roku 
1962. Spomenul filmovú kroniku členov 
klubu a zvlášť teraz už zdigitalizované 
niekoľkoročné dielo pána Jána Kollára - 
vysielanie NTT. Časť z tohto vysielania 
bolo možné vidieť na chodbe školy. Klub 
v poslednom období rozvíja prácu s mlá-
dežou. Na stretnutí bola premietnutá pr-
votina mladej autorky Soničky Krúpovej, 
film z fotografií s názvom Bylinkový prí-
beh. Sonička s profesorkou Kollárovou 
ukončili večer spomienok a oslavy vý-
nimočnosti ľudského ducha, sily ľudskej 
tvorivosti. Snáď deti preberú štafetu svo-
jich rodičov a ponesú ducha genius loci 
ďalej.

Podarilo sa teda na tejto sláv-
nostnej akcii odpovedať na otázky 
zo začiatku článku?

Nižná je určite miestom, kde feno-
menálne cítiť ducha inteligencie, ktorá sa 
tu nasťahovala postupne pri zriaďovaní 
a v období rozkvetu Tesly Nižná, namie-
šanej s dobrotou ľudí, ktorí ju obývali 
predtým. Svoju pracovitosť, zdravý rozum 
a krásu pohostinnosti odovzdávali a ďalej 
odovzdávajú ďalším generáciám. Samo-
zrejme, ako už zo všetkého cítiť, celý ge-
nius loci stojí v tomto prípade na ľuďoch, 
ktorí sem svojho ducha doniesli a zane-
chali ho vo všetkom, čo robili s láskou. 
Nie je to len prostredím medzi kopcami, 
len riekou, ktorá preteká obcou a dáva jej 
osobitnú vôňu a vzhľad. Ľudia, ktorí toto 
miesto tvorili, povzniesli a vybudovali, sú 
géniovia svojho času. 

Postrehy zúčastnených
„Genius loci, bol príjemný večer 

v kruhu kolegov a kolegýň.  Zaspomí-
nali sme si na časy minulé, nostalgické, 
ale najmä veselé. Zaujímavým spestre-
ním bolo vystúpenie divadielka poézie 
prof. Kollárovej. Prednes umelcov bol vy-
soko profesionálny. Viacerí kolegovia sa 
s týmto druhom umenia stretli v takejto 

forme po prvýkrát,“ vyjadrila svoje pocity 
učiteľka Spojenej školy.

„Prešlo viacej ako šesť desaťročí 
a dedina pod Ostražicou má stále svo-
je čaro. A hoci už ten Feldekov „prastarý 
bocian nad fabrikou“ nesviští, nie preto, 
žeby už bociany nelietali, ale preto, že 
fabriky už niet, no v srdciach ľudí má ona 
stále svoje miesto. Verše a slová zná-
mych ruských spisovateľov nám priniesli 
ľudia, ako jedna z recitátoriek povedala: 
Som obyčajná žena..., ktorí si slovo zami-
lovali vďaka Divadielku poézie. Pri výko-
ne týchto „obyčajných“ žien a mužov len 
hľadáme tie správne slová údivu. Bravó! 
Zároveň to svedčí aj o tom, že umenie 
a technika idú spolu ruka v ruke. Ten pocit 
z počutého nám zostáva zakorenený hlbo-
ko v duši, no film a fotografia to uchova-
jú aj pre ďalšie generácie. To nám ukázal 
filmový klub. Len vďaka správnemu „oku 
kamery“ aj tí neskôr narodení vedia, čo 
„závod otvorený blízko ich domova a ne-
ďaleko srdca“ znamenal. Obdivuhodné je, 
že práve títo ľudia nostalgicky nezastali 
pri tom, čo bolo, no kúsok svojho umenia 
sa snažia naučiť a odovzdať aj ďalším ge-
neráciám. Nie miesto robí človeka, ale člo-
vek miesto!“ uviedla Monika Barčáková, 
učiteľka Spojenej školy.

„Veľmi príjemný večer, kde sa snúbila 
história s prítomnosťou a víziou budúc-
nosti. Noblesa sprevádzania týmto milým 
stretnutím v podaní profesorky Kollárovej. 
Ponorenie sa do hĺbky svojich myšlienok 
pri prednese poézie a prózy a odľahčenie 
pri rozhovoroch s bývalými študentami.  
Mňa osobne ale najviac zaujal koncept 
vyučovania, ktorým sa táto škola uberá. 
Prajem jej veľa schopných pedagógov 
a učeniachtivých študentov,“ povedala di-
váčka večera.

Na podujatí odznel príhovor 
Ing. Ladislava Ďurošku o histórii Ľanár-
skych závodov a Tesly Orava Nižná, ktorý 
predniesol starosta Ing. Jaroslav Rosina 
a príhovor PaedDr. Miloša Kázika o histórii 
Spojenej školy. 

Obidva príhovory, ako aj čriepky 
z histórie Divadielka poézie v Nižnej, vám 
prinesieme v ďalšom čísle našich novín. 

(ejr)



Pod rovnomenným názvom odvysielala RTVS 
31. októbra 2022 (STV2) v cykle Od prameňa dokument 

o prof. PhDr. Eve Kollárovej, PhD.

Pani profesorka

Pani profesorka, neuviedli vás 
v štátnej televízii po prvýkrát. Z akej 
príležitosti a prečo to bolo práve te-
raz?

Že to bolo práve teraz, ma veľmi 
potešilo. Televízna obrazovka bola v po-
slednej dobe čierno-biela, akoby sa vy-
tratila farebná škála názorov percepcií 
i interpretácií. Žiadalo sa mi prispieť prá-
ve tým svojim v ponúkanom priestore. 
Šťastná náhoda, objednávka na nový 
program bola zadaná redaktorke, kto-
rá ma roky pozná. Robila so mnou nie-
koľko relácií a aj teraz ma oslovila ako 
prvú. Boli to príjemne strávené dva dni 
nakrúcania so štvorčlenným televíznym 
štábom (redaktorka, kameraman, osvet-
ľovač, zvukár) a mojimi priateľmi, býva-
lými študentami z dvoch stredných škôl 
a z dvoch univerzít.

Spoluúčinkujúcich ste si mohli 
vybrať sama?

Áno. Pani redaktorka mi dala slobo-
du, lebo sama je slobodným človekom a 
nie vazalom existenčných súvislostí.

Ako by ste uviedli to „školské“: 
Čo chcel básnik (reláciou) povedať?

Ja tiež odpoviem „školsky“: Litera-
túra, kultúra potrebuje nielen dobrých 
autorov, ale aj múdrych čitateľov. A preto 
každý, podľa svojho vnútorného vybave-
nia, to bude čítať individuálne. Tak je to 
správne. Tá istá kniha je čítaná rôznymi 
čitateľmi rôzne.

Mária Medvecká mi kedysi darovala 
svoju knihu „Maľujem, čo milujem...“ tak 
ja som  sa tiež obrátila k televíznym di-
vákom s tým, čo milujem, čo si celý život 
vážim, čo študujem, čo prednášam, čo 
som odovzdávala a odovzdávam svojim 
poslucháčom, kolegom i študentom. 

Je to ruská umelecká kultúra, jej per-
cepcia i interpretácia. Jej význam ocenil 
Kollár i Štúr,  Novomeský i Haľamová, 
či Rúfus... Aj preto sa usilujem o to, aby 
v slovenskom kultúrno-vzdelávacom 
priestore mala i naďalej svoje dôležité 
miesto. Ešte toto posolstvo umocním 
Hemingwayovým mottom: „Veľké ideály 
nepotrebujú len krídla, ale aj priestor, od-
kiaľ by mohli vzlietnuť.“

Z filmu o pani profesorke sme sa do-
zvedeli o jej krásnom detstve s milujúcimi 
rodičmi v Liptovskom Mikuláši, univerzit-
ných štúdiách v Bratislave, o príchode s 
manželom Jánom Kollárom do Nižnej. 

„Prišla som  do Nižnej ako kádrový prí-
pad s vysokoškolským diplomom filológa 
a naraz som sa ocitla „na páse“ v Tesle 
Orava. Neprišla som do Nižnej rada, ale 
rada som tu zostala. Je to moje miesto, 
ktoré milujem a ľudia, ktorých si vážim,“ 
povedala. Zakázali jej učiť, ale ona učila 
a učí. 

Aj napriek tomu, že film mal byť ve-
novaný jej profesnej kariére a úspechom, 
ktoré dosiahla, pozornosť režisérky obrá-
tila na ľudí, ktorí v Nižnej a pre Nižnú vy-
tvárajú hodnoty. Televízny štáb zaviedla 
do Spojenej školy. Slová uznávanej uni-
verzitnej profesorky nesú v sebe silný 
náboj: „Sedím tu na mieste, kde sa mi, 
bez pátosu povedané, priam rozochvieva 
srdce. S touto školou je spätá moja minu-
losť, prítomnosť a verím, že aj budúcnosť. 
Škola je krásna s neobyčajne dobrými 
a múdrymi ľuďmi, ktorých mám tak rada, 
ako svoju rodinu.“ 

Diváci mali možnosť vidieť zábery 
zo Spojenej školy, ktorej smerovanie 
predstavili riaditeľ, zástupca školy 
a učiteľky jazykov. Vo filme boli predsta-
vení členovia divadielka poézie, Orfiklu-
bu, obce a niekoľkí hostia. Film bol obo-
hatený vzácnymi archívnymi materiálmi 
manželov Kollárovcov z ateliéru národnej 
umelkyne Márie Medveckej.  

Mgr. Jana Černá

SKRYTÁ ZA OBLAK 

Ďakujem priatelia, 
že moja duša vidí.

Ďakujem, 
že vie ma prevýšiť.

Že vďaku vie posunúť 
do smiešnych skutkov.

Skáče kam iní nedovidia.
Silu krokov našla.

Nezostala na mieste stáť.
Ostala.

Ďakovať.

Spievali ste o tom
ako sa tu v kope dobre stojí.

Každý si obul topánky 
na svoju prašnú cestu.

Každý.
Čakal dážď, 

v ktorom sám po svojom stojí.
Ktorý zmýva prach.

V ktorom sám po svojom 
berie kvapky nebesám.

Neklesám.
 

Rieka Ti nedáva silu.
Na chvíľu stávaš sa silou.

Bolela spomienka.
To ihličie však viac voňalo ako pichalo.

Voňala spomienka.

 Absolútny pokoj má duša.
Keď z človeka na človeka pozerať skúša.

Keď kyprí mäkkú zem.
Vonia a nepripomína zlo!

Zbláznená do rieky
Líham si stále nižšie a nižšie

K potoku
Na oku...

Ležíš mi voda.
Či mi ten pohár ona voda podá?

Smäd cítim.
Nižšie a nižšie ku skalám.

Zlyhávam...
Pohár mi preteká.

No neviem, či voda ešte 
Milovať má za čo človeka!

 
Mám strach.

Byť zas len sama Tebou.

Milión básní je u nás v posteli, 
na konci ulice.

Prídu ako ranný dážď,
tak aj pokojne do perín vsiaknu.

 
Zavri si slová

keď dovolíš hnevu vstúpiť!
 

Sedemkrát som sa otočila a nie! 
Ani raz to nebolo správne.

 
Hneď ráno zabúdam, 

kým som dnes chcela byť.
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Skryli sme sa za oblak.
Búrka neprichádzala.
Načo potom strach?

Sväté objavené pravdy 
nám nedali za pravdu.

Všetko je inak.
Tak.

Ako treba.
( v rukách držať dieťa a kus chleba)

Nedá sa viac milovať.
Každá láska je najväčšia.

 
Tráva sa unavila.

Má stále pripomínať, 
že je tu pre naše bosé nohy?

 
Vôňa červených bobúľ okolo prerazila 

beznádej.
Som doma!

 
V trápení byť slnkom

Je veľké gesto, ktoré si zapamätajú!

Malou dlaňou voniaš.
Viem, že neletieť znamená chystať ti 

periny,
Nehľadať vinníkov,
dať krídla do vetra.

Obliecť ťa do svetra.
Si len pokračovaním.

Nebolo radosti
Kde kvety nekvitli

Nebolo starostí
Kde sme sa nestretli

 
Čaj chladne.

Ako ty.
Chápem, že nestojíš o moje materinské 

záchvaty!

Bojím sa, že ak uvidia kto klope, 
neotvoria mi.

 
Stôl je prázdny.

Zdá sa mi to, alebo už naozaj hrám len 
sama proti sebe?

Mgr. art. Eva Jandurová Rakovanová

Príležitostná autorka básní a po-
viedok. Rada pracuje s textom v rôznych 
podobách. Vyštudovala scenáristiku 
a dramaturgiu na VŠMU v Bratislave.  
Písanie je jej celoživotnou pasiou. Naj-
väčšou ale ostáva to, že je mamou troch 
nádherných bytostí, s ktorými sa učí 
dobre žiť a spoznávať milované duchov-
no. Rada pomáha v treťom sektore, pra-
cuje v oblasti predaja a marketingu. 

Vybrané básne sú súčasťou knihy 
desiatich autorov METANOIA, 2020, 
www.metanoiakniha.sk. 

Šesťdesiat rokov Orfiklubu

Novodobá história obce Nižná je úzko 
spojená s Teslou Orava. Tesla prinies-
la do tohto regiónu ľuďom prácu, a tým 
aj chlieb. No podnik sa staral aj o voľný čas 
svojich pracovníkov. A to tým, že  podpo-
roval záujmové krúžky, športové oddiely 
a kluby. Jedným z týchto klubov je aj filmo-
vý klub s názvom Orfiklub. Bol založený 
v roku 1962. O vznik tohto klubu sa za-
slúžili manželia Kľačanskí a  prvý riaditeľ 
Tesly Orava Ing. Vladimír Stoje. Jeho čle-
novia boli vlastne kronikármi svojej doby. 
Zatiaľ, čo v minulosti boli kroniky písané 
ručne, s rozvojom filmu sa písaný prejav 
preniesol do obrazovej a zvukovej podo-
by, ktorá mala oveľa väčšiu výpovednú 
hodnotu. 

Najväčšiu filmovú kroniku Orfiklubu 
vytvoril pán Ján Kollár, ktorý si v 90-tych 
rokoch zobral na starosť televízne vy-
sielanie NTT (Nižná, Tvrdošín, Trstená). 
Popri Prievidzi a Žiline bolo v malej Nižnej 
tretie oblastné vysielanie na Slovensku. 
Andy Warhol raz povedal: „V budúcnosti 
bude každý 15 minút slávny“. Vďaka NTT 
vysielaniu sa tento výrok stal pre mno-
hých z nás skutočnosťou. 

Orfiklub oslávil  60 rokov svojho 
vzniku. Je to vek, kedy sa mnohí pomaly 
chystajú do dôchodku. No tento klub sa 
do dôchodku nechystá. V minulom roku 
sa klub pretransformoval na občianske 
združenie. Táto forma mu dáva väčší 
priestor na rozvoj záujmovej činnosti, 
na organizovanie svojich aktivít, tvori-
vých dielní, stretnutí, školení a súťaží. 

Od roku 1965 sa v Nižnej konala 
celoslovenská súťaž filmových amatérov 
s názvom Oravská osmička. Po určitej pre-
stávke je v roku 2023 naplánované po-
kračovanie kombinácie Oravskej osmičky 
a liptovskej súťaže Filmfest Hrádok, kto-
rej posledný ročník sa konal minulý rok. 

Súťaž preberá prvky oboch súťaží, a preto 
bude mať názov Filmfest Nižná. Uskutoční 
sa v termíne od 13. do 15. októbra 2023 
v kultúrnom dome v Nižnej. 

Orfiklub nezanedbáva ani prácu 
s mládežou. Od leta minulého roku fun-
guje pri komunitnom centre ZOE a ma-
terskom centre Dupajda krúžok mladých 
filmárov. Je určený hlavne pre žiakov 
základných škôl. Žiaci sa učia základom 
filmovej tvorby od námetu, cez scenár, 
práci s kamerou, vkladanie titulkov, strih 
v počítači až po vygenerovanie výsled-
ného diela. Okrem toho získavajú vedo-
mosti o histórii filmu, kompozícii obrazu, 
veľkosti záberov, ich striedaní a mnoho 
ďalších tak, aby určitý príbeh či myšlien-
ku dokázali vyjadriť obrazom.

V spolupráci s Jednotou dôchodcov 
sa tento rok pre záujemcov rôznych veko-
vých skupín uskutoční aj tvorivá dielňa, 
kde si účastníci urobia krátky film z foto-
grafií, ktorý bude podfarbený hudbou. 

Naša obec nepatrí medzi najväčšie 
na Slovensku, no v niektorých oblastiach 
predstihne aj hociktoré mesto. Takými 
oblasťami sú záujmové činnosti. Medzi 
ne určite patrí aj tvorba amatérskych 
filmov, ktorá má v Nižnej dlhoročnú tra-
díciu. Treba spomenúť, že aktivity klubu 
sa uskutočňujú za podpory obce Nižná, 
Oravského kultúrneho strediska v Dol-
nom Kubíne, Žilinského samosprávne-
ho kraja, Národného osvetového centra 
a ďalších podporovateľov. Orfiklub nie-
lenže vytvára filmovú kroniku Nižnej, 
pripravuje podujatia na ktorých je mož-
né príjemne a tvorivo stráviť čas, no pre-
zentuje aj svoju obec a svoj región nielen 
na Slovensku, ale aj v zahraničí.

Ing. Andrej Bödi 
vedúci filmového klubu Orfiklub 

Vpravo je zakladateľ Orfiklubu Ján Kľačanský, foto: Ing. Andrej Bödi
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Október, symbolika jesene tradične 
spojená so seniormi

Október, mesiac počas ktorého si pri-
pomíname, že medzi nami žijú mnohokrát 
nenápadní, no o to vzácnejší ľudia, ktorí si 
zaslúžia našu pozornosť a úctu. Ste to vy 
– naše babky, babičky, starké, dedkovia, 
deduškovia a starkí: 

„Kto sa naučí vážiť si šediny, nemusí 
sa báť, že ostane v starobe nepovšimnu-
tý…“ Aj v našej obci každoročne organi-
zujeme posedenie so seniormi, a tak sme 
nedeľu 23. októbra 2022 pripravili krásne 

a myslím, že aj vydarené popoludnie 
naším drahým. Na úvod sa prihovoril 
starosta Ing. Jaroslav Rosina. V prího-
vore poďakoval za ich prácu pri zveľa-
dovaní obce. Uvitá kytica piesní, básní 
od našich najmladších škôlkárov pokračo-
vala hudobným programom absolventov 
ĽŠU, heligonkárov a speváčok ľudových 
piesní.

Po výdatnej večeri a voňavej ká-
vičke sa tradične žrebovala tombola, 

ktorá je spestrením večera. O dobrú 
náladu sa postarali aj samotní senio-
ri, ktorí si zaspievali za zvuku harmoni-
ky, husieľ a ozembuchu, zaspomínali si 
na roky prežité v kruhu svojich priateľov. 
Plní dobrej nálady sme sa rozišli 
do svojich domovov s nádejou, že sa 
o rok stretneme znova. Vďaka patrí 
všetkým, ktorí priložili ruku k dielu 
a vytvorili príjemné posedenie pre našich 
seniorov.

Ten je hrdina
„Ten, kto vie zvládnuť sivú každo-

dennosť, je hrdina“.
V našej obci nezabúdame ani na 

naše deti, ktoré sú zdravotne znevýhod-
nené pre svoje ochorenia. 

Vždy v decembri na Mikuláša or-
ganizujeme posedenie s detičkami a 
rodičmi, ktoré býva veľmi emotívne 
a plné detského smiechu a radosti. 
Rodičia si vymenia svoje skúsenosti, 
rady. Najkrajšie je, keď vidíte tú radosť 
v detských očkách, keď si začnú rozba-
ľovať darčeky. Patrí vám vďaka – rodičia, 
ktorí sa staráte o svoje detičky s láskou 
a trpezlivosťou. Pevne verím, že sa o rok 
stretneme znova. 

Uvítanie detí
Naša obec nezabúda ani na novo-

narodené deti, a keďže bolo obdobie, keď 
sa nemohli organizovať žiadne hromadné 
podujatia, neuskutočnilo sa ani tradič-
né: „Uvítanie detí“. Z tohto dôvodu sme 

osobne odovzdávali finančný príspevok 
rodičom, a samozrejme aj s prianím všet-
kého dobrého do života. Za dva roky sa 
v našej obci narodilo spolu 90 detičiek. 
Očakávame, že sa už skončila doba, kedy 
sa nemôžu organizovať podujatia. Tento 
rok sa už  tešíme na stretnutie s rodič-
mi a novonarodenými detičkami v našej 
obci: „Nesmelým bozkom začína rozpráv-
ka, končí sa úsmevom malého dieťatka. 
To nie je rozprávka, to je život sám, nech 
veľa šťastia prinesie vám.“

Agáta Ličková,
predsedníčka sociálno – zdravotnej

komisie OZ pri OcÚ v Nižnej

Stretnutie jubilantov
„Našu vďačnosť nenahradí ani tisíc 

krásnych slov. Múdrosť našich predkov 
radí, váž si svojich rodičov…“

Každý z nás sa určite počas svojho 
života zastavil na pár minút a premýšľal, 
ako ten čas rýchlo plynie. V našej obci sa 
stalo milou tradíciou stretnutie jubilantov. 
V nedeľu 16. októbra 2022 sme pripravi-

li posedenie s jubilantmi našej obce. Pri-
búdajúce roky nie sú pre týchto občanov 
vôbec dôvodom, aby sa na nich zabúdalo.

Po veselom programe detí z mater-
skej školy a príhovore starostu Ing. Jaro-
slava Rosinu sme osobne zablahoželali 
jubilantom kvietkom, malým darčekom 
ako spomienkou na tento večer. Vyvr-

cholením večera bola možnosť dať si za-
hrať pesničku na želanie v podaní ľudovej 
muziky. Pozitívne naladení, s pesničkou 
na perách, sme sa rozchádzali do svojich 
domovov. 

Vďaka patrí členkám sociálno - zdra-
votnej komisie za zorganizovanie príjem-
nej akcie.
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Dobrovoľní hasiči oslavovali 100 rokov 
svojho vzniku

V sobotu 13. augusta 2022 sa 
uskutočnili oslavy 100. výročia Dobro-
voľnej požiarnej ochrany v Nižnej. Za-
čali sa slávnostnou sv. omšou v kostole 
sv. Gála. Omšu celebroval major 
PaedDr. Pavel Mikoláš, kaplán HaZZ 
zo Strednej školy požiarnej ochrany 
v Žiline, na ktorej vyzdvihol obeta-
vosť a poslanie ako dobrovoľných, tak 
profesionálnych hasičov. 

Po slávnostnej omši nasledoval 
slávnostný obed, ktorého sa ako hostia 
zúčastnili: predsedníčka Žilinského sa-
mosprávneho kraja Erika Jurinová, pred-
seda UzO DPO SR Dolný Kubín Vladimír 
Mrekaj, zástupcovia z družobnej OSP 
Mszana Dolna (PL) a starosta Jaroslav 
Rosina.

Na oficiálnej časti tohto slávnost-
ného obedu predniesli jednotliví hostia 
svoje príhovory i poďakovania za činnosť 
a odovzdali hasičskému zboru čestné 
uznania a ďakovné listy. Ako posledný 

vystúpil predseda UzO DPO SR Dol-
ný Kubín Vladimír Mrekaj, ktorý odo-
vzdal čestné uznania a vyznamenania 
najaktívnejším hasičom, ako aj hasičské-
mu zboru.

Program pokračoval na štadióne 
hasičskou súťažou: Požiarny útok zo zá-

sahových áut Iveco Daily Čas 15 na cieľ. 
V rámci pravidiel súťaže súťažili trojčlen-
né družstvá ustrojené v zásahových ob-
lekoch a zásahových prilbách. Zúčastnili 
sa ich hasičské družstvá z Vitanovej, Bie-
leho Potoka, Krivej a Nižnej. 

Domácim sa podarilo túto súťaž 
vyhrať a nasledovné poradie ostatných 
družstiev bolo: 2. Krivá, 3. Biely Potok, 
4. Vitanová.

Na záver patrí už len poďakovanie 
nielen všetkým aktívnym dobrovoľným 
hasičom, ale aj tým, ktorí sa aj v minu-
losti akýmkoľvek spôsobom podieľali 
na činnosti Dobrovoľnej požiarnej ochra-
ny v Nižnej a so cťou pomáhali pri záchra-
nách majetkov občanov. Našim hasičom 
však patrí vďaka aj za vykonávanie pre-
ventívnej činnosti, čím sa môže predchá-
dzať požiarom a iným ohrozeniam na ži-
votoch a majetkoch.

Matej Vasek, veliteľ DHZO Nižná
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Adventné obdobie bolo naozaj pestré
Nižniansky adventný veniec

Advent je pre mnohých posledné 
roky čas zhonu, kedy ľudia zháňajú darče-
ky, upratujú, pečú koláčiky.

Pravý význam adventu však môže-
me charakterizovať ako obdobie pokoja, 
rozjímania, dobročinnosti, upokojenia, 
duchovnej prípravy. Advent patrí k ob-
dobiu, kedy sa rodiny stretávajú spoloč-
ne pri modlitbe pri adventnom venci a sú 
v očakávaní narodenia malého Ježiška. 
V našej obci nechýbal adventný veniec ani 
tento rok. Naši dôchodcovia starostlivo 
pohrabali lístie okolo venca, aby sa mohol 
vynímať svojou nadrozmernou veľkosťou 
12-ich metrov. Dokonca zažiaril novými 
plamienkami, ktoré sa postupne krásne 
rozsvecovali a rovnako žiaril aj malými 
ozdôbkami, ktoré naň s láskou kládli naše 
deti spoločne s rodičmi.                                                                         

Pevne veríme, že aj vďaka nášmu 
obecnému vencu ste prežili advent spo-
ločne pri zapaľovaní sviec, v pokoji spolu 
s tými najbližšími a pripravili sa tak na prí-
chod Spasiteľa.

Mikuláš
Túžba detí stretnúť sa s Mikulá-

šom opäť naživo bola veľká a konečne 
sa 5. decembra po veľkej pauze aj na-
plnila. Deti z materských škôl Orličie 
a Nová Doba ho zaplavili rozkošný-
mi vystúpeniami a tanečný odbor ZUŠ 
V. Habovštiaka pripravil nádhernú roz-
právku o Snehulienke a trpaslíkoch. De-
ťom z tanečnej skupiny Harlekýn nôžky 
len tak podskakovali, a dokonca si aj spo-
ločne viaceré deti spolu s moderátormi 
zatancovali i s Mikulášom. Milé boli aj 
kresby našich detí priamo na pódiu. Bolo 
to naozaj stretnutie plné zábavy a úprim-
nej detskej  radosti. 

Mikuláš obdaroval deti netradičným 
darčekom – adventným kalendárom, kto-

rého kúpou aj naša obec prispela na pod-
poru neziskovej nadácie Úsmev ako dar, 
ktorá pomáha deťom a rodinám v núdzi 
s mottom: „Pomôžte aj vy, aby rodiny 
ostali spolu.“ Aj takto chce Mikuláš viesť 
naše deti k dobročinnosti. A čím ešte pre-
kvapil? Deti mali možnosť urobiť si s ním 
a jeho pomocníkmi spomienku vo foto-
kútiku. Bolo to fotenie úprimné, nežné, 
s dojatím, so srdcom. A ako správny zá-
stupca svätých aj Mikuláš odišiel v sprie-
vode s detičkami na ďakovnú sv. omšu 
do kostola sv. Gála, kde sa s nimi rozlúčil 
a pobral sa k ďalším dobrým deťom. Miku-
láš, ďakujeme nielen tebe, ale aj všetkým 
z komisie kultúry, ktorí tento večer spoloč-
ne pripravili a tešia sa na stretnutie opäť 
o rok. 

Vianočné trhy   
Niekoľkomesačné obmedzenia nám 

pozastavili mnohé akcie, no tento rok sme 
sa mohli konečne k tým tradičným vrátiť. 
Aj keď sa neuskutočnili v plnom rozsa-
hu (tento rok to boli trhy bez večerného 

programu), nič nám neubralo na chuti 
do ďalších náročných príprav. Adventné 
obdobie bolo tento rok najdlhšie, aké môže 
byť, malo skoro 5 týždňov. Postrehli ste to 
vôbec? Tradícia nižnianskych trhov opäť 
naskočila na svoju dráhu tak, ako po iné 
roky. Tretiu adventnú nedeľu sa priestor 
v Dome kultúry a Rotundy zaplnil ši-
kovnými remeselníkmi a ich výrobkami 
od výmyslu sveta. Nechýbali oblátky, med, 
ručné práce, koláčiky, langoše, píšťalky, 
mydlové kytice, kabelky, sviečky, vianočné 
dekorácie, machové obrazy, tkané koberce 
a veľa iných nádherných vecí. Mnohí z nás 
mohli nájsť vhodné darčeky pre svojich 
blízkych, alebo len tak stráviť príjemný 
spoločný čas v rozhovore s rodinou, zná-
mymi pri punči, medovine a inými dobro-
tami, ktoré boli rovnakou pastvou nielen 
pre žalúdok, ale i pre oči. Výrobky mno-
hých boli očarujúce, nádherné, fascinujúce. 
I vďaka sprievodnému programu, ktorý be-
žal počas celých hodín až do večera, bola 
3. adventná nedeľa plná pokoja, nádher-
ných melódií, kolied, vinšov.

Sv. Mikuláš zavítal do Nižnej Tanec s Mikulášom na pesničku Chocolate sa už stáva tradíciou

Pokračovanie na str. 21
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Po dvoch rokoch sa vianočné trhy tešili vysokej účasti Vianočné koledy zaznievali v podaní Nižňanskej muzičky

Trojkráľový výstup na Ostražicu

Tohtoročný Trojkráľový výstup prilákal okolo 50 účastníkov. Konal sa tradične 6. januára. Nechýbal ani príhovor starostu obce

... a tiež malé občerstvenie Stretnutie s priateľmi a nenáročná turistika vždy padne vhod

Ďakujeme všetkým trhovníkom, or-
ganizátorom, pomocníkom, komisii kultú-
ry a hudobným hosťom: Nižňanskej mu-
zičke a deťom, Ľudovej hudbe Ostrvka, 

bratom Murínovcom, Zoe Domiňákovej, 
Orchiestre Deta z Mszany Dolnej za vy-
tvorenie skvelej predvianočnej atmosféry 
na nižnianskych vianočných trhoch a pra-
jeme všetkým veľa zdravia, pokoja, rodin-

nej pohody a krásnych chvíľ pri tvorení 
nádherných umeleckých diel. 

Bc. Daniela Štecová,
predsedníčka komisie kultúry 

Dokončenie zo str. 20



Na Pafkovej 2023 bolo „málo“ snehu 
Je to už neuveriteľných 55 rokov, čo 

sa naši starí otcovia a otcovia stretávali 
na už neexistujúcej chate, na mieste zva-
nom Pafková. Toto miesto sa nachádza 
niekoľko stoviek metrov od miesta v Hl-
dočínskej doline, kde sme sa stretli v so-
botu 4. februára.2023  na ďalšom ročníku 
už tradičnej, a dovolím si tvrdiť, aj obľúbe-
nej zimnej akcie. 

Po dvoch rokoch „pandemického 
útlmu“ sme sa s vervou pustili do príprav 
a veru bola to fuška.

 V tomto ročníku bol prívlastok 
- zimná akcia - doslovný a výstižný. 
Za posledných 15 rokov, čo sa venujeme 
organizovaniu tejto akcie, si nepamätá-
me takéto podmienky. Veľké množstvo 
snehu, závejov, a aj vietor nám posledné 
dni pred akciou narobil nemalé starosti. 
Avšak s pomocou ochotných ľudí s techni-
kou sme to zvládli. Aj pri zbere kapustnice 
v piatok pred Makom nás milo prekvapili 
ľudia, ktorí nosili v kanvičkách a fľaškách 
chutný kyslý mok na prípravu sobotňajšej 
kapustnice.

Sobotné ráno nebolo žiadnym pre-
kvapením, nakoľko vietor a sneženie ten-
tokrát meteorológom naozaj vyšlo. Naše 
obavy, či nakoniec niekto príde sa začali 
rozplývať, keď sme v diaľke zbadali prvé 
siluety postáv. Postupne s intenzitou 
sneženia a vetra sa nazbieralo odhadom 
200 odvážlivcov, a hlavne skalných, kto-
rí prišli a dali akcii ten nezameniteľný 
kolorit. 

Skupinky menej i viac početné, do-
máci, ale aj návštevníci z blízkeho a ďale-
kého okolia zaplnili okolie chaty a v druž-
nej atmosfére debatovali, spomínali,  jedli 
a popíjali to, čo si doniesli so sebou.

Pripravili sme samozrejme pre 
všetkých klasickú „Pafkáčsku kapustni-
cu“, medovinku a teplý čaj na zohriatie. 
Z ohlasov od účastníkov bolo zrejmé, že 
im chutilo, a hlavne dobre padlo po tak 
náročnom výstupe v podmienkach, ktoré 
panovali. Svojou účasťou nás poctil aj sta-

rosta obce a pár slovami pripomenul všet-
kým podstatu a zmysel celej akcie.

Nechýbali už tradičné súťaže v pílení 
kláta, hode polenom a preťahovaní sa la-
nom. Pre deti bola pripravená šmýkačka 
a súťaž v skoku vo vreci. 

Dovolím si neuvádzať mená víťazov, 
nakoľko zvíťazil každý, kto prišiel a po-
dieľal sa na družnej atmosfére podujatia. 
V popoludňajších hodinách čakala všet-
kých ešte cesta dolu do dediny. Pre nieko-
ho trasa rýchla a bezproblémová, pre nie-
koho to bola nekonečná cesta brodenia sa 
v snehu „cestou-necestou“. V pohostin-
stve Červený Mak bol pre účastníkov pri-
pravený guľáš a pre tých, čo ešte vládali aj 
tanečný parket. Prekontrolovali sme celú 
trasu a pre naše potešenie sme zhodnotili, 
že niet v doline ani po ceste už nikoho. 

Náleží mi v mene organizátorov po-
ďakovať za podporu obci Nižná, sponzo-
rom a všetkým dobrým a ochotným ľu-
ďom. Aj keď sme tento rok boli bez pomoci 
našich dvoch kamarátov, tak verím, že o 

rok sa už stretneme v plnom počte 
a pripravíme pre vás ďalší ročník. Už sa 
na vás všetkých tešíme vo februári 2024.

Za tím Pafkáčov 

Mário Chrenka
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Dolóres, Dolóres, naučia ťa v pekle móres

Obecný ples otvoril plesovú sezónu

Po dvoch rokoch obmedzení obec zorganizovala dňa 20. januára 2023 ples, konanie ktorého neprekazila ani vyčíňajúca chrípka. Novinkou boli 
miešané nápoje od Milana Klokočku. Nechýbalo výborné jedlo od firmy Tomíček Catering, hudobná produkcia našich skvelých absolventov zo 
ZUŠ V. Habovštiaka a ľudovej hudby Ostrvka. O polnoci, samozrejme, nechýbala tombola o zaujímavé ceny. Celú noc hosťom do tanca hrala 
skupina Dvaja z Golfu.  Spestrením večera bola fotobúdka od Lukáša Kuceja.
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Pochovávanie basy v podaní folklórnej skupiny Nižná Ves. V utorok 21. februára 2023 o polnoci sme tak spolu skončili obdobie fašiangov. 

Po dobu 40 dní až do Veľkej noci leží basa v 
pomyselnom hrobe

Poďakovanie patrí hlavne dôchodkyniam z JSD Nižná za pripravené šišky a iné dobroty

Do tanca ešte pred polnocou hrala dychová  
hudba Nižňanka a DJ PROJECT

Popri stoloch ľudí zabávala cifrová muzika 
zo ZUŠ
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Najväčšie obecné akcie 

Katarínska zábava - Nižná obnovuje tradičné zábavy (25. novembra 2022) Predvianočné posedenie seniorov pri kapustnici (6. december 2022)

Podbeľanská držka - krásne prepojenie staroby s mladosťou reprezentovalo družstvo z Nižnej (september 2022)

Súťaž o najlepšiu klobásu (december 2022) Senior párty s bohatou tombolou (17. február 2023)

Nižnianský kotlík - prvá spoločenská akcia 
po 2-ročnej prestávke (9. júla 2022)

Pltnícky deň (13. august 2022). 26. ročník začínal tradične stavbou a odbitím plte, 
pokračoval kultúrno-športovým programom.
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Materská škola Orličie 
Besiedka pre starkých

Život je poskladaný z mnohých ma-
lých dní, ktoré prinášajú svoje radosti aj 
bežné starosti. Z času na čas však príde v 
živote každého človeka deň, ktorý je nie-
čím výnimočný a presne takýto deň bol aj 
v utorok 25. októbra 2022, kedy sa Kino-
sála v Nižnej zaplnila viacerými generácia-
mi. Deti z Materskej školy Orličie si spolu 
s pani učiteľkami pripravili dar pre svojich 
starkých v podobe milého programu. Veľ-

ké poďakovanie patrí aj zvukárovi Dalibo-
rovi Leginusovi, ktorý je nám vždy ochotný 
takto nezištne pomôcť, veľmi si to vážime. 
Tešíme sa na ďalšie stretnutie.

Vzácny hosť

Do Materskej školy Orličie zavítal 
5. decembra 2022 vzácny hosť. Prišiel 
svätý Mikuláš so svojím pomocníkom 
anjelikom. Všetky detičky na neho netr-
pezlivo čakali a celý mesiac usilovne cvi-
čili program. Spievali pesničky, recitovali 
básničky a modlili sa modlitbičky, aby ho 
potešili. To sa im naozaj podarilo. Mikulá-
šovi sa všetky triedy veľmi páčili. Vystúpili 
Sovičky, Motýliky, Chrobáčiky, dokonca 
aj najmladšie Žabky. V detských očkách 
žiarili šibalské iskričky šťastia. Bola to 
nádherná a veľkolepá udalosť. Mikuláš 
každého malého škôlkara obdaroval ba-
líčkom plným dobrôt. Svätý Mikuláš roz-
dával okolo seba lásku a mal rád všetky 
deti. Ostane pre nás vzorom dobroty a 
štedrosti. Stretnutie so svätým Mikulášom 

nás inšpiruje ku konaniu dobrých skutkov v 
každodennom živote. Budeme sa na neho 
tešiť aj o rok.

                                                                                                                  
Fašiangy, Turíce, Veľká noc príde...

Fašiangy sú obdobím radosti a zába-
vy. Aj v našej MŠ Orličie sa 16. februára 
2023 ozývala hudba a šťastný smiech detí. 
Konečne nastal deň dlho očakávaného 
karnevalu. Deti prezlečené do originálnych 
masiek tancovali a súťažili. Každá maska 
bola odmenená, no najkrajšou odmenou 
boli rozžiarené detské očká, radosť, dobrá 
nálada a pekný zážitok.

Boli masky, veľký bál, bol to super 
karneval!

Kolektív MŠ Orličie

Materská škola Nová doba 
Mikuláš 

Dňa 7. decembra k nám do MŠ za-
vítal svätý Mikuláš. Deti plné očakávania 
si poctivo vyčistili čižmičky a dočkali sa. 
Keď sa rozozvučali roľničky, nastalo ti-
cho. Prichádzal svätý Mikuláš, anjelik aj 
milý čertík. Deti ich s nadšením privítali. 
Predstavili sa v peknom programe, spie-
vali, tancovali, recitovali básničky a pýta-
li sa našej vzácnej návštevy na to, čo ich 
zaujímalo. Mikuláš ich obdaril sladkým 
balíčkom, rozlúčili sme sa, poďakovali 
za návštevu a budeme sa tešiť o rok zas. 
Ďakujeme Tomáš, Anetka, Betka.                      

Úcta k starým rodičom 
Našich starých rodičov sme si tento 

rok v MŠ Nová doba uctili besiedkou, kto-

rá sa konala 11. novembra v priestoroch 
ZUŠ v Nižnej. Tanečná sála sa zaplnila do 
posledného miesta. Uvítací tanček nám 
zatancovali dievčatá z tanečného krúžku 
pod vedením Mgr. Jarolínovej pod ná-
zvom: Rozprávka o jeseni. Následne sa 
predstavili naše malé Včielky so svojím 
veselým vystúpením a milým tančekom: 
Varila myšička kašičku. Trieda Lienok si 
pripravila pásmo plné básní, piesní, za-
tancovali tanec a zahrali divadielko: Koza 
odratá a jež. Na záver nám MUDr. Milan 
Horňák ako pozvaný hosť zahral na klavír 
a organ. Starí rodičia boli na záver obdare-
ní milým darčekom od svojich vnúčat.          

Karneval 
MŠ Nová doba sa  9. februára preme-

nila na malú rozprávkovú krajinu v poda-
ní krásnych karnevalových masiek našich 
detí a pani učiteliek. Deti v maskách sa 
predstavili v promenáde, po ktorej na-
sledovala veselá zábava a občerstvenie, 
o ktoré sa postarali rodičia, za čo im veľmi 
pekne ďakujeme. Deti si na pamiatku od-
niesli diplom, medailu a v neposlednom 
rade farebný balón, ktorý na karnevale 
nesmie chýbať.                                                                                                                 

Predvianočné pečenie medovníkov 
Ako každý rok, aj tento sa MŠ Nová 

doba zmenila na cukráreň. Deti si priniesli 

zásterky. Cesto aj vykrajovačky bolo pri-
pravené. Pustili sme sa s chuťou do prá-
ce, vykrajovali rôzne tvary medovníkov 
a zdobili orieškami, hrozienkami a suše-
ným ananásom. Ochutnávali med, voňali 
perníkové korenie. Následne nám naše 
pani kuchárky s ochotou upiekli medovní-
ky a my sme si na nich mohli pochutnať. 
Boli naozaj skvelé. Aj rodičov čakala po-
obede malá ochutnávka.                                                                                                                           

Na bežkách 
Dňa 14. februára sme sa s deťmi vy-

brali bežkovať na upravenú trať za Dupaj-
du. Tam nás už čakala p. Ing. Janka Tuhá, 
ktorá sa deťom venovala a usmerňovala 
ich pri bežkovaní. Deti mali veľký záži-
tok, poniektoré stáli na bežkách prvýkrát. 
Deti sa striedali, ostatné deti zatiaľ po-
vzbudzovali, stavali snehuliakov, dopĺňali 
si pitný režim. Ďakujeme Dupajde za skve-
lý zážitok.

Kolektív MŠ Nová doba



Máme víťazky Slovenska
Všetci žiaci majú možnosť učiť sa 

pomocou aplikácie Smartbooks. Môžu 
tam aj zistiť, ako sú na tom vedomost-
ne v porovnaní so spolužiakmi v triede, 
na škole, ale aj v okrese, kraji a na Slo-
vensku. Dve štvrtáčky sa do tohto uče-

nia pustili s veľkou chuťou, vyriešili veľké 
množstvo úloh z rôznych predmetov a 
skončili na 2.a 3. mieste v minulom škol-
skom roku. Dostali pozvanie do Žiliny, kde 
sa v júni uskutočnilo celoslovenské finále 
a tam sa im darilo. Nelka Žáková obsa-

dila konečné 1. miesto a získala hlavnú 
cenu notebook a na 2.mieste skončila 
Karinka Paliderová a dostala smartfón. 
Srdečne im blahoželáme a veríme, že v 
tomto školskom roku sa takto húževnato 
do učenia pustí oveľa viac žiakov. 

Štvrtáci sa zapojili do medzinárodného 
projektu Etwinning

V októbri 2022 sa žiaci 4.A trie-
dy zapojili do medzinárodného projektu 
Dobrodružstvo s knihami. Spolu so žiak-
mi ZŠ Václava Havla v Poděbradoch sa 
cez rôzne aktivity spoznávali a spoločne 
pracovali na jednotlivých úlohách pro-
jektu. Vytvorili prezentácie o svojej ško-
le a predstavili knihy, ktoré čítali. Potom 
v programe wordart vytvorili zaujímavé 
obrázky s názvami svojich obľúbených 
kníh, ktoré aj vystavili na nástenke pri 
svojej triede. Veľmi sa pobavili aj pri vy-

mýšľaní a zostavovaní Avatarov, cez kto-
rých žiaci hovorili o svojej obľúbenej knihe. 
Kamaráti z Poděbrad sa im tiež predstavili 
cez prezentáciu a predstavili svoje obľú-
bené knižky. Naši žiaci ilustrovali príbeh, 
ktorý im prečítali žiaci tretieho ročníka 
z Poděbrad. Aj naše dievčatá načíta-
li ukážky z Láskavých rozprávok a Špi-
nušky, ktoré ilustrovali deti z partner-
skej školy. Tvorili aj obrázky, čo sa mohlo 
stať pred a po nakreslenom momente 
a dotvárali príbehy. Obdarovali svojich 

kamarátov záložkami a podarilo sa aj 
online stretnutie. Štvrtáci pripravili vý-
stavku výtvarných prác na chodbe školy. 
Realizovali mnohé aktivity, ktoré umož-
nili žiakom viac sa spoznať, lepšie poro-
zumieť reči kamarátov z inej krajiny, ale 
aj zdokonaliť sa v technológiách, venovať 
sa ilustrácii textov a dotváraniu príbehov. 
Za zrealizovaný projekt sme získali certi-
fikát kvality. 

PaedDr. Stanislava Opátová
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V Nižnej si zmerali sily mladí elektrikári
16. ročník celoslovenskej súťaže od-

borných vedomostí a praktických zruč-
ností žiakov sa konal 15. novembra 2022, 
po dvojročnej pandemickej pauze, 
v priestoroch školy a dielní praktické-
ho vyučovania Spojenej školy v Nižnej 
pod záštitou Sekcie Odborného, ďalšieho 
a celoživotného vzdelávania pri Sloven-
skej obchodnej a priemyselnej komore. 
Súťažilo sa v odboroch elektromechanik 
silnoprúdová technika a mechanik elekro-
technik.

Cieľom súťaže bolo upevniť u žiakov 
vzťah k zvolenej profesii, rozvíjať ich od-
borné vedomosti, zručnosti, schopnosti 
a aktivitu. Umožniť žiakom vzájomne kon-
frontovať odborné zručnosti, vedomosti 
a návyky z prípravy na povolanie, s dôra-
zom na odbornosť a tvorivosť, ako i výme-
nu skúseností medzi pedagógmi.

Po úvodnom príhovore riaditeľa ško-
ly Ing. Romana Javoreka sa súťažiacim 
a hosťom prihovoril Ing. Branislav Ču-
lák, riaditeľ Žilinskej regionálnej komo-
ry SOPK, za úrad ŽSK sa prihovorila 
Mgr. Jana Boráková, odborná referentka. 

O súťaž prejavilo záujem celkovo 
21 škôl spolu s domácim družstvom. 
Z kapacitných dôvodov sa súťaže mohlo 
zúčastniť maximálne 10 škôl, preto rozho-
doval dátum odoslania prihlášky.

Súťažili nasledovné školy: Spojená 
škola Nižná, Stredná odborná škola (SOŠ) 
technická Čadca, Súkromná stredná od-
borná škola Poprad-Veľká, SOŠ elektro-
technická Poprad-Matejovce, SOŠ stroj-
nícka Považská Bystrica, SOŠ strojnícka 

Považská Bystrica, SOŠ technická Dubni-
ca nad Váhom, SOŠ informačných tech-
nológií Bratislava, SOŠ technická Šurany, 
Súkromná Spojená škola Železiarne Pod-
brezová, SOŠ elektrotechnická Žilina.

1. miesto v súťaži jednotlivcov získal 
Daniel Bernáth zo SOŠ technickej Šurany 
a 1. miesto v súťaži družstiev SOŠ tech-
nická Šurany.

Celkové poradie sa určilo súčtom 
bodov za teoretickú a praktickú časť. 
Prví traja žiaci v súťaži jednotlivcov boli 
ocenení diplomom a odmenení hodnot-

nými cenami. Tri najlepšie súťažné druž-
stvá získali taktiež diplom, víťazný pohár 
a každý člen družstva vecnú odmenu. 
Každý účastník bol odmenený vecnou ce-
nou.

Domáce družstvo Spojenej školy 
v Nižnej v zložení Šimon Jozef Šimánek 
a Tomáš Jozefjak súťažilo mimo poradia 
pre transparentnosť súťaže, avšak svojimi 
vedomosťami a praktickými zručnosťami 
by sa umiestnili na najvyšších miestach. 

Ďakujeme všetkým, ktorí sa podieľali 
na príprave a realizácii celoslovenskej sú-
ťaže, súťažným družstvám za to, že si prišli 
preveriť svoje vedomosti a praktické zruč-
nosti a všetkým, že sme mohli spolu prežiť 
dva dni plné nových skúseností a neza-
budnuteľných zážitkov. Veľké poďakova-
nie patrí aj predsedovi hodnotiacej komisie 
p. Petrovi Šveláňovi. Ďakujeme všetkým 
organizáciám, firmám za ich podporu 
a pomoc pri zaistení  vecných cien: 
JUT- EL s.r.o. Oravská Jasenica, PC Slovakia 
s.r.o. Trstená, Autodielňa Čierny Štefanov 
nad Oravou, ELM Orava s.r.o. Lomná, MTS, 
spol. s.r.o. Krivá, Visteon Electronics Slova-
kia s.r.o. Námestovo, Hydac Electronic s.r.o. 
Tvrdošín, STAREK Transport s.r.o. Trstená, 
Panasonic Industrial Devices Slovakia s.r.o. 
Trstená, Miloš Jurči - REMESLO MJ Tvrdo-
šín, Klauke Slovakia s.r.o. Dolný Kubín, Volf 
servis, predaj a požičovňa náradia Námes-
tovo, Skway Somsedík Alojz Námestovo, 
Elektromontáže JAMI, s.r.o. Tvrdošín, ORA-
VA retail 1, a.s. Nižná, DSI DATA, a.s. Ná-
mestovo, OFZ, a.s. Oravský Podzámok.

PaedDr. Martin Tomaga



Akí sú Nižňanci?
Ježiš sa raz pýtal svojich apoštolov: 

„Za koho ma pokladajú ľudia?... a za koho 
ma pokladáte vy?“ Ľudia si dobre všímali 
Ježišove slová, rozhodnutia, zázraky, jeho 
učenie. Podľa toho si vytvárali o ňom 
mienku. Podľa toho všetkého si mohli 
utvoriť o ňom obraz. Niektorí sa nazdáva-
li, že je jedným z dávnych prorokov, iní, že 
Ján Krstiteľ vstal z mŕtvych a zase ďalší, 
že je Eliáš. Apoštoli boli vo výhode. Deň 
noc boli s Ježišom. Stali sa svedkami jeho 
zázrakov, počuli jeho učenie, jedli z roz-
množených chlebov a rýb, stali sa sved-
kami utíšenia búrky i vzkriesenia Lazára. 
Tiež si vytvárali mienku o ňom. Na zák-
lade tohto mohol Peter povedať v mene 
všetkých: „Si Boží Mesiáš.“

Čo keby túto otázku dnes položil 
Ježiš nám, obyvateľom Nižnej? Oproti 
apoštolom sme vo výhode. Máme k dis-
pozícii Evanjeliá, poznáme celý Ježišov 
život, učenie i to, ako ovplyvnil celé gene-
rácie, národy, kultúru, dve tisícročia kres-
ťanstva... Fundovane však môže odpove-
dať iba ten, kto využil možnosť zoznámiť 
sa s Ježišom, jeho učením, jeho Cirkvou. 
Aké dôležité je vyučovanie náboženstva v 
školách, aké dôležité je dopĺňať svoje ná-
boženské vedomosti čítaním sv. Písma a 
duchovnej literatúry, aká dôležitá je účasť 
na bohoslužbách a sviatostiach... Teda 
aj my sme pozorovateľmi svojho okolia 
a podľa toho si vytvárame svoj postoj a 
názor na Ježiša, jeho Cirkev i jeho nasle-
dovníkov.

Je tu však ešte niečo: Iní pozorujú 
nás, mňa. Pozorujú štýl života tých, ktorí 
si hovoria kresťania – nasledovníci Ježi-
ša Krista. Ako pôsobím na svoje okolie? 
Nedeformujem svojím životom obraz 
Cirkvi, Ježiša, kresťana? Ježiš si bol ve-
domý zodpovednosti pred ľuďmi i apoš-
tolmi, podľa toho sa správal, konal, roz-
hodoval. My, ja, svojimi rozhodnutiami, 

slovami, skutkami ovplyvňujeme svoje 
okolie a nútime ich urobiť si názor nie-
len na nás ako osoby, ale aj na náš štýl 
života, na našu vieru. V čase hlbokej to-
tality prišiel za mnou jeden vysokoško-
lák, ktorý sa chcel stať kresťanom. „Pre-
čo?“ – pýtam sa ho. „Poznám veľa ľudí, 
ktorí sú na svojich postoch zodpovední 
a čestní. Vážim si ich a zistil som, že sú hl-
boko veriaci. To ma núti neprijať komunis-
tickú propagandu o spiatočníctve veria-
cich. Chcem spoznať ich vieru a podľa nej 
aj žiť.“ Bohu vďaka za ľudí, ktorých stretol 
tento mladík. Nájdu sa takí aj v Nižnej? 

Chráňme sa nejednoznačnosti v 

živote viery. Uškodíme sebe a popletie-
me tých, ktorí pozorujú a možno hľada-
jú. Nebojme sa jasne deklarovať svoje 
zmýšľanie, svoje postoje, svoju vieru. 
Vieru, ktorá nie je iba na chvíľu, keď sa 
to patrí, keď je to vhodné, ale  na celý 
život, navždy, nastálo. Svet sa díva 
na nás a chce si urobiť o nás mienku. 
A nie len o nás, ale aj o našej viere.

Videl som film, ktorý sa volal Pre-
žit. Zaujímavý skutočný príbeh futba-
listov, ktorých lietadlo spadlo vysoko 
v Andách a tí, ktorí haváriu prežili, sa 
snažili prežiť. Bolo to už dávno, ale vrá-
til som sa k jeho obsahu po vianočných 
sviatkoch, keď som sa pýtal ľudí, ako ich 
strávili. Veľmi často som počúval vý-
roky typu: Prežili sme Vianoce v zdraví. 
Prežili sme Vianoce v pohode a pokoji...
Nezaujali ma ani tak tie atribúty, ktoré 
boli ku koncu týchto výrokov. Zaujal ma 
výraz „prežili“. Začal som nad ním viac 
rozmýšľať. Prežil som vianočné sviat-
ky aj ja? V súvislosti s filmom, ktorý 
som spomínal na začiatku, slovko prežit 
znamená ostať nažive po nejakej hroz-
nej katastrofe. Na druhej strane som už 
neraz počul z úst mladých ľudí vraca-
júcich sa domov z nejakého podujatia, 
že tam „zažili“ veľa nového a krásneho. 
Na rozdiel od toho prvého, slovo za-
žit vo mne evokuje niečo krásne, 
niečo dôležité, niečo, na čo sa oplatí spo-

Slúženie nedeľných sv. omší počas pandémie Covid-19, máj 2021
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Čoho sa vzdať (nielen) v pôstnom období?
Vzdaj sa...
Stažovania - zameraj sa na vďačnosť 
Pesimizmu - buď optimistom
Bedákania - uvažuj láskavo 
Neprimeraných obáv - zver všetko Bohu 
Znechutenia - buď plný nádeje 
Zúrivosti - vráť sa k odpusteniu
Nenávisti - zlo dobrom oplácaj 
Hnevu - buď trpezlivý 

Malichernosti - staň sa vyzretejším
Smútku - raduj sa z krásy, 
                ktorá je vôkol teba 
Žiarlivosti - modli sa za dôveru 
Ohovárania - kontroluj svoj jazyk 
Hriechu - vráť sa k cnosti 
Rezignovania - vytrvaj 

Pokračovanie na str. 29



Národný týždeň manželstva
Veľké manželstvo nie je niečo, 

čo sa len tak stane.
Je to niečo, 

čo potrebuje byť vytvorené.

Tak, ako sme si už zvykli v predchá-
dzajúcich rokoch, aj v tohtoročnom va-
lentínskom týždni sme sa opäť zapojili do 
medzinárodnej kampane Národný týždeň 
manželstva (NTM), ktorého cieľom je pro-
pagovať a podporiť manželstvo ako vzácnu 
hodnotu pre moderného človeka. NTM vy-
tvára priestor, kde si môžeme pripomenúť, 
že spokojné manželstvo nie je samozrej-
mosť, ale vzťah, ktorý by sme mali rozvíjať. 

Mottom tohtoročného NTM bol ta-
jomný „Odkaz“. Podobne ako stroskotanci 
oznamovali správou vo fľaši vonkajšiemu 
svetu, čo sa im prihodilo a čo potrebujú, aj 
o manželstve „pláva“ okolo nás množstvo 
odkazov. Niektoré odkazy nám v manžel-
skom spolužití pomáhajú, iné ho, naopak, 
komplikujú. A takisto my sami, hoci nie 
vždy vedome, vysielame „živé správy“ 
o manželstve. Niekedy tým, čomu o man-
želstve veríme a ako o ňom hovoríme, ino-

kedy tým, ako svoj manželský život žijeme.
Manželské páry mali možnosť tráviť 

čas v páre pri sledovaní filmu v kine, preve-
riť si svoje pohybové schopnosti pri športe 
či vypočuť si prednášky o rozdieloch me-
dzi mužom a ženou. Vo štvrtok si 50 dvojíc 
v kostole pred oltárom ruka v ruke obnovi-
lo svoj manželský sľub. Celý program bol 
zakončený v nedeľu večer moderovanou 
adoráciou za manželov. Počas celého  týž-
dňa si mohli dať manželia rande spojené 

s chutnou večerou. 
Za to, že môžeme aj takýmto spô-

sobom vydávať svedectvo, a tak posielať 
odkaz o  manželstvách, ďakujeme kňazom 
z farnosti Nižná, Obecnému úradu v Nižnej, 
Spojenej škole v Nižnej, reštaurácii Europa 
burger v Nižnej, Martinovi Kristofčákovi 
a manželom Holubčíkovým, Hradským 
a Labdíkovým. 

Mgr. Martina Labdíková

Manželské desatoro
Otče, som vďačný/á za manželku/
manžela, ktorou/ým si ma požehnal.

Jak 1, 17  Ef  5, 20

1

Otče, pomôž mi, aby som voči svoj-
mu manželovi/ke bol/a zhovievavý/á 
a tolerantný/á.

Kol 3, 13

2

Otče, nauč ma milovať môjho man-
žela/ku bezpodmienečne. 

1 Kor 13, 4-7

3

Otče, pomôž mne a môjmu manželo-
vi/ke nepodľahnúť žiadnemu poku-
šeniu, ktoré by nás mohlo stretnúť.

1 Kor 10,13 

4

Otče, pomôž, aby sme Ťa hľadali 
vždy ako prvého Záchrancu a Po-
mocníka. 

Joz 24, 15  Mt 6, 33

5

Otče, nech môj manžel/ka naplní 
Tvoj plán pre jeho/jej život. 

Jer 1, 5

6

Otče, nauč nás závisieť od Tvojej sily 
v každej (nielen) ťažkej chvíli, ktorej 
čelíme spolu. 

Ef 1, 19

7

Otče, odpoj mňa a môjho manžela/
ku od každej zlej spoločnosti. 

1 Kor 15, 33

8

Otče, pomôž mi, aby som udržal/a 
svoj jazyk na uzde a nepovedal/a 
svojmu manželovi/ke zraňujúce slo-
vá.  

Kor 4, 6

9

Otče, nech v našom dome vládne 
Tvoj pokoj.  

Flp 4, 7

10
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mínať, oplatí sa o tom hovoriť a zdieľať sa 
s ostatnými. Blížia sa veľkonočné sviatky. 
Znovu stojíme pred voľbou. „Prežijeme“ 
veľkonočné sviatky, alebo ich „zažije-

me“? Necháme Boha, aby vstúpil do na-
šich životov takým spôsobom, aby sme 
sa k tomu mohli stále vracať a čerpať 
z toho silu? Alebo ich iba „prežijeme“ 
a s povzdychom sa budeme znova pri-

pravovať na prežitie Vianoc?
Ak chceme, aby sme naplno „zažili“ 

Veľkú noc, pripravme sa na ňu. Otvorme 
si srdcia pre pôsobenie Ducha Svätého. 
Sú to predsa najväčšie a najdôležitejšie 
sviatky v kresťanskom roku. Je pravda, že 
nie sú také „vyčačkané“ ako Vianoce, ale 
počas nich sa zrodila naša spása. A ešte 
stále sú to sviatky (na rozdiel od Vianoc 
v mnohých prípadoch) duchovné, nepre-
hlušené zle nahratými koledami, naháňa-
ním sa za darčekmi, kopec pozlátka... 

Všetkým vám chcem v tomto zmys-
le popriať, aby ste, aby sme urobili všetko 
preto, aby tieto veľkonočné sviatky boli 
pre vás zážitkom, ktorý ovplyvní vaše 
životy. Kristus zostúpil na tento svet, 
umrel na kríži, ale (a to je najdôležitejšie) 
VSTAL Z MŔTVYCH. Nech je to známe 
celému svetu. Na kríži, ktorý mnohí od-
sudzujú, sa zrodila naša spása. Kristus 
zomrel a vstal z mŕtvych! Aj za TEBA!

Mgr. Ján Garaj, farár

Miništrantská opekačka

Dokončenie zo str. 28



Celoštátny festival amatérskych
filmov Filmfest Nižná

V dňoch 13. – 15. októbra 2023 
sa v priestoroch kultúrneho domu v Niž-
nej uskutoční celoštátny festival a súťaž 
amatérskych filmov Filmfest Nižná. Hlav-
ným poslaním festivalu je podporovať 
nekomerčnú tvorbu filmových amatérov 
v širokom vekovom spektre. Do súťaže si 
môže prihlásiť filmy každý autor s trvalým 
pobytom v Slovenskej republike. Využite 
možnosť stretnúť sa s autormi z celého 
Slovenska. 

Prázdninová tvorivá dielňa 
pre mladých filmových tvorcov

Orfiklub, Komunitné centrum ZOE 
a Materské centrum Dupajda organizu-
jú počas letných prázdnin 2023 denný 
prázdninový tábor pre žiakov ZŠ zamera-

ný na tvorbu filmov. Deti sa počas jedného 
týždňa naučia základom filmovej tvorby 
od filmovej poviedky cez scenár, kameru, 
réžiu až po konečný strih videa v počítači. 
Vžijú sa do roly skutočných profesionálov. 
Stačí im k tomu iba mobil a trochu tvori-
vosti.  Samozrejme, nezabudne sa na vý-
lety a pobyt v prírode. Tábor je vhodný 
pre deti od 8 rokov. 

Regionálna Cineama 2023 v Nižnej

V sobotu 11. marca 2023 sa v 
priestoroch kultúrneho domu v Nižnej 
uskutočnil 31. ročník regionálneho kola 
celoštátnej postupovej súťaže a prehliad-
ky amatérskej filmovej tvorby Cineama 
2023. Vstup na projekciu bol voľný aj pre 
širokú verejnosť. 

Ing. Andrej Bödi, 
vedúci filmového klubu Orfiklub
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Elektronický album fotografií 
Orfiklub organizuje tvorivé diel-

ne, kde sa záujemcovia naučia pripraviť 
film z fotografií, alebo aj z videozáberov 
(napríklad urobených mobilom). Stačí 
k tomu výber fotografií v laptope alebo 

na USB kľúči. Môžu sa použiť aj odfotené 
alebo zoskenované staré fotografie. Vý-
sledkom je film, ktorý je možné premietať 
na televízore alebo na počítači. Oživte pre 
svojich blízkych spomienky, ktoré každé-
ho príjemne prekvapia. 

SMUTNÉ ROZHOVORY

Blíži sa
svätý Valentín.

Pod mrazivým mrakom
február

sype
primrznuté hviezdy.

Nebesá
hovoria

o vojnovom hriechu.
Vo vôni kadidiel

sa topím.

Blíži sa
svätý Valentín...

So smútkom
pozerá

na teba aj na mňa.
Bolí to...

Bože môj,
celý svet
je v bôli...

Všade krv a slzy.
Zázračný úsmev

mu uletel
z pier.

Mgr. Margita Kuchčáková

Báseň ocenená Literárnym salónom 
Trnava 2022. V Trnave 26. 10. 2022.

Aktivity Orfiklubu

Tvorivé dielne sú pre záujemcov z rôznych generácií

Kontakt a bližšie informácie: 
Ing. Andrej Bödi
Tel.: +421 944 410 356
Email: orfiklub@gmail.com
Web:www.orfiklub.webnode.sk

Prázdninová tvorivá dielňa:
Ing. Janka Tuhá
Tel.: +421 903 227 024
Email: janka.tuha@kczoe.sk
Web: www.kczoe.sk
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Majka Kristofčáková – víťazka 
celoslovenských súťaží

Po úspešnom účinkovaní na celo-
slovenskom Hviezdoslavovom Kubíne 
– zlaté pásmo v II. kategórii prednesu 
prózy (podarilo sa to iba dvom recitátor-
kám z celého Slovenska) bola Majka aj s 
učiteľkou Zdenkou Brozovou, ktorá ju na 
prednes pripravuje, pozvaná aj do relácie 
Regina v RTVS k stému výročiu úmrtia 
Hviezdoslava. 

Úspech si zopakovala aj na po-
slednom ročníku celoslovenskej súťaže 
Dilongova Trstená, kde získala 1. miesto 
v II. kategórii prednesu prózy. Popri Majke 
si z rovnakej súťaže odniesla cenu poroty 
aj Sárka Mrázeková, tiež žiačka ZŠ v Niž-
nej.

Mgr. Jaroslav Broz 

Divadelný súbor Dobrozvíťazí 
junior chytal zlatú rybku

V mútnych vodách covidovej det-
skej dramatickej tvorivosti sa podarilo 
divadelnému súboru Dobrozvíťazí junior 
pri ZUŠ V. Habovštiaka v Nižnej zacho-
vať kontinuitu. Po predchádzajúcich vý-
razných úspechoch (Hlavná cena NOC 

na Hviezdoslavovom Kubíne) sa  aj s in-
scenáciou J. Broza zlata@rybka.sk v réžii 
Agáty Brozovej predstavili na celoslo-
venskej prehliadke. 

Mgr. Jaroslav Broz 

O Nižnej v Televíkende

Reportáž sa týkala výstupu na vrch 
Ostražica (767 m.n.m.). Štáb sprevádza-
li členovia Klubu slovenských turistov z 
Nižnej. Filmové zábery okolitej prírody 
sa striedajú s hovoreným slovom Dari-

ny Feriancovej, Viery Adamusovej, Anny 
Škoriakovej a Martina Žuffu. Prostred-
níctvom nich sa diváci na Slovensku 
dozvedeli o turistických a športových 
možnostiach v obci i jej okolí a do pamäte 

sa určite vryli informácie Martina Žuffu 
o Ostražici, národnej kultúrnej pamiatke 
a vykopávkach na tomto halštatskom 
hradisku. 

(red)

Televízny štáb magazínu o domácom cestovnom ruchu zavítal v januári tohto roku do Nižnej
a následne bola o nej 4. februára odvysielaná relácia na RTVS (STV2)

Viac info: 
https://www.rtvs.sk/televizia/archiv/14048/383743?fbclid=IwAR1SLJxAfrbh7cTba9NYUf3MXhRIhvVtvzCmUiQrmNRu-vDT_ATcSJze8WA#451 



Viliam Chromý   

MUDr. Viliam Chromý, alebo famili-
árne „náš Vilo“, ako sme ho takmer všetci  
zvykli oslovovať, opustil naše rady a odišiel 
do lekárskeho neba 27. júla 2021. V období 
pred svojím  životným jubileom,  dovŕšenia 
50 rokov života, v časovej etape plnej život-
ného elánu, entuziazmu, plánov a predsa-
vzatí, prehral svoj  boj  so zákernou choro-
bou. Aký paradox. Toľkým pomáhal, sebe 
nevládal...

Vyštudoval  medicínu na Jesseniovej 
Lekárskej fakulte UK v Martine. K rozhod-
nutiu  ísť študovať  práve medicínu prispe-
lo snáď aj domáce prostredie, keďže jeho 
maminka, MUDr. Beáta Chromá, dlhé roky 

vykonávala lekársku prax v našej nižnian-
skej ambulancii. Syn neskôr prevzal matki-
ne  žezlo, a tak celý svoj profesionálny život 
pracoval ako všeobecný lekár a internista v 
Nižnej.

Okrem práce v ambulancii sa vo svo-
jom voľnom čase zanietene venoval množ-
stvu ďalších odborných aktivít. Jednou z 
nich bolo aj organizovanie lekárskeho festi-
valu kazuistík, ktorý sa od roku 2016 pra-
videlne koná v Nižnej. Počas troch dní si  
takmer 9 stoviek lekárov z celého Sloven-
ska, ale aj zahraničia, vymieňa svoje skúse-
nosti. Náš doktor si možno ani neuvedomo-
val, že touto aktivitou sa  vlastne pričinil o 
riadnu  medializáciu svojej rodnej obce. Na 
doposiaľ poslednom ročníku v roku 2022 
mu jeho kolegovia preukázali za jeho na-
sadenie uznanie, česť i vďaku, keď na sláv-
nostnom galavečeri  udeľovali cenu MUDr. 
Viliama  Chromého za najlepšiu kazuistiku 
2022.

O tom, že bol naozaj profesionál, sved-
čí aj fakt, že v októbri 2021 na historickej 
pôde oravského hradu, ako jeden z 37 pra-
covníkov v zdravotníckom sektore obdržal 
z rúk županky ocenenie – in memoriam  za 
prácu, úsilie, odbornosť a ľudský prístup v 
kategórii Top Lekár.

MUDr. Viliam Chromý  bol aj členom 
nášho obecného zastupiteľstva. Aktívne sa 
zaujímal o spoločenské dianie, pozorne po-
čúval názory a požiadavky ľudí a snažil sa 
ich splniť.  

Popri medicíne bolo jeho veľkým ko-
níčkom rybárstvo. O svojich úlovkoch rád a 
nadšene rozprával a historkami často zabá-
val všetkých vo svojom okolí. 

Miloval florbal, o tom, že naozaj, spo-
mína jeho dlhoročný florbalový kolega a 
priateľ Miroslav Gáll. „Ďakujem nášmu 
manažérovi Viliamovi za vytvorenie  nášho 
mužstva Forever Young,  s ktorým sa už dve 
desaťročia zúčastňujeme rôznych súťaží a 
turnajov nielen na Slovensku, ale aj v zahra-
ničí. Spoločne s ním sme  dosiahli historický 
úspech, a to druhé miesto na neoficiálnych 
veteránskych majstrovstvách sveta – Pra-
gue masters, ktoré sa v roku 2018 konali v 
Prahe. My, ako mužstvo, naňho stále  v dob-
rom  myslíme a pripomína nám ho  aj jeho 
fotka, ktorú  nosíme so sebou na všetky sú-
ťaže a akcie. Manažér, lekár, Viliam, ešte raz  
Ti za všetko veľmi pekne ďakujeme“.

MUDr. Chromý viedol aktívny a plno-
hodnotný život,  jeho hlavnou prioritou bola 
pomoc iným. Bol veselý, ústretový, ale do-
kázal vyjadriť aj nesúhlas alebo oprávnenú 
kritiku. Bude nám chýbať. Vlastne nie, lebo 
neodišiel, len sa premiestnil. Vždy ostane 
v milých spomienkach, nielen svojich blíz-
kych, ale aj v nás,  jeho pacientoch. 

Nedá mi na záver  nespomenúť aj  jed-
nu moju osobnú skúsenosť. Raz  v podvečer 
som potrebovala lekársku pomoc. Trochu 
s obavou, že predsa len nie je vhodný čas,  
som zdvihla telefón  a vytočila jeho číslo. 
Nikto mi nezdvihol, za pár minút však pri-
šla SMS: Som na konferencii, treba niečo? 
Pomocou tiež SMS som opísala moju po-
žiadavku. Za pár  minút prišla znova SMS a 
v nej  riešenie. Pomohlo. Pritom vôbec ne-
vedel, kto volá. Aj takýto bol. Posielame Ti, 
doktor, tam hore  jedno veľké - ďakujeme.

(dg)

Gustáv Socháň

Toto stretnutie bolo na doskách ja-
viska iné, ako tie, na ktoré sme boli  po 
mnohé roky zvyknutí. Bolo o človeku, ale 
aj s človekom, ktorého sme si sprítom-
nili prostredníctvom spomienok na jeho 
aktívnu prácu v oblasti kultúry. „Naším 
hosťom“ bol Gustáv Socháň, dlhoročný 
tanečník, vedúci súboru Oravan, vedúci 
a neskôr člen FS Oravan Senior. Človek, 
ktorý celý svoj život zasvätil  a aj prežil 
ako zanietený folklórista, reprezentant ľu-
dovej kultúry a hokeja.

Prostredníctvom našich oživených 
spomienok sme vzdali hold nášmu sú-

putníkovi, jeho dlhoročnej práci napl-
nenej bezhraničnou láskou k folklóru  a 
všetkému, čo je spojené s tradíciami. Jeho 
pôsobenie medzi nami v Nižnej bolo po-
pretkávané nielen tvrdou prácou  na ja-
viskových doskách, ale aj vtipom  a vese-
losťou, ktorá mu nikdy nechýbala. Orava 
je podnes klenotnicou ľudovej  kultúry a 
súčasná generácia na ňu nezanevrela. 
Uchováva si ju v plnej kráse prostred-
níctvom folklórnych skupín  a súborov. 
O bohatých aktivitách Gustáva Socháňa 
a nielen folklórnych, nám  pri tejto príle-
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S P O M I E N K Y

Rozlúčka s Gustávom Socháňom 
sa konala 13. mája v kinosále Domu kultúry

Pokračovanie na str. 33
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Ľubomír Jarolín

Drahí priatelia, milovníci folklóru 
v Nižnej, všetci prívrženci FS Oravan, 
ani v čase, keď čítame spolu tieto riadky, 
nechceme tomu uveriť, že od nás odišiel, 
a žiaľ už navždy človek, ktorý zasvätil 
celý svoj život od malička milovanému 

folklóru – práci, ktorej venoval a podriadil 
takmer všetko ostatné. 

Odišiel od nás všetkých, a to do-
slova v čase a v momente, kedy mu smrť 
už nedovolila pokračovať v nácviku svo-
jich chlapcov a dievčat priamo na javis-
ku Domu kultúry v Nižnej - v ten osudný 
štvrtkový večer 12. januára 2023.

Priam príznačné pre neho samot-
ného bolo, že kde svoju púť s folklórom 
začal, tam ju, žiaľ, aj skončil. A tak sme 
to chápali a chápeme všetci ostatní, 
ktorí sme s Ľubom pri folklóre žili a vy-
rastali. 

Neočakávaná, a zároveň nezvratná 
smrť nášho priateľa, kamaráta, a predo-
všetkým otca rodiny nás všetkých nesku-
točne prekvapila, a samozrejme, neboli 
sme vôbec na to pripravení. O to viac sme 
všetci, aj v túto chvíľu, keď čítame tieto 
riadky v obecných novinách stále nesku-
točne zaskočení. Ba čo viac, v priebehu 
niekoľkých mesiacov nás všetkých opus-
til ďalší z plejády tých, ktorí sa svojou 
tvorivou a angažovanou prácou zaslúžili 
o rozvoj a tradície folklóru v Nižnej pod 
značkou FS Oravan. S veľkým záujmom 
a odhodlaním ho aj prezentovali na ja-
viskách nielen tu doma na Slovensku, 
ale aj všade inde vo svete.

My všetci, ktorí sme Ľuba poznali 
a s ktorým sme prežili celých 50 rokov 

odetí v krojoch nášho slovenského fol-
klóru, ktorí sme poznali jeho prácu, bu-
deme si ju pamätať a vždy vážiť. 

V mene všetkých folkloristov, čle-
nov súboru Oravan, ale aj všetkých prívr-
žencov a obdivovateľov tohto kolektívu, 
chceme sa úprimne poďakovať tomu-
to skvelému človeku za nezištnú prácu 
s folklórom a pre folklór, za udržanie 
jeho tradície tu v Nižnej. Všetci členovia 
súboru, ktorí ešte stále pracujeme s fol-
klórom, budeme aj naďalej pokračovať 
v tejto práci aj so spomienkami na neho 
a jeho prácu. 

Drahý náš priateľ a kamarát, zosta-
neš určite aj naďalej s nami v spomien-
kach na Teba.

Odpočívaj v pokoji, nech si Ťa Pán 
objíme a zoberie do večnej Slávy!

Ján Homola,  Viktor Kubala                                                                                         

žitosti porozprávali predseda Oravského 
zväzu ľadového hokeja – Jozef Babinský, 
bývalý riaditeľ Oravského osvetového 
strediska – Miroslav Žabenský, bývalý ve-
dúci súboru Oravan Senior – Ján Homola 
a za spevácku zložku Daniela Iskrová, ve-
dúci súboru Oravan – Ľubomír Jarolín, a z 
Terchovej muzikant, spevák, maliar foto-
graf - František Mucha. Spoločne sme sa 
započúvali do hlbokých spomienok a oživili 

v sebe predstavy na tento spoločný čas s 
ním. Spomienky na neho v mnohých vy-
volali úsmev, radosť, ale kde-tu sa kotúľali 
aj slzy. Nádherné  príhovory, tance, tóny 
fujary, krásne melódie boli venované prá-
ve jemu. Bohužiaľ, choroba nalomila jeho 
zdravie  a Pán  si ho povolal do večnosti 
vo veku 72 rokov. Jeho prianím a odkazom 
by určite bolo, aby členovia súborov mali 
naďalej množstvo umeleckých zážitkov a 
nech sa láska k ľudovému umeniu neustále 

upevňuje rovnako, ako dobré vzťahy  medzi 
ľuďmi. Milí priatelia, kamaráti, všetci, ktorí 
sme ho poznali, a to nielen z Oravy, bude-
me si na neho s láskou spomínať. Máme z 
toho úprimnú radosť a smútok zároveň , ale 
básnik hovorí...

 „Je taká chvíľa. Skončí sa život a za-
čne spomienka.“

 Bc. Daniela Štecová,  Mgr. Jana Černá

„Dotĺklo srdce, nohy zastali…tam, 
kde jeho srdce žilo... tam, kde jeho nohy 
jasali...“ Tak nečakaný odchod nášho 
priateľa, dlhoročného vedúceho folklór-
neho súboru Oravan Nižná Ľubomíra 
Jarolína, vo veku 66 rokov, nás všetkých 
zaskočil, ukrutne zabolel.

Ďakujeme mu za jeho niekoľkoroč-
nú folklórnu oddanosť, jeho zanietenosť, 
jeho zápal pre tanec, spev, jeho široký 
úsmev... 

Ďakujeme mu za roky spolupráce 

na tvorbe mnohých programov, zachová-
vanie tradícií, vedenie mnohých k láske 
ku folklórnemu dedičstvu…

Ďakujeme mu za to, že celé jeho srd-
ce, telo patrili práve doskám na javiskách 
nielen u nás, ale i v zahraničí... 

Ďakujeme mu za reprezentáciu na-
šej malej obce v oblasti kultúry...

Z celého srdca za Teba, Ľubko, ďa-
kujeme a nikdy nezabudneme! 

 Bc. Daniela Štecová,  Mgr. Jana Černá

Dotĺklo srdce, nohy zastali...

Dokončenie zo str. 32
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Balet je reč bez slov a báseň tela 

Režisér  a choreograf  Mgr. art Pe-
ter  Dedinský, rodák z Nižnej, uviedol 17. 
marca 2023 v Štátnej opere v Banskej 
Bystrici balet Anna Karenina. Svetozná-
my sociálno-psychologický román  L. N. 
Tolstého zo 70. rokov 19. storočia zaujal 

filmárov z celého sveta niekoľkokrát. Ti-
tulnú postavu si zahrala Greta Garbo, Vi-
vienne Leigh, T. Samojlovová. Hudobnú 
podobu jej dal  žijúci svetový skladateľ 
Rodion Ščedrin a venoval ju slávnej Maji 
Pliseckej - svojej manželke.

Kramského portrét Neznámej po-
menovali jeho obdivovatelia Anna Kare-
ninová. Román Tolstého sa v štatistikách 
dlhé roky nachádza medzi stovkou naj-
populárnejších kníh Slovákov. O to ra-
dostnejšie je pre redakciu uviesť, že ten-
toraz na Slovensku dal románu javiskovú 
baletnú podobu náš známy rodák.

Peter Dedinský pred svojou kariérou 
choreografa a režiséra pôsobil ako talen-
tovaný sólista baletu SND - predstaviteľ 
Prokofievovho Romea  (balet Romeo a 
Julia), Dmitrija v balete Bratia Karama-
zovci, jednej z hlavných postáv baletu 
Nižinskij...

Redakcia pripravuje  zaujímavý roz-
hovor o premiére zo 17. marca 2023 a 
osobne Petra Dedinského privítame  na 
začiatku decembra na poeticko-filmo-
vom večere GENIUS LOCI II. Portrét Pet-
ra Dedinského je uvedený na www.arsk.
sk, rubrika Časopisy, číslo 22, str. 149.

(red)

Súťaž o najkrajší obchod 
Redakcia Nižnianskych ozvien vyhlasuje súťaž o najkrajší interiér a výklad obchodu v našej Nižnej. 

Súťaž potrvá do 30. novembra 2023 a následne bude vyhlásený výherca. 
Bližšie informácie na sefredaktor@nizna.sk

Vo fotografickej súťaži magazínu Relax, konanej vo februári tohto roku, získal prvé miesto Lukáš Kucej z Nižnej. Fotografiu pod názvom 
Svitanie nájdete zverejnenú v najnovšom čísle magazínu. Zdroj: www.relaxmagazin.sk.

Za Svitanie prvé miesto
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Stále máš šancu byť autorom 
malieb plotu na štadióne 

Súťaž Vymaľuj plot na štadióne stále 
pokračuje. Témy, ktorými sme sa rozhodli 
skrášliť náš nový plot, sú hlavne športy, 
ktoré zdobia alebo zdobili športové dianie 
v našej obci. Taktiež nezabúdame na sym-
boly našej obce. Vyberte si tému, ktorá 
vám je blízka. Do súťaže sa môžete zapojiť 
vo viacerých témach:

1) Obecný erb 2) Pltník 3) Folklór 
4) Tesla Orava 5) Ostražica 6) Futbal 
7) Atletika 8) Florbal 9) Stolný tenis 

10) Volejbal 11) Tenis 12) Hádzaná
13) Jachting   14) Cyklistika  15) Hokej
16) Beh 17) Auto-moto 18) Motokros 
19) Streľba 20) Šach 21) Plávanie
22) Lyžovanie

Vaše návrhy môžete posielať na 
e-mailovú adresu andrej.brcak@fknizna.sk.

Viac informácií na www.fknizna.sk

(red)

Milé spoluobčianky a spoluobčania, 
Nižnianske ozveny sú hlavne o nás 
a pre nás. Teším sa, že sa ich po vyše 
dvojročnej prestávke podarilo oživiť.  Pri 
tejto príležitosti sa chcem poďakovať za 
možnosť viesť toto periodikum do ok-
tóbra 2020, kedy sme vydali jeho doteraz 
posledné číslo.

Občasník vychádzal v nákla-
de  1400 kusov. Pracovať na novinách 
takmer štyri roky (december 2016  - ok-
tóber 2020) bolo pre mňa obohatením. 
Verím, že sa nám ich podarilo zveľadiť 
vo viacerých oblastiach. V novinách sa 
podarilo zaviesť rubriky (Fotografiami 
do minulosti, Na telo starostu, Život v 
obci, Školy,  Z farnosti, Portrét občana a 
pod.). Snažili sme sa priniesť viac foto-
grafií a dbať  na ich kvalitu. Usilovali sme 
sa o rôznorodejšie témy a obsah, ako aj o 
oslovenie viacerých zaujímavých ľudí.

Preto sa chcem poďakovať všetkým 
spolupracovníkom, ktorí sa na novinách 
akýmkoľvek spôsobom podieľali. Zo srd-
ca ďakujem naozaj všetkým, ktorí infor-
movali občanov o minulosti, prítomnosti 
a budúcnosti obce Nižná - jej obyvate-
ľoch a činnostiach samosprávy.

Novému šéfredaktorovi, ako aj 
všetkým tvorcom novín želám veľa čino-
rodých síl.

S prianím všetkého dobrého

Mgr. Monika Slobodová

Poďakovanie 

Obec Nižná vydala kalendár s tematikou retro fotografií Nižnej 

Milí spoluobčania, radi by sme vás 
aj touto formou informovali o našich ofi-
ciálnych sociálnych sieťach. Všetko dô-
ležité zdieľame na facebookovej stránke 
@Obec Nižná. Ak sa chcete zapojiť do dis-
kusie aj vy, napríklad formou inzercie, ozna-
mov, strát a nálezov alebo iného, môžete 
využiť pridruženú skupinu @Obec Nižná – 
diskusné fórum. Všetci ste vítaní. 

Keďže sa nám podarilo skompletizovať 
archívy, plánujeme na facebook po vydaní 
Nižnianskych ozvien, chronologicky nahrá-
vať fotoreportáže z udalostí ako: Pafková, 
Obecný ples, Trojkráľový výstup na Ostra-
žicu, Vianočné trhy, Mikuláš, Pltnícky deň 
a výročie 100 rokov DHZ, Nižniansky kotlík, 
Stavanie obecného mája a ďalšie. Neváhajte 
nás preto sledovať. 

Zároveň vás chceme poprosiť o vaše 
staré fotografie Nižnej. Môžete ich doniesť 
na OcÚ, kde sa oskenujú, nahrajú do archívu 
a hneď vám budú vrátené.  

(red)

Sociálne siete 
a archív fotografií
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Najlepší športovci roka 2022

Hoci je obec Nižná počtom obyvate-
ľov malá, vyrovná sa veľkým mestám v re-
prezentácii, pretože dosahuje neuveriteľné 
výsledky a môže sa pýšiť až 2 extraligový-
mi mužstvami.

Pod záštitou obce Nižná, komisie 
športu a komisie kultúry pri OcÚ sa 27. ja-
nuára konalo v kinosále slávnostné podu-
jatie Športovec roka 2022. Vyhlásení boli 
najúspešnejší športovci, oddiely a osob-
nosti v oblasti športu za rok 2022.    

Považujeme za veľmi dôležité, že aj 
takýmto spôsobom si všímame záslužnú 
prácu našich športovcov, trénerov, mana-
žérov, klubov či oddielov. Je to nielen ges-
to poďakovania sa za zásluhy, ale aj prejav 
uznania za úsilie, odvahu, vytrvalosť, za-
nietenie a krásne výsledky v reprezentova-
ní našej obce.

Podujatie bolo úspešné, plné dojmov 
a nádherných okamihov z odovzdávania 
ocenení z rúk Andreja Brčáka, predsedu 
komisie športu a Antona Hlavaja, poslanca 
obecného zastupiteľstva. Večerom spre-
vádzala nominovaných Daniela Štecová, 
predsedníčka komisie kultúry.

Ocenenie si prevzalo 34 jednotlivcov 
v rámci 13 kategórií.

Mgr. Dana Plevová
Ako najaktívnejšiu a najzodpovednej-

šiu členku oddielu za jej najlepšiu dochádz-
ku ju navrhol oceniť oddiel RTVŠ (rekreač-
nej telesnej výchovy a športu). 

Bohdan Vilčinský
Dlhoročný správca, chatár na chate 

Látaná, organizátor turistických podujatí, 
ale aj mnohých brigád zameraných na prí-
pravu a údržbu turistických chodníkov zís-
kal ocenenie za dlhoročný prínos a prácu 
v OKST (Odbore klubu slovenských turis-
tov).

Mgr. Juraj Bača
Ocenený bol za tenisový oddiel (ka-

tegória mužov). Zúčastnil sa už viace-
rých súťaží a umiestnil sa na popredných 
miestach (napr. štvrťfinále na otvorených 
halových majstrovstvách ČR v Olomou-
ci, 3. miesto na majstrovstvách Minister-
stva vnútra SR vo Zvolene v dvojhrách, 
2. miesto na majstrovstvách Ministerstva 
vnútra SR vo Zvolene v štvorhrách, maj-
strovstvách Európy MV v Münsteri v Ne-
mecku a ďalšie). 

Stolný tenis
V rámci stolnotenisového oddielu 

získali ocenenie v kategórii žiakov 9-roč-
ná Zara Remiazová (3. miesto v kategórii 
mladšie žiačky) a 13-ročný Maximilián 
Remiaz (hráva za mužov 5. ligu, ktorá je 
najvyššou oravskou súťažou, keďže žia-

ci na Orave nemajú mládežnícku súťaž). 
V kategórii mužov bol ocenený 20-ročný 
Dalibor Diko (aj vďaka nemu v sezóne 
2020/2021 získali stolní tenisti z Nižnej, 
ako prvý tím z Oravy, bronzovú medailu a 
v sezóne 2022 sa stali vicemajstrami Slo-
venska).

Ocenený bol aj 66-ročný tréner a 
hráč Miroslav Bednár st., ktorý spolu 
s Martinom Kyselom vyhral na majstrov-
stvách Oravy súťaž v štvorhre. Taktiež 
ako tréner veľkou mierou prispel k získa-
niu medailí extraligového tímu. 

Filip Kristofčák
Bol ocenený v kategórii motokros 

(trieda MX50 do 50 cm3 do 9 rokov). 
Na Slovenskom pohári obsadil celkové 
5. miesto. Zúčastnil sa už viacerých súťa-
ží, kde sa umiestnil na popredných prieč-
kach.

Bedmintonový oddiel 
V kategórii U15 bola ocenená Domi-

nika Argalášová a v kategórii U17 Lívia 
Suchánková. Obidve dievčatá sa prebojo-
vali na majstrovstvách Slovenska v štvor-
hre medzi 24 najlepších hráčok. Ocenený 
bol aj ich tréner Mgr. Jaroslav Suchánek. 
Ďalším oceneným bol 60-ročný Karol 
Oriešek, spoluzakladateľ a predseda od-
dielu od roku 2005.

Ing. Zdeno Novák 
Majster SR v triede kajutové pla-

chetnice bol ocenený v kategórii jach-
ting. Je kapitánom pre rekreačné plav-
by, v Chorvátsku jazdí na prenajímaných 
12-metrových lodiach. Prvý titul majstra 
Slovenska získal v 16-tich rokoch. V sú-
časnosti je 9-násobným majstrom Slo-
venska.

Nezabudli sme ani na našich oslávencov. Okrúhle výročia oslávili Mgr. Marián Klimčík a Karol 
Oriešek.
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Cyklistika
V kategórii U23 si prevzali ocenenie 

Samuel Tuka a Ladislav Frolek. Samuel 
Tuka je profesionálnym cyklistom v tíme 
Dukla Banská Bystrica, a tiež členom slo-
venskej reprezentácie. Medzi jeho najlep-
šie výsledky patrí 1. miesto na MSR v tí-
movej časovke v kategórii U17 z roku 2019 
a 4. miesto na MSR v cestných pretekoch. 
Po prechode k mužom získal 20. miesto 
na pretekoch V4 v Novej Bani, 4. miesto 
v etape a 8. miesto celkovo na pretekoch 
v Kamerune a v Maroku. Ladislav Frolek sa 
venuje cyklistike od roku 2016. Pretekal 
za tím Slávia Trenčín a od minulého roka 
závodí v mužskej kategórii za tím Cycling 
Academy Trenčín, s ktorým absolvoval 
veľa známych zahraničných pretekov. Aj 
napriek zraneniu, ktoré mu neumožni-
lo pretekať polovicu sezóny, vybojoval 
na MSR 2022 v časovke pekné 5. miesto.

Športový klub Oravaman
Najlepší športovci tohto klubu: 

Alžbeta Paľová (kategória ženy) sa zú-
častnila 10 bežeckých podujatí v rám-
ci SR, na ktorých sa umiestnila 3-krát 
na 2. mieste a 1-krát na 3. mieste. 
V rámci medzinárodného ultramaratónu 
vo Francúzsku skončila na 8. mieste. Pe-
ter Olejár (kategória muži) absolvoval 
12 podujatí (aquatlon, duatlon, triat-
lon), na ktorých sa umiestnil 3-krát 
na 2. mieste a 4-krát na 3. mieste. V rámci 
Slovenského pohára STÚ sa umiestnil na 
13. mieste vo svojej vekovej kategórii.

Albín Kotián (kategória muži) ab-
solvoval 10 podujatí (aquatlon, duatlon, 
triatlon), na ktorých sa umiestnil 2-krát 
na 1. mieste, 2-krát na 2. mieste a 2-krát 
na 3. mieste. V rámci Slovenského pohá-
ra STÚ sa umiestnil na 2. mieste vo svojej 
vekovej kategórii. Eliáš Leginus (kategó-
ria žiaci) reprezentoval klub na Majstrov-
stvách Slovenska žiakov v aquatlone v 
Dolnom Kubíne, kde obsadil vo svojej 

kategórii 8. miesto. Na plaveckých prete-
koch neregistrovaných plavcov v Dolnom 
Kubíne dosiahol najlepší čas zo všetkých 
zúčastnených pretekárov.

Futbalový klub  
Najlepší športovci tohto klubu: Oli-

ver Manťo (kategória prípravka U7) je 
hráčom s 99% účasťou na tréningoch v 
tejto kategórii, Tomáš Nemček (kategória 
prípravka U9) je najlepší strelec v druž-
stve a vďaka jeho gólom zimuje kategória 
U9 na 1. mieste. Damián Majer (kategória 
prípravka U11)  je strelcom 10-tich gólov 
a aj vďaka svojej technike sa stal kapitá-
nom družstva. Benjamín Vasek (kategó-
ria mladší žiaci U13) pôsobí ako defen-
zívny hráč. Patrí medzi piliere družstva a 
aj vďaka nemu zimuje U13 na 1. mieste. 
Fabien Beráts (kategória starší žiaci U15) 
si právom zaslúžil titul najlepšieho futba-
listu za rok 2022 v kategórii U15. Pocti-
vo sa zúčastňuje na tréningoch a trénuje 
tiež individuálne. Ako kapitán družstva 
aj napriek nepriaznivému stavu výsledku 
vždy povzbudí spoluhráčov a snaží sa hrať 
do poslednej minúty zápasu.

Tomáš Zboroň (kategória muži) je 
odchovanec nižnianskeho futbalu, ktorý 
pôsobil aj v MŠK Námestovo či ŠK Tvrdo-
šín. Je dlhoročnou oporou mužstva. Na-
stupuje na poste obrancu, ale aj v strede 
poľa. Patrí k hráčom, ktorí si vzorne plnia 
tréningové povinnosti a je príkladom pre 
ostatných. 

Florbalový klub
Ocenenie získali: Tomáš Tekeľ (ka-

tegória mladší žiaci) svojím herným pre-
javom vyniká medzi rovesníkmi. Filip Žák 
(kategória starší žiaci) tréningy nielen na 
ihrisku, ale aj mimo neho, posunuli jeho 
zručnosti na novú úroveň. Adam Brčák 
(kategória dorastenci) výkonmi, talentom, 
odhodlaním a správaním na ihrisku, ale aj 
mimo neho, je vzorom pre spoluhráčov. 
Počas sezóny sa podieľal na mnohých ví-

ťazstvách, v ktorých nazbieral v 7 zápa-
soch 17 bodov. Adrián Záhora (kategória 
juniori) svojou produktivitou a prehľadom 
v hre vynikal medzi rovesníkmi. Svojimi 
výkonmi si už ako junior vypýtal miesto 
v mužskej extralige. Martin Latka (ka-
tegória muži) je dlhodobou oporou ex-
traligového tímu Nižná. Svojimi výkonmi 
si dokonca získal miesto v mužskej repre-
zentácii Slovenska. Mgr. Marián Klim-
čík bol ocenený za dlhodobý prínos pre 
florbal v Nižnej, či už na pozícii predsedu 
klubu, alebo ako tréner, funkcionár a hráč. 
Za svoju bohatú športovú kariéru od roku 
1998 vytvoril klub, ktorý je stálym čle-
nom extraligy na Slovensku. Ako tréner 
získal pre Nižnú mnoho titulov majstrov 
Slovenska, ako aj úspechy na medzinárod-
ných turnajoch a z jeho hráčov vychoval 
8 reprezentantov Slovenska. Dokonca sa 
stal reprezentačným trénerom vo Švaj-
čiarsku. Jeho pracovitosť a húževnatosť je 
viditeľná aj po 25 rokoch. 

Michal Smatana, Margita Kováčová 
Za Jednotu dôchodcov Slovenska 

(JDS) Nižná bol ocenený Michal Smatana, 
ktorý v roku 2022 získal 2. miesto v kraj-
ských športových hrách, bol kľúčovým 
hráčom volejbalového družstva JDS Niž-
ná. Margita Kováčová v roku 2022 získala 
1. miesto v behu na 100 m a 2. miesto 
v behu na 50 m na krajských športových 
hrách. 4-krát postúpila na celoslovenské 
hry. V roku 2019 získala 2. miesto v chôdzi 
v Liptovskom Mikuláši a v roku 2018 získa-
la 3. miesto v behu na 100 m v Bardejove. 

Mgr. Michal Tuka 
Kondičný tréner, ktorý sa zúčast-

nil rôznych súťaží, získal ocenenie v ka-
tegórii vytrvalostný beh a skialpinizmus. 
V októbri 2022 sa 1x zúčastnil medzi-
národných pretekov v behu do vrchu 
Grèste de la Mughéra v Taliansku. Me-
dzi jeho najlepšie športové úspechy patrí 
napr. 3. miesto na Slovenskom pohári 
v skialp šprinte Látky, 5. miesto na SP 
Malinô Brdo Night Skialp, 4. miesto na 
pretekoch dvojíc s Lukášom Triznom na 
Strungami Osnice. Celkové hodnotenie v 
skialp sezóne na SP – 5. miesto. Získal tiež 
6. miesto v behu na Babiu Horu, 6. miesto 
v behu na Minčol, 6 miesto v behu do vrchu 
na Bobrovec. 

Absolútny športovec roka 2022
TJ STO Nižná 

Za absolútneho športovca roka 2022 
bola vyhlásená TJ STO Nižná – vicemaj-
ster SR 2022. Stolnotenisovému oddielu 
sa ako jedinému oravskému klubu v his-
tórii prvýkrát podarilo umiestniť v prvej 
trojke. V boji o titul majstra Slovenska si 
TJ STO Nižná nakoniec doviezla z finále 
extraligy striebornú medailu po prehre aj 
v 2. stretnutí vo Vydranoch. Ide o histo-
rický úspech nielen pre obec Nižná, ale aj 
pre Oravu. 

Bc. Daniela Štecová

Absolútny športovec roka 2022 – TJ STO Nižná
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Bedmintonistka z Nižnej sa zúčastnila 
na majstrovstvách SR

Majstrovstvá Slovenska zname-
najú pre každého hráča a jeho tréne-
ra výnimočnú udalosť. Podľa rebríčka 
sa môže kvalifikovať len 24 najlepších 
hráčov sezóny.

V októbri 2022 mali poslednú mož-
nosť kvalifikovať sa na MSR U15 aj diev-
čatá z Nižnej, Lívia Suchánková a Domini-
ka Argalášová, a to na turnaji GP A U15 
v Bratislave. Turnaj sa hral na 1 porážku. 
Dominika po bojovnom výkone prehrala 
s hráčkou z Prešova a obsadila celkovo 
17. – 20. miesto. Lívia v 1. kole pora-
zila mladšiu hráčku z Dolného Kubína 
a po prehre v 2. kole obsadila celkovo 
9. – 16. miesto. Lívia sa tak dostala v slo-
venskom rebríčku na 19. miesto, čím sa 
kvalifikovala na MSR U15. Dominika ob-
sadila v rebríčku 28. miesto, čo jej však 
nestačilo na postup.

Majstrovstvá SR v bedmintone 
kategórie U15 sa konali 19. novem-
bra 2022 v kežmarskej hale na flor-
bal a bedminton. Hralo sa na 4 kurtoch 
zo 6, a to systémom na jednu porážku. 
V 1. kole si Lívia Suchánková ľahko po-
radila s mladšou hráčkou z Prešova. 
V 2. kole nastúpila proti 6. nasade-
nej hráčke z Dolného Kubína, s ktorou 
počas 2 setov niekoľkokrát vyhráva-
la, ale nakoniec bola súperka lepšia. 
Celkovo tak Lívia obsadila zaslúžené 
9. – 16. miesto.

V konečnom rebríčku dvojhry diev-
čat za rok 2022 sa vo vekovej kategórii 
U15 zo 139 hráčok umiestnila Dominika 
Argalášová na 31. mieste a Lívia Suchán-
ková na 17. mieste. Vzhľadom na to, že 
naše dievčatá hrávajú proti súperkám 
z veľkých bedmintonových klubov alebo 
športových tried, ich umiestnenie pova-
žujeme za pekný úspech.

Našim bedmintonistkám gratulu-
jeme a ďakujeme im za úspešnú repre-
zentáciu oddielu a Nižnej na celoslo-

venských podujatiach. Do budúcnosti im 
želáme veľa úspechov a radosti zo športu 
bez zranení. 

Mgr. Jaroslav Suchánek

Defibrilátor AED zachráni život 
nielen športovca

V dnešnej uponáhľanej dobe sa 
v bežnom živote a aj v tom športovom za-
búda na to, že na prvom mieste je zdra-

vie a nie dosiahnutie cieľa. A tak sa aj 
pri zdravej športovej činnosti môže stať 
neočakávaná tragédia, ktorej by sa mož-
no dalo predísť.

V mene športovcov, ich rodičov 
a trénerov prosím zodpovedných alebo 
ochotných ľudí, sponzorov v Nižnej, aby 
vybavili naše športoviská AED- defib-
rilátormi. Aby sme sa všetci, ale hlavne 
naše deti pri športe cítili bezpečne. 

Pri zápase či tréningu môže prísť 
ku situácii, že nečakane pred vami osta-
ne na ihrisku ležať športovec, ktorý ne-
dýcha, nebije mu srdce a záchranári ani 
po 15 minútach neprichádzajú. Ten-
to nepredstaviteľný pocit bezmocnosti 

som zažil ako tréner a priamo pri účasti 
na oživovaní 12-ročného dievčatka 
z Prešova na bedmintonovom turnaji. 
Boli to najhoršie chvíle, ktoré som zažil 
na športovisku. Našťastie po príchode 
záchrannej služby priviedol mladú špor-
tovkyňu k životu až druhý elektrický im-
pulz z defibrilátora, ale ktovie s akými 
následkami.

Veríme, že aj v Nižnej sme v 21.sto-
ročí pripravení, ak na športoviskách, ako 
štadión, telocvičňa či tenisové kurty ne-
čakane skolabuje dospelý, alebo dieťa 
pri športovej záťaži.

Mgr. Jaroslav Suchánek
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Po dvoch rokoch si žiaci opäť zahrali 
vianočný bedmintonový turnaj

Po viac ako 2-ročnej prestávke zor-
ganizovali členovia bedmintonového od-
dielu v spolupráci so ZŠ s MŠ Nižná ďalší 
ročník vianočného turnaja žiakov, ktorý 
finančne podporila obec Nižná. Turnaj 
sa konal v sobotu 17. decembra 2022 
a zúčastnilo sa ho 14 mladých bedminto-
nistov. Vysoká chorobnosť na základnej 
škole ovplyvnila celkovú účasť na turnaji. 
Pre mnohých to bol ich prvý bedminto-
nový turnaj.

V najmladšej kategórii 2. – 5. roč-
ník skončila na 1. mieste Miriam Do-
magalová, ktorá vo finále porazila Emu 
Žuffovú. V zápase o 3. miesto vyhrala 
Margaréta Gabaríková nad Sofiou Kula-
kovou. V kategórii dievčat 6. – 8. ročník, 
ktoré súťažili spolu s chlapcami, hrali iba 
2 hráčky a v ich vzájomnom zápase zví-
ťazila Lea Malatinková nad Leou Boďo-
vou. V chlapčenskej kategórii 6. – 8. roč-
ník sa na 1. mieste umiestnil bez straty 
setu Gregor Skurčák. a 2. priečku obsadil 
Tomáš Hlavaj. 3. miesto patrilo bedmin-
tonovému začiatočníkovi Šimonovi Vese-
lému. Veľké poďakovanie za spoluorga-

nizáciu si zaslúžia bedmintonistky Lívia 
Suchánková a Dominika Argalášová.

Všetci bedmintonisti svojimi vý-
konmi na tomto turnaji preukázali, že sú 
pripravení reprezentovať našu obec aj 

na celoslovenských bedmintonových 
turnajoch SZBe (Slovenského zväzu bed-
mintonu) v roku 2023.

Mgr. Jaroslav Suchánek

Nižnianski stolní tenisti 
sa stali vicemajstrom SR 2022

Stolní tenisti z TJ STO Nižná dosiahli 
na jar 2022 historický medailový úspech 
na najvyššej slovenskej súťaži, čo sa ešte 
na Orave nikomu predtým nepodarilo.

Nižná sa najprv prebojovala v ex-
tralige do prvej šestky a tam sa už hralo 
play-off. Najprv si vo štvrťfinále poradila 

2:0 na zápasy s Vranovom nad Topľou 
a potom v semifinále s veľmi silnou 
Rožňavou 2:1, s ktorou rok predtým 
prehrala v semifinále a ešte predtým 
vo štvrťfinále.

Pre Nižnú sa stal sen skutoč-
nosťou a zahrala si proti dlhodo-

bo najlepšiemu mužstvu na Slo-
vensku s hráčmi z reprezentácie SK 
Vydrany. Prvý finálový duel sa odohral 
26. 4. 2022 v telocvični základnej školy 
v Nižnej, kde vládla fantastická atmo-
sféra, ktorú vytvorilo veľké množstvo 
divákov na tribúnach. Žiaľ, súper potvr-
dil kvalitu a zvládol takmer vyrovnané 
stretnutie s výsledkom 5:2.

Druhý finálový zápas extraligy mu-
žov SK Vydrany a TJ STO Nižná sa usku-
točnil 29. 4. 2022 v Kultúrnom dome 
Vydrany. Tam už favorit nenechal nič 
na náhodu a vyhral pomerne hladko aj 
druhé stretnutie s výsledkom 5:0, čím 
získal ďalší titul. V každom prípade sa TJ 
STO Nižná radovala z úžasného úspe-
chu vicemajstra SR 2022 a zanechala tak 
skvelú reklamu pre Nižnú, a tiež pre celú 
Oravu.

Strieborná zostava Nižnej: Adam 
Brat, Dalibor Diko, Tibor Bednár, Peter 
Turček, tréner Miroslav Bednár, predseda 
klubu Ing. Radovan Slimák.

Tibor Bednár
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Cykloklub Nižná spoznával Biele Karpaty
Cykloklub Nižná organizuje v rámci 

ročného plánu akcií popri jednodňových 
akciách v oblasti Oravy a Poľska aj pra-
videlné dlhšie výjazdy po rôznych kútoch 
Slovenska. Inak tomu nebolo ani v dňoch 
15. – 18. septembra 2022, kedy klub ab-
solvoval štvordňovú cyklistickú akciu 
na horských bicykloch v okolí Novej Dub-
nice, kde spoznával krásy Bielych Karpát 
a Strážovských vrchov. Cyklopartia sa 
nakoniec rozrástla do 18-členného pe-
letónu, ktorému na trasách velil Miloš 
Kuník z Trenčína.

Prvý deň sme sa vybrali smerom 
do Bielych Karpát, a to na hrad Vršatec 
a na horský hotel Kráľovec. Síce trochu 
pršalo, ale v cieli po 78 km bol každý plný 
dojmov a endorfínov.

Počas druhého dňa sme spoznávali 
Strážovské vrchy. Z Novej Dubnice sme 
sa vybrali cez nádherné kúpeľné mesto 

Trenčianske Teplice smerom na vrchol 
Baske. Stúpanie dostatočne preverilo 
našu kondičku po včerajšej otváracej túre. 
Síce išlo o krátku trasu, bola veľmi inten-
zívna. Takmer tisíc nastúpaných metrov 
bolo zárukou odborných a dlhých debát 
v miestnej pivárni.

Na tretí deň sme bicykle nasme-
rovali znovu do Bielych Karpát k našim 
západným susedom na Moravu. Roz-
hodli sme sa navštíviť Slavičín, miest-
ny pivovar z 15. storočia, kde sme mali 
možnosť vidieť výrobu „zlatého moku“, 
a tiež ochutnať miestne špeciality. 
Naspäť do Novej Dubnice sme sa vrátili 
po Vážskej cyklomagistrále, ktorá môže 
byť vzorovou slovenskou cyklotrasou. 
Veľká radosť je jazdiť tak rýchlo a bez-
pečne.

Ivan Opát

TJ STO Nižná vytvorila rekord 
na majstrovstvách Oravy

Majstrovstvá Oravy v Mútnom sa 
konali 7. 1. 2023 a stolní tenisti z Niž-
nej na nich predviedli úplnú dominanciu. 
V kategórii jednotlivcov a v štvorhrách 
ovládli všetky medailové pozície (okrem 
jedného bronzu) a vytvorili tak historic-
ký rekord, pretože sa to nepodarilo ešte 
žiadnemu klubu na Orave.

Titul v kategórii jednotlivcov získal 
parádnym výkonom extraligový hráč 
Dalibor Diko, ktorý si poradil vo finále 
s najväčším prekvapením turnaja, Mar-
tinom Kyselom, a to výsledkom 3:2. 
Finále bolo plné krásnych dlhých vý-

men a drámy. Martin Kysel potvr-
dil svoju formu z extraligy, keďže už 
vo štvrťfinále vyradil nasadenú jednotku, 
hráča extraligového Ružomberka, An-
dreja Kaššaya.

V semifinále taktiež skončili hrá-
či Nižnej, Marek Tutura a Zdeno Drbiak, 
ktorí hrali vo výbornej forme.

Štvorhru jasne vyhrali Martin Ky-
sel so 66-ročným trénerom Nižnej, Mi-
roslavom Bednárom. Trénerovi patrí 
veľké uznanie, že v neuveriteľne po-
kročilom veku suverénne dominoval 
v štvorhre a spolu s M. Kyselom zaslú-

žene získali titul. Vo finále si poradili 
s dvojicou Marek Tutura/Zdeno Drbiak 
s výsledkom 3:1.

Bronz získali A. Kaššay/M. Makúch 
(hráč Nižnej, ktorý je na hosťovaní v Ne-
mecku) a bratia Stašovci z Tvrdošína.

V Nižnej sa vytvorila vynikajúca par-
tia mladých chlapcov a dievčat, na ktorej 
má najväčšiu zásluhu predseda klubu 
a hlavný sponzor Radovan Slimák a tré-
ner Miroslav Bednár. Všetkým srdečne 
gratulujeme a ďakujeme za kvalitnú re-
prezentáciu Nižnej.

Tibor Bednár
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Na 24-hodinovom spinning maratóne 
padol rekord

Na sviatok Troch kráľov, 6. januára 
2023, odštartovali členovia Cykloklubu 
Nižná už 3. ročník 24-hodinového spinning 
maratónu. Po uplynutí 60-minútových 
intervalov odovzdávali štafetu ďalším 
účastníkom maratónu. Počas 24 hodín sa 
vystriedalo 31 nadšencov cyklistiky, ktorí 
na dvoch stacionárnych bicykloch prešli 
spolu viac než 1233 km, čím prekonali 
doterajší rekord z roku 2019 – 1143 km. 
Priemerná rýchlosť bola nameraná cez 27 
km/ hod. V ponuke súťažných stacionár-
nych (spinningových) bicyklov sme mali 
aj novinku. Dva smart cyklotrenažéry boli 
napojené online na virtuálne trasy z celé-
ho sveta. Trenažér mení odpor sám podľa 
simulovanej trate alebo zvoleného profilu 
a cyklista sa takmer reálne prispôsobuje 
tempu a výkonom ostatných online pre-
tekárov.

Niektorí cyklisti absolvovali svoju 
60-minútovú jazdu aj 2-krát a dokonca aj 
4-krát, hlavne v nočných a ranných ho-
dinách, keď už sily a aj účastníci pomaly 
ubúdali. Napriek tomu, že nie všetci nám 
verili, že akciu zvládneme a prekonáme 
starý rekord, považujeme akciu za veľmi 
úspešnú. Privítali sme medzi sebou aj pro-

fesionálneho cyklistu Samuela Tuku z Niž-
nej, ktorý je momentálne reprezentantom 
SR v cestnej cyklistike do 23 rokov a je 
tiež členom kontinentálneho cyklistického 
tímu Dukla Banská Bystrica. Veľká podpo-
ra na našom maratóne bola aj od bežec-
kých maratóncov z Tvrdošína pod vedením 
Jána Balúna. O občerstvenie a pitný režim 
bolo dostatočne postarané. Na bicykloch 
sa striedali rôzne výkonnosti, ročníky na-
rodenia, ženy, muži a aj deti.

Veľké poďakovanie patrí Milošovi 
Kubošovi, predsedovi Cykloklubu Nižná, 
servisnému podpornému tímu, Františko-
vi Frielichovi a Miroslavovi Šurinovi, a tiež 
ľuďom odhodlaným obetovať nočný spá-
nok v prospech tímového úspechu. Ďa-
kujeme sponzorom úspešného podujatia, 
a to pizzerii Tutto Bene Drive, baru Jama 
a Obecnému úradu Nižná.

Ivan Opát

Nočná bajkovačka mala veľký úspech

V poradí už 6. ročník akcie Nočná 
bajkovačka, ktorú zorganizoval Cykloklub 
Nižná, bola znova veľmi úspešná. Viac 
než 60 nadšencov nočnej horskej cyklis-
tiky sa stretlo večer 7. októbra 2022 pred 
barom JAMA v Nižnej.

Pred štartom sa účastníci rozdelili 
na dve skupiny. Prvá skupina sa vydala 

po plánovanej trase miernym kopcom 
okolo lyžiarskeho vleku smerom ku hno-
jisku a k starému mlynu. Pokračovali 
cez Svrčkovú, okolo Studeného potoka 
smerom k podbielanskému mostu a ná-
sledne už s pomocou čeloviek do Pod-
biela a okolo rieky Orava do Krivej. Dru-
há skupina nočných cyklistov si to trochu 

sťažila a vyrazila najskôr ľahšou trasou 
cez lavičku a cez tri potoky. Od tretieho 
nižnianskeho potoka sa začalo už stúpať 
po cyklotraile smerom na Prasatín k vy-
sielaču. Tam sa ku skupine pridala ďalšia 
cyklopartia z Oravského Bieleho Potoka, 
čím sa účasť nočných cyklistov rozrástla 
o ďalších účastníkov. Po krátkej pauze ich 
čakal zjazd po singletraili až ku hnojisku. 
Odtiaľ sa napojili na cyklotrasu a pokra-
čovali v stopách prvej skupiny. V Krivej, 
v miestnom Mlyne, sa nakoniec zišlo 
vyše 70 nočných jazdcov, ktorých čakalo 
občerstvenie vo forme čerstvého ovčieho 
syra z domácej produkcie. Po načerpaní 
síl všetkých čakalo spoločných spiatoč-
ných 8 km.

Tam, kde sa celá akcia začala, sa aj 
skončila. Majiteľ baru JAMA, Janko, pri-
vítal všetkých účastníkov pohostením 
v podobe pečenej klobásy, jaternice 
či krkovičky a aj Andrej, kuchár 
pizzerie Tutto Bene Drive, potešil cyk-
listov výbornou pochúťkou. Na záver len 
dodáme, že už teraz sa tešíme na ďalšiu 
akciu.



Počas mesiacov august a september 
2020 prebehla na futbalovom štadióne v 
Nižnej rekonštrukcia časti oplotenia pri 
hlavnej tribúne. Súčasne bolo opravené 
a zrekonštruované osvetlenie na hlavnej 
tribúne. Projekt na obnovu oplotenia pri 
hlavnej tribúne v dĺžke 115 m podporil 
Nadačný fond KIA v nadácii Pontis, veľ-
kou mierou prispela aj obec Nižná a tech-
nické služby. Netreba zabudnúť ani na 
pomoc dobrovoľníkov a hráčov FK Nižná.

V mesiacoch marec a apríl 2021 boli 
rekonštruované šatne pre deti a mládež, 
ktoré navštevujú futbalovú akadémiu FK 
Nižná. Skupina 20 dobrovoľníkov opra-
vila formou brigád poškodené steny 
a vymaľovala vnútorné priestory šat-
ní. Pribudla aj nová šatňa pre trénerov. 
Časť materiálu na rekonštrukciu spon-
zorsky daroval Martin Vrabček – STAVI-
VÁ (Nižná) a ostatný materiál poskytla 
obec Nižná. S nábytkom nám pomohla 
spoločnosť KONDELA s.r.o. Nové dve-
re a podlahu sponzorsky poskytla firma 
JANZA, s.r.o., elektrické radiátory na 
vykurovanie a osvetlenie darovala firma 
TVRDEX, s.r.o. a stolárske práce realizo-
valo Stolárstvo Štefan Zeman – Výroba 
nábytku na mieru.

V rekonštrukcii plánujeme pokra-
čovať a v spolupráci s obcou Nižná pri-
pravujeme projektovú dokumentáciu na 
komplexnú rekonštrukciu budovy ako 
celku. Spodná časť budovy bude slúžiť 
predovšetkým športovcom a pribudnú 

sociálne zariadenia pre potreby organi-
zovania obecných podujatí na štadióne. 
Vrchnú časť budovy bude tvoriť ubytov-
ňa a spoločenská miestnosť s kuchynkou, 
ktorá bude slúžiť na rôzne spoločenské 
udalosti, ako napr. na malé oslavy, kary, 
schôdze a pod. Dôležitou súčasťou vyu-
žitia týchto priestorov však budú rôzne 
nájmy na sústredenia športových klubov 
s ubytovaním.

V roku 2021 bola pre FK Nižná 
schválená žiadosť o poskytnutie dotá-
cie z dotačného programu Regionálne 
dotácie z vlastných príjmov Žilinského 
samosprávneho kraja na rok 2021 – re-
gión Orava v rámci výzvy Rozvoj verejnej 

a športovej infraštruktúry. V mesiacoch 
október a november 2021 bola realizo-
vaná 2. etapa oplotenia futbalového šta-
dióna v celkovej dĺžke 110 bm. Výstavba 
oplotenia prispela nielen k bezpečnosti, 
ale podporila aj estetický vzhľad štadió-
na. Cieľom oplotenia štadióna pre obyva-
teľov Nižnej a okolitú mládež je zvýšenie 
kvality športoviska, športovej infraštruk-
túry, a tým vytvorenie pocitu bezpečia 
v areáli. V neposlednom rade je to tiež 
podpora rozvoja športu a zdravého život-
ného štýlu v obci Nižná, ktorý slúži aj ako 
prevencia a udržiavanie fyzického a psy-
chického zdravia.

V roku 2021 bola postavená vstup-
ná brána s názvom Gabion aréna. Mar-
ketingové práva na názvy štadiónov sa 
stávajú významným finančným artiklom. 
Vo futbalovom klube v Nižnej sme sa roz-
hodli ponúknuť spoločnosti Lemon Tra-
de, s.r.o. stať sa súčasťou názvu štadióna. 
V súčasnosti nesie štadión názov Gabion 
Aréna – Futbalový štadión SNP.

Futbalová Európa je v tomto smere 
v porovnaní so Slovenskom bezpochyby 
o niekoľko krokov vpred. Na Slovensku 
fungujeme odlišne než vo futbalovo vy-
spelej Európe. V európskom profesionál-
nom i amatérskom futbale nie je žiadnou 
kuriozitou predávať práva na názov šta-
diónu. Nielen popredné, ale aj amatérske 
futbalové kluby v Európe majú uzatvo-
rené zmluvy, ktoré tvoria percentá ich 
celkových príjmov na športovú činnosť. 
Marketingové práva na názov futbalové-
ho štadióna sa speňažujú všetkými mož-
nými spôsobmi. Niektoré futbalové kluby 
sa dokonca rozhodli ponúkať ako priestor 
na reklamu aj názvy tribún. Dôvodom, 
prečo sa práve podnikatelia v mestách 
či obciach uberajú touto marketingovou 

Futbalový štadión prešiel zmenami

Rekonštrukcia oplotenia na štadióne, I. etapa

Rekonštrukcia šatní
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cestou je, že tým presadzujú svoje pod-
niky a zároveň zviditeľňujú dané mesto/
obec, v ktorej žijú. Častokrát smerujú 
svoje finančné prostriedky nielen do cho-
du klubu, ale aj do názvu štadióna.

Vzhľadom na to, že nám v Niž-
nej záleží na budovaní dobrého mena 
obce, chceme ponúknuť alternatívu, ako 
prispieť a pomôcť novovzniknutej regi-

onálnej futbalovej akadémii FK Nižná. 
Týmto spôsobom chceme ukázať, že aj v 
malej obci je možné robiť veľké veci.

Voľno po ukončení jesennej časti 
futbalovej sezóny 2021/2022 a núte-
né pozastavenie tréningového procesu 
v našej akadémii, ktoré bolo spôsobené 
zhoršením pandemickej situácie, sme 
využili naplno. Dňa 30. októbra 2021 sa 
za účasti hráčov, trénerov a dobrovoľní-
kov futbalového klubu konala brigáda pri 

hlavnom vstupe GABION ARÉNY. Cie-
ľom bolo naplnenie gabionových košov 
kameňom. Počas celej pracovnej soboty 
nechýbalo občerstvenie, o ktoré sa po-
staral generálny sponzor futbalovej aka-
démie – Lemon trade s.r.o. a ďalší spon-
zor Kované ploty. Podarilo sa nám znovu 
spojiť sily pre dobrú vec a priložiť ruku k 
budovaniu športového stánku v Nižnej. 
Všetkým zúčastneným ďakujeme.

EURÁ z EURA bol nový projekt Slo-
venského futbalového zväzu (SFZ), ktorý 
mal slúžiť na zlepšenie úrovne športo-
vej infraštruktúry amatérskeho futbalu. 
Finančné prostriedky, ktoré boli získané 
za postup našej reprezentácie na EURO 
2020, sa rozdelili na 3 časti. Tretina slú-
žila pre hráčov a realizačný tím, druhá 
tretina na náklady spojené s finálovým 
turnajom EURO 2020 a tretia tretina 
bola investíciou do rozvoja slovenského 
futbalu. A práve z tretej tretiny odmeny 
bol financovaný projekt EURÁ z EURA, 
vďaka ktorému bol v júli 2022 na futba-
lovom štadióne v Nižnej realizovaný au-
tomatický zavlažovací systém. Jedná sa o 
moderný systém, kde je na hracej ploche 
umiestnených 24 samostatne riadených 
zavlažovacích trysiek, ktoré zabezpeču-
jú pravidelné zalievanie na hlavnej hra-
cej ploche. Súčasťou zavlažovania je aj 
dažďový senzor, ktorý umožňuje zastaviť 
zavlažovanie pri dosiahnutí určitých hod-
nôt zrážok. Ďakujeme SFZ za podporu FK 
Nižná. Pre klub to znamená dôležitý krok 
v rámci zvýšenia starostlivosti o hraciu 
plochu.

Aj v roku 2022 bola pre FK Nižná 
schválená žiadosť o poskytnutie dotá-
cie z dotačného programu Regionálne 
dotácie z vlastných príjmov Žilinské-
ho samosprávneho kraja na rok 2022 
– región Orava v rámci výzvy Rozvoj 
verejnej a športovej infraštruktúry. 
Hlavnou úlohou projektu bola realizácia 
športovej odrazovej steny v mesiaci sep-
tember 2022 na futbalovom štadióne v 
Nižnej s celkovou dĺžkou 51 bm, ktorá 
slúži zároveň aj ako časť oplotenia. Tým 
bola dokončená 3. etapa oplotenia šta-
diónu.

Andrej Brčák

Oplotenie štadióna, II. etapa

 Vstupná brána GABION ARÉNA

 Športová odrazová stenaPlnenie gabionových košov Automatický zavlažovací systém
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Regionálna futbalová akadémia FK Nižná

Vo futbalovom klube sa už dlhšie 
pohrávali s myšlienkou vytvoriť projekt za-
meraný na rozvoj talentovanej mládeže v 
Nižnej. Rok 2020 bol štartovacím obdobím 
pre vznik futbalovej akadémie, ktorý spočí-
val v celoročnom nábore detí od 5 do 15 ro-
kov. Hlavným cieľom regionálnej futbalovej 
akadémie je pozdvihnúť amatérsky futbal 
na vidieku a ukázať talentovaným deťom 
cestu z amatérskeho do profesionálneho 
futbalu. Vybudovanie akadémie považuje-
me za veľmi dôležitý krok na ceste za cie-
ľom vo výchove talentovaných futbalistov a 
pozdvihnutí mena obce Nižná.

Pri príležitosti vzniku RFA FK Nižná 
bola vytvorená web stránka www.fknizna.
sk, ktorej obsah tvorí nielen detailná his-
tória nižnianskeho futbalu, ale aj novinky z 
diania v klube a v samotnej akadémii. Deti v 
akadémii pravidelne trénujú pod dohľadom 
trénerov s licenciou UEFA a zúčastňujú sa 
rôznych turnajov. Tréningy a zápasy sa odo-
hrávajú väčšinou na štadióne v Nižnej, ktorý 
v súčasnosti nesie názov Gabion Aréna – 
Futbalový štadión SNP. Počas zimnej se-
zóny deti hrávajú, v okolitých telocvičniach.

Prvý spoločný tréning futbalovej aka-
démie sa konal v stredu 26. mája 2021. Na 
hracej ploche futbalového štadióna v Niž-
nej sa vtedy zišiel úctyhodný počet detí, a 

to 62, z toho 46 detí bolo priamo z Nižnej. 
Momentálne máme 121 registrovaných 
hráčov/hráčok. Máme jasný a transparentne 
komunikovaný finančný plán, na ktorom sa 
podieľa obec Nižná, generálny sponzor GA-
BIONY LEMON a k fungovaniu akadémie 
každoročne prispievajú aj ostatné firmy z 
nášho okolia. Samozrejme treba spomenúť 
aj členské, ktoré platia rodičia za svoje deti.

Vedenie RFA pripravilo pre deti a ich 
rodičov od svojho vzniku už viaceré ak-
cie. Napr. v spolupráci s Blachotrapez sa v 
nedeľu 5. septembra 2021 konal futbalo-
vý turnaj BLACHOTRAPEZ CUP ORAVA 
2021 pre deti do 9 rokov, ktorého sa zúčast-
nilo 13 tímov od Zuberca cez Nižnú, Dolný 
Kubín až po Oravskú Lesnú. Svoje zastúpe-
nie mimo Oravy mali tímy OK Častkovce, 
Futbalová škola Royaldom, Blachotrapez 
Stars a poľský KS Luboń Skomielna Biała. 
Súťažné zápasy sa hrali na troch ihriskách 
ohraničených farebnými kužeľmi. Každý tím 
hral v skupine 5 – 6 zápasov. Počas turnaja 
boli prichystané rôzne súťaže, bufet, nafu-
kovací hrad i tancujúci nafukovací panák. 
Na záver turnaja bol ocenený najužitočnejší 
hráč tímu, najlepší hráč turnaja a najlepší 
brankár turnaja. Je dôležité, aby sa deti na-
učili, že víťazstvá aj prehry patria k životu. 
Víťazmi sa však stali všetci zúčastnení, pre-

tože dobrý pocit a spomienky zostanú v pa-
mäti každého dieťaťa.

Dňa 9. septembra 2022 bol hlav-
ným programom spoločný tréning rodičov 
s deťmi, kde si mohli vyskúšať tréningovú 
jednotku pod vedením našich trénerov na 
5 futbalových ihriskách pre kategórie U7, 
U9, U11, U13 a U15. Nechýbalo spoločné 
rozcvičenie, súťaže a samozrejme futbalový 
zápas medzi deťmi a rodičmi. Na záver bola 
pripravená grilovačka a občerstvenie, kde 
mali tréneri možnosť spoznať rodičov, ktorí 
pomáhajú pri výchove našich futbalových 
nádejí.

RFA zorganizovala futbalový kemp 
ŠKOLY FUTBALU v spolupráci s organizá-
torom letných futbalových kempov AKTI-
VITY PRO, ktorý sa uskutočnil v termíne 22. 
– 26. augusta 2022 v Gabion Aréne – Fut-
balového štadióna SNP v Nižnej. Kemp bol 
určený pre chlapcov a dievčatá od 5 do 16 
rokov. Tréneri si pre deti pripravili množstvo 
zábavných kondičných a náučných cvičení 
zameraných na rozvoj futbalovej techniky, 
presnosť i vytrvalosť. Deti si boli v rámci re-
generácie zaplávať, zahrali si bowling a boli 
sa schladiť zmrzlinou.

Víkend 14. – 15. januára 2023 patril 

Logo RFA FK Nižná od roku 2020. Prvý spoločný tréning RFA FK Nižná

Futbalový kemp Školenie prvej pomoci

Pokračovanie na str. 45
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športovému podujatiu TopFit Cup 2023, 
ktorý sa konal v športovej hale v Tvrdo-
šíne. Zahrali si kategórie U7 a U9. Spolu 
padlo neuveriteľných 159 gólov.

Keďže pri vykonávaní každej športo-
vej aktivity existuje určitá pravdepodob-
nosť, že môže dôjsť k zraneniu, vedenie 
futbalovej akadémie sa rozhodlo, že sa vo 

svojom voľnom čase zaškolí v poskyto-
vaní prvej pomoci. Záchrannej zdravotnej 
službe trvá v priemere 11 minút, kým prí-
de na miesto nehody, a preto je potrebné 
si pamätať, že akákoľvek prvá pomoc je 
lepšia ako žiadna. V sobotu 17. decembra 
2022 sa takéto školenie konalo v Penzió-
ne Ostražica v Nižnej, a to pod vedením 
inštruktorky Ing. Evy Piovarčiovej z LIP-
TOV RESCUE ACADEMY. Veríme, že ne-

budeme musieť použiť nič z toho, čo sme 
sa naučili, ale na druhej strane sme vďační, 
že sme si mohli pripomenúť napr. to, ako 
správne telefonovať na tiesňovú linku, ako 
ošetriť drobné či závažnejšie poranenia, 
popáleniny a zlomeniny, ako resuscitovať 
dospelého i dieťa, ako úspešne zvládnuť 
život ohrozujúce stavy (alergiu, epilepsiu, 
infarkt, náhlu cievnu mozgovú príhodu), 
ale aj čo znamená skratka AED a ako tento 
prístroj používať. Samozrejme by mala byť 
pri každom tréningu či zápase dostupná 
lekárnička.

Ďakujeme všetkým, ktorí sa podieľa-
jú na úspešnom fungovaní futbalovej aka-
démie. Veríme, že prostredníctvom správ-
nych ľudí, zodpovednej práce a trpezlivosti 
dosiahneme s deťmi excelentné výsledky. 
Všetkým prajeme hlavne veľa zdravia a 
futbalových úspechov!

(zf)

BLACHOTRAPEZ CUP 2021

TopFit Cup 2023
Regionálna futbalová akadémia FK 

Nižná v spolupráci s TopFit zorganizova-
li pre kategórie U7 a U9 turnaj s názvom 
TopFit Cup 2023. Turnaj sa konal počas 
víkendu 14. – 15. januára 2023 v špor-
tovej hale v Tvrdošíne. Naše pozvanie do 
obidvoch kategórií prijal aj MFK Ružom-
berok. V sobotu odštartovali svoje zápasy 
najmenší v rámci kategórie U7 za účasti 
6 mužstiev. Hralo sa systémom každý s 
každým 1x15 min. Víťazmi boli všetci zú-
častnení a každý si odniesol pamätnú me-
dailu a pohár za účasť. Tréneri taktiež vy-
brali najlepšieho hráča každého družstva. 
Nechýbali pekné futbalové momenty, ale 
najmä radosť po strelení každého gólu. 
Spolu sme videli neuveriteľných 78 gó-
lov. Za najlepšieho hráča Nižnej v turnaji 
U7 bol vyhlásený Lukáš Javorek a Matias 
Štrbáň.

Účastníci turnaja U7: 
FK Nižná 1, FK Nižná 2, MFK Ružomberok, 
MFK Dolný Kubín, TJ Tatran Klin, Oravan 
Oravská Jasenica.

Akýmsi vrcholom celého víkendu bol 
nedeľňajší turnaj kategórie U9. Hralo sa 
v 2 skupinách a hrací čas 1 zápasu bol 
13 minút. Nechýbali napínavé zápasy 
a družstvá futbalistov do 9 rokov pred-
vádzali oduševnené výkony podporované 
úžasným publikom, ktoré tvorili najmä ro-
dičia. Emócie sa striedali – radosť z víťaz-
stiev, ale aj slzy porazených.

V konečných súbojoch vyhral MŠK 
Námestovo nad FK Nižná 3:1 a finálový 
zápas skončil víťazstvom MFK Ružombe-
rok proti TJ Oravská Lesná 1 s výsledkom 
6:0. Diváci videli v nedeľu spolu 81 gólov. 
Najlepším strelcom sa stal Adrián Kubáni 
z MŠK Námestovo s 10 gólmi. Za najlepšie-

ho brankára bol vyhlásený Matija Schmid 
z MŠK Ružomberok. Ocenení boli tiež naj-
lepší hráči z každého klubu. Za najlepšieho 
hráča Nižnej bol vyhlásený Jakub Kováč.
Konečné poradie turnaja U9:
1. MFK Ružomberok
2. TJ Oravská Lesná 1 
3. MŠK Námestovo
4. FK Nižná
5. ŠK Tvrdošín
6. Oravan Oravská Jasenica
7. FK FATRAN Dolná Tižina
8. ŠK Belá
9. TJ Tatran Klin
10. TJ Oravská Lesná 2

Na záver patrí veľké poďakovanie 
hlavnému podporovateľovi turnaja TopFit. 
Veríme, že podobných turnajov pre deti 
bude viac.

Andrej Brčák

TopFit Cup – FK Nižná, kategória U9 TopFit Cup – FK Nižná, kategória U7

Dokončenie zo str. 44
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Florbalový klub Nižná zhodnotil sezónu 
2021/2022

Počas sezóny 2021/2022 tvorilo 
členskú základňu florbalového klubu 
Nižná 114 členov v kategóriách mladší 
a starší žiaci, dorast, juniori a muži. 
Okrem úžasných výsledkov patrí me-
dzi najväčšie posuny zapojenie väčšieho 
počtu ľudí do starostlivosti o chod klu-
bu, a taktiež príchod stabilných trénerov 
do všetkých kategórií. Menovite sa jed-
nalo o trénerov Marián Klimčík st. pre prí-
pravky a projekt EDM florbalovej akadé-
mie, Marián Mačňák pre mladších žiakov, 
Marián Klimčík ml. pre starších žiakov 
a juniorov a Erik Hujo spolu s Martinom 
Latkom pre dorastencov. Hrajúcim tréne-
rom mužov bol Patrik Bachan.

Kategórii mužov sa vydarila základ-
ná časť sezóny, keď z 12 tímov obsadili 
2. miesto. V štvrťfinále vyraďovacej čas-
ti však prekvapivo nestačili na 7. celok, 
tím ŠK Lido Prírodovedec Bratislava, 
v sérii na 3 víťazné zápasy prehrali 2:3 
a v konečnom zúčtovaní obsadili muži 
5. miesto. Tento výsledok môže mr-
zieť, nakoľko bol tím výborne vyvážený 
v pomere skúsených a mladých hráčov 
a prebojovať sa do finále bolo určite 
v ich schopnostiach. Po skončení sezóny 
odobral SZF (Slovenský zväz florbalu) 
licenciu Mestskej športovej hale v Tvrdo-
šíne pre nevyhovujúce rozmery ihriska, 
preto sú od ďalšej sezóny muži nútení 
hrať svoje domáce zápasy až v Mútnom. 
Po sezóne opustili mužský káder viacerí 
hráči, Patrik Bachan a Peter Čuporák pre-
stúpili do konkurenčného bratislavské-
ho ŠK Lido, Jakub Košarišťan smeroval 
do českej ligy, Erik Hujo sa presunul 
k mládeži na pozíciu trénera. Káder sa 
do nasledujúcej sezóny značne obmenil, 
viac priestoru tak dostávajú mladí odcho-
vanci klubu.

Kategória juniorov sa predstavila 
v regionálnej lige stred, kde si v dlho-
dobej súťaži zmerala sily so súpermi 

z Rabče, Čadce a Brezna. Z 9 odohratých 
zápasov zvíťazili až 8-krát a v lige jed-
noznačne triumfovali. Okrem víťazstiev 
teší, že sa viacerí hráči stali pevnými opo-
rami A-mužstva v extralige. Kapitánom 
a výraznou postavou bol Jakub Košariš-
ťan, ktorý po sezóne prestúpil do tímu 
FBC Ostrava v českej najvyššej súťaži 
mužov.

Dorastenci sa taktiež predstavili 
v regionálnej lige stred, kde štartovalo 
celkovo 9 tímov. Základnú časť odohra-
li s každým súperom raz, pričom sa im 
podarilo zvíťaziť v 4 zápasoch a obsadili 
5. miesto. V nadstavbovej časti play-off 
“B” sa stretli s tímami, ktoré boli umiest-
nené na 5. – 9. mieste. Po odohraní ďal-
ších 8 zápasov si udržali pekné 5 miesto. 
Za pozitívum považujeme dosadzovanie 
hráčov do staršej kategórie počas celej 
sezóny. Veľkou oporou dorastencov sa 
stal Adam Brčák, ktorý po sezóne odišiel 
na striedavý štart do juniorského extrali-
gového tímu FBK Púchov nazbierať nové 
skúsenosti. Marek Pallo si v nasledujúcej 
sezóne pripísal prvé štarty za extraligové 
mužské družstvo.

Počas sezóny trápil kategóriu star-
ších žiakov užší káder, no aj napriek 

tomu sa im podarilo postúpiť z 10 tímov 
do elitnej nadstavby medzi 5 najlepších. 
Svojim súperom už v nadstavbe nestačili, 
a tak obsadili konečné 5. miesto. Treba 
vyzdvihnúť výkony hráčov Mateja Záhoru 
a Filipa Žáka, ktorí boli počas sezóny veľ-
kou oporou tímu.

Sezóna 2021/2022 bola z pohľadu 
mladších žiakov kostrbatá. Deti sa na 
zápasoch a tréningoch striedali z dôvo-
du karantény pre ochorenie COVID-19, 
čo komplikovalo tréningový proces. Po-
čas dobrého obdobia bolo na trénin-
gu až do 20 detí, čo je výborný prísľub 
do budúcna. Od nasledujúcej sezóny už 
prebiehajú tréningy aj zápasy bez obme-
dzení, z čoho máme veľkú radosť. 

EDM florbalová akadémia pri ZŠ 
s MŠ Nižná vznikla v októbri 2021 a za-
strešila najmenšie deti, ktoré ešte nehrá-
vajú oficiálne zväzové súťaže. V súčasnos-
ti ju navštevuje 35 detí (1. – 4. ročníka). 
Prípravka sa zúčastnila zatiaľ 4 turnajov, 
z toho 2 medzinárodných. Získali 3x 
1. miesto a 1x 3. miesto. Viacerí hráči 
sa určite už v najbližšej sezóne objavia 
v FBK Nižná.

Matúš Medžo

Mužské družstvo FBK Nižná v sezóne 2021/2022.
Horný rad zľava: Boris Martvoň, Michal Matlák, Lukáš Laštík, Erik Hujo, Patrik Bachan, 
Stanislava Zimániová – vedúca tímu.
Stredný rad zľava: Peter Žák, Samuel Zemančík, Stanislav Belko, Timotej Čuporák, 
Martin Kuboš, Marián Mačňák, Marcel Nákačka.
Dolný rad zľava: Matúš Staroň, Jakub Košarišťan, Tomáš Reguly, Matúš Medžo, Martin Latka, 
Peter Čuporák, Jakub Kepšta.
Na fotke chýbajú: Adam Kaššák, Martin Drozd, Adrián Záhora a Adrián Belopotočan.
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Florbalová akadémia zvíťazila 
Dňa 1. 12. 2022 sa EDM florbalová 

akadémia pri ZŠ s MŠ NIŽNÁ zúčastnila, 
a zároveň aj zvíťazila, vo svojom prvom 
florbalovom turnaji pre žiakov 1. – 4. roční-
ka základných škôl. Turnaja sa zúčastnilo 8 
družstiev a Nižná vo finále porazila domá-
cich hráčov zo ZŠ J. Matušku 5:1. Poďako-
vanie patrí riaditeľovi ZŠ s MŠ Nižná Ľubo-
mírovi Ivanovi, a to za podporu a kvalitné 
tréningové podmienky pre hráčov, ako aj 
firme EDM Nižná, konkrétne Márii Stroko-
vej, ktorá pomáha pri projekte florbalovej 
akadémie. Samozrejme, poďakovanie patrí 
aj všetkým hráčom za predvedené výkony 
a osobitne za pomoc pri náročnom tur-
naji v Dolnom Kubíne, rodičom Martinovi 
Chorvátovi a Miroslave Malatinkovej.

Pripravíme sa lepšie
Žiaci 9. ročníka ZŠ s MŠ Nižná odo-

hrali 1. 12. 2022 v telocvični školy pria-
teľský florbalový zápas proti prísluš-
níkom policajného zboru dopravného 
oddelenia v Dolnom Kubíne. 

Hostia z Dolného Kubína ukáza-
li svoju kvalitu a porazili našich žiakov 
až 17:4. Súperovi gratulujeme a prizná-
vame, že nás veľmi príjemne prekvapil 
svojím nasadením a palicovou technikou. 
Do odvety sa pripravíme lepšie.

Najmenší florbalisti získali zlato 
v Nowom Targu

EDM florbalová akadémia pri ZŠ 
s MŠ Nižná odohrala 3. 12. 2022 svoj 
prvý medzinárodný turnaj v Nowom Tar-
gu. Naši hráči opäť dokázali svoju kvalitu 

a odniesli si z Poľska pohár za 1. miesto 
a zlaté medaily. Akadémia tam nadviazala 
spoluprácu so základnou školou v Ludź-
mierzi. Poďakovanie patrí všetkým zú-

častneným hráčom za predvedené výkony 
a ich rodičom, ktorí vytvorili v Poľsku do-
mácu atmosféru.

Mgr. Marián Klimčík
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Získala pohár v Poľsku

EDM florbalová akadémia pri ZŠ s 
MŠ Nižná sa po troch prvých miestach na 
turnajoch v roku 2022 zúčastnila medzi-
národného florbalového turnaja v Poľsku. 

Dňa 28. 1. 2023 sme nastúpili proti o rok 
starším hráčom v Nowom Targu, a to s 
úmyslom preveriť kvalitu a odolnosť našich 
mladých hráčov. Turnaj sa hral systémom 

3 hráči + 1 brankár, čo umožňovalo hráčom 
ukázať sa na priestrannejšej hracej ploche, 
hlavne v individuálnej technike a priesto-
rovom videní. 3 zápasy vyhrali s prehľa-
dom 8:3, 6:0 a 4:0. Zápasy prvej trojky boli 
však veľmi vyrovnané a oba sme prehrali 
tesne o gól (3:4, 2:3). Aj napriek tomu sme 
si z turnaja odniesli pohár za 3. miesto 
a na turnaji zanechali naši mladí hráči vý-
borný dojem. Ukážkoví boli nielen na ihris-
ku, ale aj správaním sa mimo neho. Turnaja 
sa zúčastnilo aj naše B-družstvo, ktoré 
bolo tvorené prevažne zo žiakov 3. roční-
ka ZŠ. Obsadilo celkové 6. miesto. Ani títo 
hráči sa na turnaji nestratili a svojimi vý-
konmi, nasadením a predovšetkým chuťou 
hrať florbal nám dokázali, že o budúcnosť 
florbalu v Nižnej sa nemusíme báť.

Mgr. Marián Klimčík

Školský vianočný florbalový turnaj
Vianočný florbalový turnaj pre žia-

kov 3. – 4. ročníkov základných škôl sa 
konal 8. 12. 2022 v telocvični ZŠ s MŠ 
Nižná. 

Všetci účastníci odchádzali ako víťa-
zi, pretože nešlo o 1. miesto, ale aby sa 
žiaci 1. stupňa stretli a pobavili florba-
lom. Ďakujeme všetkým 50 žiakom z Niž-
nej, Tvrdošína a Trstenej za predvedené 
výkony a ich učiteľom za prípravu a čas, 
ktorý deťom venujú. Tešíme sa už na Veľ-
konočný florbalový turnaj.

Súťaž je už vyhlásená
Portál www.slovakregion.sk 

každoročne vyhlasuje súťaž NAJ 
mesto a obec Slovenska a Primátor 
a Starosta Slovenska. Súťaž je urče-
ná pre všetkých, ktorí majú záujem 
podporiť mestá a obce Slovenska. 
Hlasovať za mesto/obec je možné po-
mocou hlasovacieho banneru, ktorý je 
umiestnený pod prezentáciami miest 
a obcí. Po pridaní hlasu sa mestu/obci 
pripočíta jeden hlas. 

Na adrese https://slovakregion.
sk/sutaze/2022 je už uvedený dátum, 
kedy sa začína súťaž v tomto roku: 
„Začiatok súťaže 2023: 1. 4. 2023 o 
12.00 hod.“

(red)
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Športové dedičstvo obce Nižná

Obetovaním svojho voľného času 
sa nám spoločne v roku 2021 podarilo 
zostaviť a vo februári 2022 vydať publi-
káciu s názvom 70 rokov organizované-
ho športu v Nižnej,  Športové dedičstvo 
obce Nižná, ktorá má zanechať odkaz 
budúcim generáciám nielen športovcov. 
Spolu s publikáciou uzrel svetlo sveta aj 
Turistický spievodca po dedine Nižná.

Osobitné poďakovanie patrí všet-
kým nadšencom, zástupcom oddielov 
a klubov, ktorí prispeli do publikácie nie-
len fotografickým materiálom, ale aj slo-
vom či písmom z vlastnoručne písaných 
kroník.

Publikáciu zostavil Andrej Brčák,  
predseda komisie športu, poslanec OcÚ 
v Nižnej, a zároveň aj športový riaditeľ FK 
Nižná. O štylistickú a gramatickú úpravu 
publikácie sa postarala mediálna mana-
žérka RFA FK Nižná, Ing. Zuzana Floreko-
vá, ktorá je zároveň športovou redaktor-
kou Nižnianskych ozvien od roku 2023. 
Grafickú podobu dodala celej publikácii 
Terézia Drozdová – Be Story, ktorá sa už 
roky venuje grafickej úprave rôznych ma-
teriálov, okrem iného aj našich obecných 
novín.

Publikácia v náklade 1000 ks je ne-
predajná a bezplatne bola časť výtlačkov 
rozdelená medzi športovú verejnosť a od-
diely. 

Ostatné výtlačky sú k dispozícii pre 
záujemcov na Obecnom úrade v Nižnej 
spolu s turistickým sprievodcom, ktorý 
vyšiel bezplatne v náklade 2000 ks.

(zf)

Šiestaci sa zúčastnili lyžiarskeho výcviku

Žiaci 6. ročníka ZŠ s MŠ Nižná sa 
zúčastnili lyžiarskeho výcviku v dňoch 
od 6. do 10. februára 2023 v lyžiarskom 
stredisku SkiCentrum Uhliská v Nižnej. 
Náplňou výcviku bolo naučiť začiatoč-
níkov základom lyžovania a pokročilých 
zdokonaliť v tom, čo už vedeli. Výcviku sa 

zúčastnilo 38 žiakov, z toho bolo 17 žia-
kov, ktorí na lyžiach nikdy nestáli. Preko-
nali sami seba a po týždni zlyžovali celú 
zjazdovku. Žiaci prežili týždeň v inom pro-
stredí, ako sú školské učebne. Navzájom 
sa lepšie spoznali a upevnili si kolektívy. 
Výcvik prebehol bez úrazu vďaka poc-

tivej práci všetkých vedúcich družstiev: 
Mgr. M. Klimčíkovi, Mgr. D. Plevovej, Mgr. 
M. Latkovi, Mgr. Z. Paľovej, Mgr. Z. Brozo-
vej. Veríme, že naša práca nebola zbytoč-
ná a žiaci budú naučené zručnosti využívať 
aj v budúcnosti.

Mgr. Dana Plevová
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2021: 
Andrej Hábek - Naděžda Zabloudilová, 
Benjamín Jozef Šiškovič - Andrea Bachanová, 
Roman Prišegen - Terézia Černá, 
Adam Betuštiak - Ing. Simona Radzová,
Jozef Gerčák - Monika Žuffová, 
Tomáš Kubala - Miroslava Regulyová, 
Anton Vodička - Alica Plaváková, 
Tomáš Šroba - Veronika Paňková, 
Tibor Žuffa - Anna Maria Chrobak, 
Ing. Pavol Medvecký - Martina Flonteková, 
Andrej Ferenčík - Lucia Regulyová, 
Jakub Kanderka - Ivana Tomagová, 
Peter Števaňák - Veronika Brunčáková, 
Štefan Červeň - Veronika Kořínková, 
Lukáš Ragula - Nikola Rakovanová, 
Ing. Dávid Kičin - Barbora Mišíková, 

2021: 
Brodňan Oliver, Bubliaková Antónia, Buloňová Anna, Domiňák 
Ladislav, Feniková Margita, Fuček Ján, Garaj Ján, Glonek Alojz, 
Horáková Júlia, Chomová Rozália, Chromý Viliam, MUDr., Ka-
janová Irena, Kamodyová Daniela, Kelušáková Eva, Knap Jo-
zef, Kočner Jozef, Kozáčiková Mária, Lajčin Miroslav, Lovichová 
Magdaléna, Lukáčik Eduard, Lukáčiková Mária, Magura Miro-
slav, Malast Ján, Maškara Milan, Medvecká Romana, Meľková 
Alžbeta, Melník Vladimír, Mikulášik Marián, Morávek Ladislav, 
Regulyová Anna, Regulyová Jozefa, Richter Peter, Scheling 
Milan, Stajníková Mária, Šefčíková Irena, Širancová Františka, 
Šupková Anna, Vojáček Václav, Žuffa Ján, Žuffa Tomáš, Žuffová 
Bernardína

2022: 
Bača Jozef, Bačová Oľga, Balák Ján, Belopotočanová Mária, 
Bielik Štefan, Bologová Monika, Bubliak Alojz, Bulvasňáková 
Justína, Čechová Anna, Dedinská Margita, Dedinský Roman, 
Dulíková Anna, Fartelová Zdena, Ferjancová Božena, Florek 
Vladimír, Ing., Frolek Jozef, Glonek Daniel, Gracáková Jozefa, 
Hláčik Ján, Huba Juraj, Jakubovič Ján, Ing., Knižacký Ján, Korčuš-
ka Anton, Korčuška Daniel, Kováčik František, Kováliková Irena, 
Kristofčáková Mária, Kuboš Ján, Kucej Jozef, Lajšová Marta, Ma-
lár Ján, Medvecký František, Melko Eduard, Mereššová Helena, 
Mikulášik Ján, Ondríková Júlia, Pastirčin Anton, Ing., Pukaj Šte-
fan. Regulyová Antonia, Regulyová Júlia, Semanová Františka, 
Smiechová Ľudmila, Šeling Augustín, Šrobová Margita, Šula 
Ondrej, Švedová Emília, Tuka František, Vasek Daniel, Žmijáko-
vá Magdaléna, Žuffa František

SOBÁŠE

Spoločenská rubrika občanov Nižnej a Zemianskej Dediny za rok 2021 a 2022

ÚMRTIE

Tomáš Hvolka - Simona Moresová, 
Tomáš Chladný - Ing. Miroslava Ďurečková, 
Dušan Rošťák - Lucia Záhorcová, 
Ing. František Balon - Ing. Zdenka Ďurečková

2022: 
Tomáš Truban - Mária Hlavajová, 
Michal Dolník - Mgr. Lucia Michalcová,
Ing. Marián Halčin - Andrea Tuková, 
Roman Zemančík - Ing. Radka Zichová, 
Michal Grečo - Mária Černá, 
Dušan Lanďák - Eva Balciráková, 
Pavol Ondrek - Anežka Kavická, 
Boris Martinelli - Ing. Lenka Regulyová, 
Jíří Fojtík - Miroslava Pavlová, 
Mgr. Matúš Dedinský - Nikola Halúsková, 

Fiodar Sychov - Darya Valuyevich, 
Lukáš Haninčík - Jana Halčinová, 
Martin Pavčo - Elena Majerčiaková, 
Michal Ballek - Ivana Tomková, 
Peter Brunčiak - Petra Baranová, 
Patrik Marecký - Ing. Paula Tuková, 
Matúš Záborský - Renáta Laššáková, 
Ing. Štefan Jurovčík - Katarína Cvoligová, 
Michal Marek - Lenka Kaššáková, 
Martin Žuffa - Barbora Buroňová, 
Tibor Gvora - Tatiana Michalcová, 
Marek Kajan - Petra Chomisteková, 
Denis Petrák - Martina Kendralová, 
Michal Kvasňák - Vladimíra Mravcová,
Matúš Zaťko - Soňa Ujmiaková, 
Lukáš Podbielančík – Kristína Vodičková

2021: 
Bača Tobias, Bolibruchová Ivana, Bolibruchová Miriam, Budaiová 
Timea, Bulla Michal, Cabadajová Karolína, Cvoliga Maxim, De-
dinský Matúš, Fabian Michal, Floreková Nataša, Gronská Vivien, 
Grúňová Emily, Hajduk Lukáš, Harezník Jozef, Hrubošová Zara, 
Hudák Oskar, Hulejová Ema, Jandíková Rebeka, Jurčáková Domi-
nika, Kaššáková Adela, Košút Tobias, Kratoň Walter, Kršák Liam, 
Krúpa Jakub, Kuboš Ľubomír, Kufová Barbora, Maškarová Olívia, 
Medvecký Mateo, Mlynarčíková Nina, Mores Matej, Nejedlík Pat-
rik, Ondrášiková Viktória, Pleva Ján, Prišegenová Viktória, Ra-
kytová Vanda, Raška Jakub, Reguly Alexander, Reguly Arianna, 
Reguly Timotej, Sitek Noel, Sloboda Martin, Surovec Jakub, Svaj-
číková Silvia, Šangala Samuel, Šebestová Nina, Šeling Samuel, 
Šrobová Stela, Štrbáň Tobias, Šurinová Matilda, Tuka Tomáš, 
Vargová Liliana, Vrana Karol, Žuffa Filip, Žuffa Mateo

2022: 
Balleková Alexia Daniela, Bereta Jakub, Betuštiak Šimon, Bla-
žeková Nataša, Dedinská Nina, Dedinský Jakub, Garabášová Es-
ter, Hlavajová Ema, Hodničáková Gréta, Janščová Aneta, Jarina 
Miloš, Kachút Richard, Kašubová Stella Anna, Kendralová Zoe, 
Kičin Benedikt, Kolena Teodor Dominik, Koma Nikolas, Krist Do-
minik, Kristofčák Matúš, Kubošová Gabriela, Kufa Juraj, Lanďák 
Dávid, Lovas Alex, Maňťo Teo, Mareková Aimy, Marettová Nina, 
Martinelli Emilia, Martinelli Isabella, Nákačková Simona, Nowak 
Aria, Paulíny Martin, Pitáková Slavomíra, Poláčik Eliot, Priše-
genová Júlia, Rosík Patrik, Šebestová Lýdia, Šefčíková Viktória, 
Šenkárová Sára, Šiškovič Jonatán Jozef, Tegelhofová Vanda, 
Tuková Tatiana, Vasek Lukáš, Vojtašák Marek, Voreková Eliška, 
Vranová Mária, Zboja Markus, Zemanová Barbora, Žák Kristián, 
Žuffa Lukáš, Žuffa Patrik
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Pozn. redakcie: 
Vzhľadom na nariadenie EÚ o osobných údajoch – GDPR sa bližšie údaje k jednotlivým osobám neuvádzajú. 

Údaje sú prevzaté z matriky Obecného úradu Nižná. Kto chce svoje údaje, uložené na matrike, pozmeniť či doplniť, alebo si neželá 
byť uverejnený v Spoločenskej rubrike, nech to oznámi na Matričnom úrade v Nižnej na odelení evidencie obyvateľov.  

Za prípadné nezrovnalosti redakcia nezodpovedá. Ďakujeme.
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Spoločenská rubrika občanov Nižnej a Zemianskej Dediny od 1. januára do 28. februára 2023

NARODENÉ DETI

Drozdová Emily
Hvolková Mia
Koňušíková Lívia
Kratoň Matej

Dedinská Mária
Kapsová Adela
Leginusová Margita

ÚMRTIE

JUBILANTI 

60-roční:
Franko Jozef
Habovštiaková Mária, Mgr.
Kuboš Stanislav
Oriešek Karol

65-roční:
Dedinská Viera
Homolová Marta, Mgr.
Kočner Jozef
Kubošová Ľudmila
Serek Dušan, Ing.
Ťapáková Alžbeta
Varhoľová Emília
Žáková Jarmila

70-roční:
Fučková Emília
Klinovský Jozef, Ing.
Kurcin Peter
Regulyová Angela
Rehák Miroslav, Ing.
Vaseková Anna

75-roční:
Franková Anna
Moresová Anna
Obrimčák Zdenko
Palková Terézia
Píšiová Mária
Rentka Jozef, Ing.

Žáková Mária
Žatko Jozef
Žuffová Božena

80-roční: 
Bačová Margita
Jelínková Eva
Lazárová Terézia
Medvecká Marta
Šaliga Štefan

85-roční: 
Betušťáková Mária
Darnay Alexander
Lukaščíková Monika

90-roční:
Kleinová Mária, MUDr.

91-roční:
Šišková Cecília
Žáková Irena

Kuboš Jakub
Kupcová Júlia
Petráková Tereza

Nadanyiová Júlia
Ševčík Jaroslav
Tomaštík Ondrej

Foto: Ing. Andrej Bödi. 
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KRÍŽOVKA PRE ČITATEĽOV NIŽNIANSKYCH OZVIEN 

Vylúštenie krížovky zasielajte na sefredaktor@nizna.sk. 
Do správy uveďte svoje meno a adresu. Výherca obdrží od OcÚ vecnú odmenu. 

      www.nizna.sk    FB: @Obec Nižná / @Obec Nižná - diskusné fórum

V tajničke nájdete citát svetskej a duchovnej hlavy Tibetu s jeho menom na konci.

http://www.nizna.sk

